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Позиціювання партій

Парламентские выборы в октябре 2012 г. должны пройти с соблюдением всех
демократических процедур – быть свободными, честными и прозрачными. Об этом
Президент Украины Виктор Янукович заявил во время заседания Совета регионов.

«Определяющими ориентирами для всех уровней власти в нынешних условиях
должны быть ответственность, высокая организованность и соблюдение демократических
процедур», – подчеркнул В. Янукович.

Глава государства обратил особое внимание на необходимость обеспечения равных
условий для всех политических партий.

«На первом месте, несмотря на жесткую политическую конкуренцию, должны быть
национальные интересы. Эффективное развитие нашего государства неразрывно связано с
развитием демократии, одной из составляющих которой является проведение свободных,
прозрачных выборов», – сказал он.

Президент напомнил, что Украина заблаговременно приняла качественный закон о
выборах народных депутатов, за который проголосовало конституционное большинство
парламента. «Сегодня очень важно его выполнить», – отметил он.

В. Янукович также подчеркнул, что за оставшееся до выборов время необходимо
решить отдельные вопросы организационно-технического плана, в частности, по
созданию условий для эффективной работы наблюдателей.

«Парламентские выборы 2012 г. должны существенно повысить доверие граждан как
к парламенту,  так и к власти в целом –  именно за счет проведения открытого и
демократичного избирательного процесса», – подчеркнул глава государства (Виктор
Янукович: Парламентские выборы должны пройти с соблюдением всех
демократических норм // Луганск. Комментарии
(http://lugansk.comments.ua/news/2012/09/19/184325.html). – 2012. – 19.09).

***

Делая акцент на тех задачах, которые сейчас стоят перед активистами и
сторонниками Партии регионов в связи с парламентскими выборами, первый
заместитель председателя Партии регионов Владимир Рыбак, в частности, отметил,
что на них возлагаются не только большие надежды, но и к ним предъявляются большие
требования: ведь Партия регионов – это правящая партия и самая большая из политсил
Украины, а отсюда – и прямая зависимость развития дальнейшей истории нашей страны.

«Украине в октябре предстоит сделать выбор между возвращением к экономической
и социальной напряженности и стабильностью, системной модернизацией нашего
государства на основе начатых реформ, созданием условий для достойной жизни наших
людей, – отметил В. Рыбак. – Президент Украины В. Янукович, правительство, Партия
регионов взяли на себя ответственность за судьбу государства. В течение последних двух
с половиной лет, несмотря на масштабы тех проблем, которые нам достались от
пятилетнего оранжевого правления, удалось провести большие положительные изменения
в экономике и социальной сфере нашей страны.  Основываясь на положениях
предвыборной программы Президента В. Януковича «Украина для людей», Партия
регионов предлагает избирателям свою предвыборную программу «От стабильности к
благополучию». Взвешенную, реальную программу формирования общества свободных
людей, создания европейского уровня их жизни».

Каждый может сам легко убедиться, что предложенная программа – реалистична.
Такой вывод сделали и независимые эксперты, проанализировав предвыборные
программы политических партий – лидеров парламентской избирательной гонки.

http://lugansk.comments.ua/news/2012/09/19/184325.html
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«Реализовав положения программы, через 5 лет мы будем жить в другом государстве
– в новой Украине», – убежден первый заместитель председателя ПР.

«Пришло время объединить усилия всех ради национального прогресса и
процветания Украины. В этом Партия регионов видит свою задачу, – убежден политик. –
Для этого прежде всего нам необходимо объединить силы центральной власти и регионов
– для решения насущных проблем, с которыми сталкиваются наши граждане в
повседневной жизни. Мы уже построили вертикаль власти. Для того, чтобы эта вертикаль
эффективно действовала, необходимо расширить полномочия органов местного
самоуправления. Местное самоуправление – это главный институт в системе власти. На
местах виднее, какие проблемы волнуют население, и что необходимо сделать в первую
очередь».

Для этого, пообещал первый заместитель председателя Партии регионов, в
последующие годы 60 % сводного государственного бюджета будет передано местным
советам (Владимир Рыбак: Реализовав положения программы Партии регионов, через
5 лет мы будем жить в другом государстве – в новой, успешной Украине //
Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/50572c79c4ca4249190002f6). – 2012. – 17.09).

***

Партия регионов собирается выиграть президентские выборы в 2015 г., чтобы у
Президента Виктора Януковича было больше времени для изменения страны к лучшему.
Об этом заявил первый заместитель председателя Партии регионов Владимир Рыбак.

«Сейчас мы ставим задачу выиграть эти выборы. И нам очень важно выиграть
честно, чтобы выборы признали и внутри страны, и международные наблюдатели, чтобы
не дать под сомнение ни один округ. Но если избиратели хотят поддержать людей,
которые даже скворечник не в состоянии построить, это их право. Если бы еще полгода та
власть продержалась, никакого Евро не было бы. И никакого имиджа не было бы...», –
добавил Рыбак.

Он также выразил убеждение, что В. Янукович останется на посту главы государства
и после президентских выборов в 2015 г.

«Очень скоро придет 2015 г., и будут новые выборы Президента. И мы не
собираемся в 2015 г. эти выборы проигрывать. Для того, чтобы изменить страну, нужен
какой-то период», – подчеркнул регионал.

«Мы считаем, что к 2015 г. люди должны почувствовать изменение ситуации, чтобы
они поддержали нашего кандидата, чтобы они поддержали Януковича и чтобы Янукович
мог еще один срок менять ситуацию. Вспомните, в 1994 г. Кучма принял одну страну, а в
2004 отдал другую», – подытожил Рыбак (Партия регионов собирается выиграть
президентские выборы в 2015 году // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/09/17/170809_partiya_regionov_sobiraetsya.html). – 2012. – 17.09).

***

Народный депутат Украины, первый заместитель председателя Партии
регионов Владимир Рыбак считает, что представители украинской оппозиции осознают
свое поражение на предстоящих выборах в Верховную Раду.

«Что касается оппозиции, то я их понимаю. Они осознают, что находятся на грани
проигрыша.  Им сегодня нужно быть не в зале,  а в округах.  Они поехали в регионы
заниматься своей избирательной кампанией. Это нормально – пусть занимаются. Сегодня
использовать трибуну только для прославления самого себя любимого – это очень плохо»,
– сказал парламентарий (Владимир Рыбак: В оппозиции осознают, что находятся на

http://www.partyofregions.org.ua/news/50572c79c4ca4249190002f6
http://lb.com.ua/
http://lb.ua/news/2012/09/17/170809_partiya_regionov_sobiraetsya.html
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грани проигрыша // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/50571912c4ca4249190002ee). – 2012. – 17.09).

***

В Партии регионов считают,  что борьба против СМИ отрицательно сказывается на
предвыборном имидже. Об этом сообщил замглавы избирательного штаба ПР
Владимир Рыбак.

По его словам, как партия, так и Президент неоднократно говорили, что ситуация,
которая происходила с изданием «Левый берег» и с ТВі, сейчас не нужна. Это
расценивается как преследование властью конкурентов.

Поэтому нужно повлиять на административные и проверяющие органы.
Рыбак добавил, что после выборов в Раду не исключены новые разговоры о

«злоупотреблениях» по поводу СМИ (ПР: скандал вокруг ТВі вредит рейтингу партии
// Еженедельник «2000» (http://news2000.com.ua/news/sobytija/v-ukraine/212024). – 2012.
– 17.09).

***

Рассматривать вопрос о назначении выборов мэра столицы будет уже Верховная
Рада нового созыва. Такое мнение высказал народный депутат Украины, первый
заместитель председателя Партии регионов Владимир Рыбак.

«Выборы состоятся уже в 2013  г.  Вопросы,  обсуждаемые сегодня в кулуарах,  –
нужно проводить выборы дважды или провести выборы мэра вместе с выборами в
Киевсовет. Думаю, провести вместе было бы целесообразнее», – считает В. Рыбак.

Парламентарий добавил, что у Киевсовета тоже скоро заканчивается срок
полномочий.

Отвечая на вопрос о том, состоятся ли выборы мэра в мае 2013 г., ведь именно в мае
должны состояться выборы в Киевсовет, он отметил, что это может произойти в мае или в
марте (Владимир Рыбак: Когда именно состоятся выборы мэра Киева – будет решать
уже новая Верховная Рада // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/505986ddc4ca42491900039b). – 2012. – 19.09).

***

Видеонаблюдение должно значительно сократить возможности для нарушений
законодательства во время голосования и подсчета голосов на выборах.  Об этом заявил
руководитель Центрального избирательного штаба Партии регионов Андрей Клюев,
комментируя рассмотрение парламентом изменений к Закону «Об особенностях
обеспечения открытости, прозрачности и демократичности выборов народных депутатов
28 октября 2012 года».

По его словам, доработка закона носит скорее уточняющий, техническо-
юридический и редакционный характер. Предлагается более четко проработать некоторые
формулировки, в частности, речь идет об определении порядка сохранения
видеоинформации для получения возможности в последующем объективно разобраться в
происходящем на конкретном избирательном участке, сказал Клюев.

Он отметил, что подобный широкомасштабный контроль общественности за
процессом голосования будет обеспечен в Украине впервые. По мнению руководителя
избирательного штаба Партии регионов, Украина должна использовать любой успешный
мировой опыт, который позволяет увеличить прозрачность и чистоту избирательного
процесса.  «Чтобы поломать негативные традиции и стереотипы,  быстрее повлиять на

http://www.partyofregions.org.ua/news/50571912c4ca4249190002ee
http://news2000.com.ua/news/sobytija/v-ukraine/212024
http://www.partyofregions.org.ua/news/505986ddc4ca42491900039b
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повышение уровня политической культуры общества нужно применять любые
нестандартные методы и новые IT-технологии», – сказал Клюев.

По его словам,  так же как интернет и другие новые возможности получения
информации помогают бороться с коррупцией, так и во время выборов нужно усложнить
жизнь нарушителям избирательного закона.

«Полагаю, что внедрение наблюдения с помощью веб-камер за процессом
волеизъявления поможет ликвидировать всевозможные спекуляции вокруг хода
голосования и результатов парламентских выборов», – сказал Клюев. Он также выразил
убеждение, что Украина сумеет доказать, что способна проводить выборы по наивысшим
европейским стандартам (Клюев: Видеонаблюдение поможет ликвидировать
спекуляции вокруг выборов // Главком: Новости политики и экономики
(http://glavcom.ua/news/92593.html). – 2012. – 20.09).

***

Заявление Российской Федерации о предоставлении скидки на газ только в случае
вступления Украины в Таможенный союз не является ультиматумом для нашей страны.
Об этом заявил лидер КПУ Петр Симоненко.

По словам П. Симоненко, Российская Федерация проводит последовательную
политику, поскольку вступление в Таможенный союз она предложила Украине еще на
стадии обсуждения этого проекта.

Именно тогда, объяснил лидер КПУ, обсуждалась проблема взаимодействия
сотрудничества Украины и России в рамках этого союза, чтобы и одна, и другая стороны
получили определенные привилегии.

«Уже тогда поднимался вопрос по газу. И уже тогда Российская Федерация
подчеркнула, что при вступлении Украины в Таможенный союз наша страна получит газ
по цене государства-производителя, то есть России», – сказал П. Симоненко.

Он также добавил, что заявление, которое сегодня сделала Российская Федерация о
том, что Украина получит скидку на газ только в случае вступления в Таможенный союз,
является не ультиматумом, а скорее результатом непоследовательной политики Украины,
и непонимания того, что наша страна должна перестать проводить «хуторянскую
внешнюю политику» (Петр Симоненко: Скидка на газ в обмен на вступление Украины
в Таможенный союз не является ультиматумом // Компартія України
(http://www.kpu.ua/petr-simonenko-skidka-na-gaz-v-obmen-na-vstuplenie-v-tamozhennyj-
soyuz-ne-yavlyaetsya-ultimatumom/). – 2012. – 17.09).

***

Компартия отказывается поддерживать инициативу фракции Партии регионов о том,
чтобы во время избирательной кампании Верховная Рада работала один день в неделю. Об
этом заявил лидер КПУ Петр Симоненко.

Он подчеркнул, что уже давно поднимал вопрос о том, чтобы Верховная Рада во
время избирательной кампании приняла решение о работе только над законопроектами,
которые касаются социальных вопросов, либо вообще отменила проведение заседаний.

«Но тогда возникает вопрос, почему мы не выполняем свои обязательства перед
избирателями, поскольку до выборов следующего парламента мы должны работать», –
отметил П. Симоненко.

Подытоживая, лидер коммунистов добавил, что парламентарии должны четко
определить перечень необходимых законов и сформировать пакеты по инициативам
различных фракций и рассматривать их в определенные сроки (Компартия не
поддержит инициативу ПР о том, чтобы парламент работал один день в неделю //

http://glavcom.ua/news/92593.html
http://www.kpu.ua/petr-simonenko-skidka-na-gaz-v-obmen-na-vstuplenie-v-tamozhennyj-soyuz-ne-yavlyaetsya-ultimatumom/
http://www.kpu.ua/petr-simonenko-skidka-na-gaz-v-obmen-na-vstuplenie-v-tamozhennyj-soyuz-ne-yavlyaetsya-ultimatumom/
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Компартія України (http://www.kpu.ua/kompartiya-ne-podderzhit-iniciativu-pr-o-tom-
chtoby-parlament-rabotal-odin-den-v-nedelyu/). – 2012. – 17.09).

***

Компартия Украины обяжет каждого своего кандидата в депутаты по мажоритарным
округам выполнить обещания, данные избирателям. Об этом заявил лидер КПУ Петр
Симоненко.

«Мы обяжем каждого нашего мажоритарщика выполнить все, что было заявлено до
выборов», – подчеркнул П. Симоненко.

По его словам, Компартия – единственная политическая сила, которая
последовательно и всегда выполняет данные обещания. «Это показывают годы нашей
работы как в парламенте, так и за его пределами», – отметил лидер КПУ.

При этом П.  Симоненко добавил,  что такие заявления можно подтвердить,  если
проследить за голосованием коммунистов в сессионном зале. Он объяснил, что ни один
законопроект, направленный против украинского населения или который бы ущемлял
граждан в социальных правах, Компартия не поддержала.

П. Симоненко также добавил, что те депутаты, которые пойдут от Компартии по
мажоритарке, будут и дальше проводить регулярные встречи с избирателями, решать
проблемы своих регионов и активно участвовать в работе парламента (Петр Симоненко:
КПУ обяжет каждого своего мажоритарщика выполнять предвыборные обещания //
Компартія України (http://www.kpu.ua/petr-simonenko-kpu-obyazhet-kazhdogo-svoego-
mazhoritarshhika-vypolnyat-predvybornye-obeshhaniya/). – 2012. – 18.09).

***

Власти должны думать не о том, как сажать журналистов, а о том, как создать все
возможности работать в условиях свободы слова.  Об этом заявил лидер КПУ Петр
Симоненко.

В частности, комментируя принятие Верховной Радой закона, который усиливает
ответственность журналистов за клевету, П. Симоненко подчеркнул, что он категорически
против «решения вопросов» подобными методами. При этом лидер коммунистов добавил,
что его беспокоит тот факт, что информационное пространство в Украине превратилось в
определенную территорию, где «верстают» информацию.

«В одном случае это делается, чтобы оскорбить и унизить человека, раздавить и
уничтожить его,  оклеветать.  И,  к сожалению,  собственники СМИ делают это руками
журналистов. То есть сплошная «заказуха» среди сегодняшней прессы должна иметь свой
предел», – отметил П. Симоненко.

Подытоживая,  лидер КПУ добавил,  что власти скорее должны думать о том,  как
предложить журналистам реальную свободу слова, свободу творчества, поскольку ни
первого, ни второго на сегодняшний день у украинских журналистов нет (Петр
Симоненко: Власти должны дать журналистам возможность работать в условиях
свободы слова // Компартія України (http://www.kpu.ua/petr-simonenko-vlasti-dolzhny-
dat-zhurnalistam-vozmozhnost-rabotat-v-usloviyax-svobody-slova/). – 2012. – 18.09).

***

Введение системы видеонаблюдения на избирательных участках не предостережет
выборы от фальсификаций. Об этом заявил лидер Компартии Украины Петр
Симоненко.

П. Симоненко подчеркнул, что сама по себе эта норма достаточно правильная и
давно принимается во всех цивилизованных странах. При этом он уточнил, что вряд ли

http://www.kpu.ua/kompartiya-ne-podderzhit-iniciativu-pr-o-tom-chtoby-parlament-rabotal-odin-den-v-nedelyu/
http://www.kpu.ua/kompartiya-ne-podderzhit-iniciativu-pr-o-tom-chtoby-parlament-rabotal-odin-den-v-nedelyu/
http://www.kpu.ua/petr-simonenko-kpu-obyazhet-kazhdogo-svoego-mazhoritarshhika-vypolnyat-predvybornye-obeshhaniya/
http://www.kpu.ua/petr-simonenko-kpu-obyazhet-kazhdogo-svoego-mazhoritarshhika-vypolnyat-predvybornye-obeshhaniya/
http://www.kpu.ua/petr-simonenko-vlasti-dolzhny-dat-zhurnalistam-vozmozhnost-rabotat-v-usloviyax-svobody-slova/
http://www.kpu.ua/petr-simonenko-vlasti-dolzhny-dat-zhurnalistam-vozmozhnost-rabotat-v-usloviyax-svobody-slova/
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она будет работать в Украине, поскольку на этих выборах была изменена сама система
фальсификаций.

П. Симоненко объяснил, что основной упор в фальсификациях будет делаться на
избирательные комиссии. «Бюллетени с правильными голосами уже готовы и будут
заменены в нужный момент. Поэтому то, что запишут камеры, не будет иметь никакого
значения», – сказал он.

В этом контексте П. Симоненко отметил, что КПУ ужесточила контроль на
избирательных участках. По его словам, кроме непосредственно представителей партии и
команды юристов, Компартия пригласила на участки большое количество
международных избирателей.

«Это будет массовый приезд международных наблюдателей, чтобы хоть как-то
уберечь эти выборы», – сообщил П. Симоненко (Петр Симоненко: Видеонаблюдение на
выборах не убережет от фальсификаций // Компартія України (http://www.kpu.ua/petr-
simonenko-videonablyudenie-na-vyborax-ne-uberezhet-ot-falsifikacij/). – 2012. – 19.09).

***

В рамках социальной поддержки военнослужащих Украины одним из первых
решений должно быть строительство жилья для этой категории граждан. Такое мнение
выразил лидер КПУ Петр Симоненко.

По его словам, за 20 лет Украина полностью потеряла свою обороноспособность,
которая в советское время была на очень высоком уровне.

П. Симоненко подчеркнул, что государство, которое имело мощный военно-
промышленный комплекс, должно сделать все, чтобы возродить эту отрасль.

«Мы живем в мире, где довольно небезопасно. К сожалению, это реалии
современного мира. И такая большая страна, как Украина, не может иметь вооружение 4-
го поколения, в то время как все остальные страны используют уже 5-6-е поколение», –
сказал он.

Не менее важным лидер КПУ считает реализацию социальной программы для
военных.

Это, уточнил П. Симоненко, поддержка военного образования, достойная заработная
плата, строительство жилья для семей военных.

«Семьи военных должны чувствовать поддержку и уверенность в завтрашнем дне.
Мы должны понимать, что если не будем кормить свою армию, то завтра будем кормить
чужую», – подытожил П. Симоненко (Петр Симоненко: Украинские военнослужащие
должны быть обеспечены жильем // Компартія України (http://www.kpu.ua/petr-
simonenko-ukrainskie-voennosluzhashhie-dolzhny-byt-obespecheny-zhilem/). – 2012. –
19.09).

***

Заявления западных политиков, о том, что выборы в Украине могут признать
недействительными, – это попытка надавить на украинских олигархов. Такое мнение
выразил лидер КПУ Петр Симоненко.

По словам П. Симоненко, все заявления, которые делают сегодня западные политики
о том, что парламентские выборы-2012 могут признать нелегитимными, имеют две
опасности для Украины. Во-первых, объяснил П. Симоненко, это прямой сигнал о том,
что фальсификации действительно имеют место и будут применяться на выборах
народных депутатов.

«В связи с этим, КПУ уже не раз заявляла, что необходимо усилить контроль,
особенно на избирательных участках, и попытаться предотвратить хотя бы часть
правонарушений», – сказал лидер коммунистов.

http://www.kpu.ua/petr-simonenko-videonablyudenie-na-vyborax-ne-uberezhet-ot-falsifikacij/
http://www.kpu.ua/petr-simonenko-videonablyudenie-na-vyborax-ne-uberezhet-ot-falsifikacij/
http://www.kpu.ua/petr-simonenko-ukrainskie-voennosluzhashhie-dolzhny-byt-obespecheny-zhilem/
http://www.kpu.ua/petr-simonenko-ukrainskie-voennosluzhashhie-dolzhny-byt-obespecheny-zhilem/
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При этом П.  Симоненко добавил,  что вторая угроза для Украины –  это то,  что
подобные заявления делаются с целью «надавить на крупный капитал и заставить их
(олигархов) идти на уступки».

«Приезд президента Польши здесь не случаен. Он приехал выполнять заказ США, и
сейчас стоит вопрос только в том, кто из украинских олигархов готов торговать
национальными интересами», – подытожил лидер КПУ (Петр Симоненко: Заявления
Запада о непризнании будущих выборов – это попытка надавить на украинских
олигархов // Компартія України (http://www.kpu.ua/petr-simonenko-zayavleniya-zapada-o-
nepriznanii-budushhix-vyborov-eto-popytka-nadavit-na-ukrainskix-oligarxov/). – 2012. –
21.09).

***

«Этот месяц, который остался (до выборов) – это будет месяц определения людей,
которые еще не определились, – сказал спикер Владимир Литвин. – Когда люди
закончат сбор грибов и уже завершат все сельхозработы, они начнут слушать, а сейчас
они заняты работой – это огороды, лес».

Литвин также сообщил, что старается завоевать избирателей не деньгами, а
общением.

«Предпочтение я отдаю непосредственному общению с людьми… На прошлой
неделе я 7 дней с утра до вечера общался с людьми. Для этого деньги не нужны, а нужна
сила, здоровье и терпение», – сказал спикер (Литвин счел сбор грибов помехой для
выборов // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/09/17/170779_litvin_schel_sbor_gribov_pomehoy.html). – 2012. –
17.09).

***

Показательная «порка» телеканала ТВі принесет больше проблем, нежели позитива.
Такое мнение высказал спикер Верховной Рады Владимир Литвин.

«При желании сегодня можно найти основания для претензий к кому угодно.
Очевидно, что не все безукоризненно и в ТВі. Однако я считаю, что эта показательная
порка принесет больше проблем, нежели позитива. Тем более, когда мы находимся в
предвыборной ситуации и внимание Европы и мира приковано к Украине», – заявил г-н
Литвин.

«По этому поводу я неоднократно обращался к Национальному совету и налоговой
службе с тем,  чтобы они понимали,  что «щетины будет мало,  а визга много»,  как с
попыткой стричь свинью», – добавил спикер (Толку от запрета ТВі, как щетины со
стрижки свиньи – Литвин // Независимое Бюро Новостей
(http://nbnews.com.ua/news/57823/). – 2012. – 20.09).

***

Єдиний рецепт змін в Україні – відновлення балансу влад й створення сильних
демократичних інститутів, заявив голова Ради об’єднаної опозиції «Батьківщина»
Арсеній Яценюк під час дискусії «Найближче майбутнє України: 29 жовтня 2012 року» в
рамках 9-го форуму Ялтинської європейської стратегії 15 вересня.

А. Яценюк наголосив, що Україна не може сформувати спільного майбутнього з
Європейським Союзом, доки в країні існують політичні переслідуваня. «Янукович не
може ховатися, кажучи, що в країні все гаразд. Він має визнати свою помилку, звільнити
Ю. Тимошенко, припинити це беззаконня і рухати країну до європейської інтеграції. Він
несе відповідальність за все, і він має це змінити», – підкреслив А. Яценюк.

http://www.kpu.ua/petr-simonenko-zayavleniya-zapada-o-nepriznanii-budushhix-vyborov-eto-popytka-nadavit-na-ukrainskix-oligarxov/
http://www.kpu.ua/petr-simonenko-zayavleniya-zapada-o-nepriznanii-budushhix-vyborov-eto-popytka-nadavit-na-ukrainskix-oligarxov/
http://lb.com.ua/
http://lb.ua/news/2012/09/17/170779_litvin_schel_sbor_gribov_pomehoy.html
http://nbnews.com.ua/news/57823/
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Голова Ради об’єднаної опозиції «Батьківщина» підкреслив, що парламентські
вибори стануть визначальними для України і для реальних змін в державі. «Ці вибори – не
для політиків, ці вибори – для всієї країни та українців», – додав А. Яценюк.

Сьогодні, наголосив він, в країні повністю зруйнована система стримувань і противаг
(checks and ballances). «Влада фактично запровадили свою систему checks and balances –
фінансових чеків та активів на балансі. В країні немає демократичних цінностей,
абсолютно корумпована політична система. Президент і його оточення хочуть
перетворити Україну на акціонерне товариство, і щоб його акції були тільки в них. Нині в
країні монополія в політиці та економіці».

А.  Яценюк підкреслив,  що головне завдання Президента Януковича сьогодні –
втриматися у владі. «Він хоче отримати більшість у парламенті, скасувати прямі
президентські вибори, щоб Президент обирався в парламенті. Він прагне вічно бути
Президентом України», – наголосив А. Яценюк.

На його переконання, змінити ситуацію може створення нової демократичної
більшості у новій Верховній Раді. «На нашому порядку денному найперше – відновити
баланс влади в країні. Ми хочемо, щоб парламент в Україні мав голос – голос народу», –
підкреслив він.

Завдання нового парламенту в міжнародній політиці –  Угода про асоціацію з ЄС
включно з зоною вільної торгівлі.  «Угода про асоціацію з ЄС містить всі відповіді на
питання, що робити. Нам не потрібно винаходити велосипед. Необхідно підписати і
ратифікувати Угоду про асоціацію з Євросоюзом», – наголосив А. Яценюк.

Ключова проблема України – надзвичайно слабкі демократичні інститути. «Головне
–  не просто змінити людей у владі –  Президента Януковича і Партію регіонів.  Нам
необхідно змінити всю систему і створити сильні демократичні інститути. Це єдиний
рецепт для реальних змін в Україні», – підкреслив голова Ради об’єднаної опозиції.

«Упевнений, що ми це зробимо. Це наша мета, і ми її досягнемо», – додав А. Яценюк
(Парламентські вибори стануть визначальними для змін в країні – Арсеній Яценюк на
YES // Фронт Змін. Ініціатива Арсенія Яценюка
(http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/12791-parlamentski-vibori-stanut-viznachalnimi-
dlja-zmin-v-krayini-arsenij-jatsenjuk-na-yes.html). – 2012. – 17.09).

***

Під час перебування з робочим візитом на Херсонщині заступник керівника
Центрального виборчого штабу об’єднаної опозиції «Батьківщина» Андрій Пишний
провів зустріч зі студентами та викладачами Херсонського державного університету.

А. Пишний розповів студентству та викладачам про реформи, які об’єднана опозиція
планує втілити в життя після парламентських виборів.  За словами Андрія Григоровича,
система державного замовлення у вищій освіті буде повністю змінена.

«Кожній дитині, що нормально здасть зовнішнє незалежне оцінювання, буде надано
ґрант на освіту. Обдаровані діти, що продемонструють високі знання, отримають ґрант на
повну компенсацію вартості навчання в будь-якому ВНЗ. Діти, що здадуть ЗНО
нормально,  отримають компенсацію у вигляді ґранту на не менше ніж на 50  %  вартості
навчання, – наголосив А. Пишний. – Студенти самі вибиратимуть ВНЗ, таким чином
рейтинг ВНЗ складуть самі студенти. Чим більше студентів вирішили вкласти свій ґрант в
той чи інший ВНЗ, тим більше у навчального закладу можливостей для фінансування
власних потреб. Керівництво ВНЗ, їх викладацький склад вперше будуть зацікавлені в
бажанні студентів вчитися саме в їх навчальному закладі».

Під час зустрічі ці ініціативи «Батьківщини» були підтримані як студентством, так і
викладачами.

Також А. Пишний підтвердив позицію об’єднаної опозиції щодо неприпустимості
зниження стипендій та зменшення стипендіального фонду чинною владою.

http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/12791-parlamentski-vibori-stanut-viznachalnimi-dlja-zmin-v-krayini-arsenij-jatsenjuk-na-yes.html
http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/12791-parlamentski-vibori-stanut-viznachalnimi-dlja-zmin-v-krayini-arsenij-jatsenjuk-na-yes.html
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Не менш гостро обговорювалась і проблема необхідності забезпечення першого
робочого місця для студентів та молоді. У програмі об’єднаної опозиції є чітка відповідь.
Для підприємств, що беруть на роботу молодих фахівців, в податковому законодавстві
будуть введені серйозні пільги. На переконання опозиції інших вагомих важелів впливу на
керівників промислових підприємств та підприємців нема і бути не може. Лише діалог
держави з бізнесом з цього питання дасть можливість забезпечити молодь робочими
місцями (Андрій Пишний: «Гроші будуть закріплені за кожним обдарованим
студентом» // Фронт Змін. Ініціатива Арсенія Яценюка
(http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/12817-andrij-pishnij-groshi-budut-zakripleni-za-
kozhnim-obdarovanim-studentom.html). – 2012. – 17.09).

***

Кабмін умисно не заклав у закон про державний бюджет курс національної грошової
одиниці, адже знає, що після виборів гривня девальвує, заявив голова Ради об’єднаної
опозиції «Батьківщина» Арсеній Яценюк із парламентської трибуни 18 вересня.

«Тільки цей уряд може за одну годину засідання в приміщенні Кабінету Міністрів
збільшити доходи державного бюджету на 20  млрд грн.  Тільки цей уряд може
спрогнозувати зростання економіки вдвічі більше, ніж прогнозує МВФ, Світовий банк і
всі міжнародні організації. Тільки він може сказати українцям, що покращення настало і
збільшено соціальні стандарти, а при цьому збільшити прожитковий рівень на 5,9 % і
закласти інфляцію так само 5,9 %. Іншими словами, у 2013 р. прожиткові стандарти
зростуть на 0 %», – наголосив А. Яценюк.

Він зазначив,  що проект закону про державний бюджет –  «ніщо інше,  як агітка ПР
перед виборами 2012 р.».

А. Яценюк нагадав, що згідно з даними Державного комітету статистики, в Україні
промислове виробництво в серпні цього року порівняно з минулим впало майже на 5 %.
«Падіння промислового виробництва – це зменшення замовлень. Зменшення замовлень –
це закриття заводів. Закриття заводів – це звільнення працівників», – підкреслив він.

Він наголосив, що об’єднана опозиція «Батьківщина» вимагає від Прем’єр-міністра
Азарова і Президента Януковича пояснень, куди було спрямовано 10 млрд дол.,
витрачених із золотовалютних резервів за останній рік, «чому за 2,5 роки їхнього
перебування у владі Україна позичила на зовнішньому ринку стільки коштів, скільки
протягом останніх 20 років».

Об’єднана опозиція також вимагає пояснень,  чому в законі про державний бюджет
не закладено курс національної грошової одиниці. «Як ви рахували бюджет, якщо не
знаєте, який буде курс? Уряд умисно не публікує курс, адже знає, що після виборів буде
девальвація», – наголосив він.

«Ми вимагаємо, щоб новий закон про державний бюджет розглядала нова Верховна
Рада України, в якій буде демократична більшість на базі ВО «Батьківщина», – наголосив
А. Яценюк (Яценюк назвав проект бюджету-2013 виборчою агіткою Партії регіонів //
Інформаційне агентство «Регіональні Новини» (http://regionews.com.ua/node/59741).  –
2012. – 18.09).

***

Криминализация ответственности за клевету в условиях коррумпированного
государства – это покушение на профессию журналиста. В этом уверен народный
депутат-бютовец Николай Томенко.

«По моему мнению, когда мы живем в коррупционной стране, стране, где нет
правосудия, это представляет опасность для журналиста и это представляет опасность для
профессии. Если хотите – это покушение на профессию, поскольку каждый будет сидеть и

http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/12817-andrij-pishnij-groshi-budut-zakripleni-za-kozhnim-obdarovanim-studentom.html
http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/12817-andrij-pishnij-groshi-budut-zakripleni-za-kozhnim-obdarovanim-studentom.html
http://regionews.com.ua/node/59741
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думать, как это сформулировать более мягко, поскольку найдется человек, который
заплатит суду и докажет, что это заведомо (неправдивая информация. – Ред.)», – сказал
Томенко.

Также Томенко обратил внимание на то, что такие категории как заведомая клевета
или тяжкие последствия – это оценочные категории, и их применение может зависеть от
возможности истца повлиять на суд. Таким образом, по словам Томенко, криминализация
данного правонарушения опасна.

Томенко подчеркнул, что распространение заведомо неправдивой информации,
безусловно, является правонарушением, и распространивший ее человек или издание
должно извиниться, написать опровержение, в крайнем случае – заплатить штраф. «Но это
не преступление. Это правонарушение. Принципиальное отличие цивилизованного
европейского медиа-права заключается в том, что есть разница между уголовным
преступлением и правонарушением. Теперь Журавский (автор законопроекта. – Ред.),
Партия регионов, к сожалению, и коммунисты, и Блок Литвина, которые проголосовали,
согласились с тем, что это уголовное преступление», – добавил он (Томенко: Власть
совершила покушение на профессию журналиста // MOBUS.com»
(http://www.mobus.com/politika/343441.html). – 2012. – 18.09).

***

Об’єднана опозиція «Батьківщина» сьогодні є головним опонентом чинної влади.
Таку думку висловив керівник Центрального виборчого штабу об’єднаної опозиції
«Батьківщина» Олександр Турчинов під час прес-конференції стосовно нападу на
довірену особу кандидата у народні депутати від опозиції.

«Об’єднана опозиція «Батьківщина» – головний і, мабуть, єдиний опонент чинної
влади, який здатен протистояти їм. Саме тому проти нашої політичної сили розв’язаний
жорсткий політичний і кримінальний терор», – сказав Турчинов.

Крім того, керівник Центрального штабу опозиції розповів про тотальні випадки
побиття активістів та знищення агітаційних наметів опозиції по всій Україні.

«Це відбувається серед білого дня на очах влади, яка і є безпосередньо замовником
цих терористичних дій», – наголосив він.

За словами О. Турчинова, все це відбувається на фоні сотень кримінальних справ,
порушених проти опозиційних кандидатів у народні депутати, «проти керівників наших
штабів, проти наших активістів».

«Ці справи продовжують порушувати у перманентному режимі, розв’язуючи таким
чином блокування агітаційної роботи наших кандидатів», – додав він.

Крім того, керівник Центрального штабу повідомив про тотальне залякування у
бюджетній сфері, «коли люди відмовляються працювати спостерігачами від опозиції,
пояснюючи, що їх за це звільняють з роботи».

«Але, не зважаючи на їхню рейтингову війну, на їхню брудну провокаційну війну
проти нас та тотальний терор, ми вистоїмо і будемо боротися за перемогу!» – підсумував
О. Турчинов («Батьківщина» є сьогодні головним опонентом влади, – Турчинов // Сайт
Політичної партії «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина»
(http://byut.com.ua/news/12444.html). – 2012. – 19.09).

***

19 вересня представники академічної науки, експерти й управлінці обговорили
проект закону України «Про засади наукової і науково-технічної політики», розроблений
за ініціативи об’єднаної опозиції «Батьківщина».

Робочу групу із підготовки законопроекту очолив віце-президент Академії наук
вищої школи України, доктор фізико-математичних наук Максим Стріха.

http://www.mobus.com/politika/343441.html
http://byut.com.ua/news/12444.html
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Кандидат в народні депутати, радник голови Ради об’єднаної опозиції
«Батьківщина» з питань освіти Лілія Гриневич під час обговорення наголосила, що
Україна залишається однією з найпотужніших наукових держав європейського
континенту, українські учені за великим переліком напрямків усе ще перебувають на
передових позиціях у світовому науковому пошукові. «Однак при цьому українська наука
перебуває на задвірках інтересів влади», – додала вона.

«2011 р. фінансування науки вперше впало до рівня 0,29 % ВВП. Інвестиції з
державного бюджету йдуть в олігархічну економіку з низькооплачуваною робочою
силою. Така економіка не породжує запиту на інновації. Влада широко застосовує
сумнівні закупівлі за кордоном, реалізовуючи при цьому власні корупційні інтереси. Тому
не можна говорити про зміни в науці без системних змін», – зауважила Л. Гриневич.

За її словами, проект закону про науку передбачає зміни системи управління
наукою, створення громадських органів, таких як Національна наукова рада України,
Комітет з наукової етики. «Утворена з авторитетних представників різних секторів
української науки Національна наукова рада України щороку готуватиме,
затверджуватиме й оприлюднюватиме доповідь про стан розвитку науки в Україні,
затверджуватиме рекомендації для Верховної Ради, Президента і уряду», – повідомила
Л. Гриневич.

Законопроект також передбачає прийняття в Україні встановленого Лісабонськими
критеріями європейського рівня фінансування наукової, науково-технічної діяльності та
інновацій у розмірі 2  %  ВВП.  Цього рівня держава має досягти протягом наступних
десяти років.

Проект закону визначає права і соціальні гарантії вченого. «Встановлено, що оплата
праці і пенсійне забезпечення наукового (науково-педагогічного) працівника повинні
гарантувати гідні матеріальні умови для ефективної творчої діяльності, високий
суспільний престиж професії наукового працівника, стимулювати залучення талановитої
молоді в науку та підвищення кваліфікації наукових працівників», – йдеться в документі.

Згідно з законопроектом про науку, держава сприяє залученню молоді до наукової
діяльності, зокрема, запровадженням спеціальних наукових грантів для молодих
науковців віком до 35 років і надання молодим науковцям службових житлових
приміщень.

У документі регламентується робота різних типів наукових установ, зокрема,
національних наукових центрів і державних ключових лабораторій, створюваних на
визначений термін для забезпечення «проривних» результатів за пріоритетними
напрямками.

Проект регулює правовий статус Національної академії наук України і галузевих
академій наук, гарантуючи збереження їхнього потенціалу, захищаючи їхнє майно, будівлі
і землі від спроб відчуження й приватизації й водночас стимулюючи демократизаційні
процеси в рамках державних академій, залучення до процесу управління не лише
академіків і членів-кореспондентів, але й вибраних представників учених вищої
кваліфікації – докторів наук, які отримують третину голосів на Загальних зборах НАН.

Водночас проект встановлює реальні механізми для сприяння інтеграції
університетської й академічної науки. Це і спільно здійснювані програми підготовки
докторів філософії, і створення спільних науково-навчальних центрів, колективне
використання лабораторного обладнання, наукове сумісництво. У документі передбачено
рівність прав наукових установ і навчальних закладів при участі в конкурсах на здобуття
державних грантів, фінансування наукових, науково-технічних програм.

«Проект закону «Про засади наукової і науково-технічної політики» має на меті дати
відповідь на виклики часу, сприяти утвердженню статусу України як однієї з провідних
наукових держав світу, поставити потенціал української науки на службу нагальним
потребам держави й суспільства», – додала Л. Гриневич (Об’єднана опозиція
презентувала законопроект про науку // Фронт Змін. Ініціатива Арсенія Яценюка
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(http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/12872-obednana-opozitsija-prezentuvala-
zakonoproekt-pro-nauku.html). – 2012. – 20.09).

***

Лідер Конгресу Українських Націоналістів, кандидат у депутати по виборчому
списку об’єднання «Наша Україна» Степан Брацюнь розповів про вибір політичних
партнерів Конгресу на парламентских виборах 2012 р., об’єднану опозицію та
перспективи об’єднання «Наша Україна».

«Вибір Конгресу – іти разом із «Нашою Україною» – зумовлений насамперед
нашими спільними політичними принципами та ідеологічними переконаннями. Крім того,
співпраця КУНу з «Нашою Україною»  не є справою сьогоднішнього дня,  а має вже
тривалу історію. Наша партія брала активну участь у президентських виборах 2004 р.,
підтримуючи Віктора Ющенка. Ми мобілізували усіх своїх членів та наших прихильників
у відстоюванні правди під час Помаранчевої революції. Ми наслідували усталені традиції,
додержуючись волевиявлення членів КУНу на всеукраїнському партійному зборі», –
наголосив лідер Конгресу.

Також політик прокоментував діяльність головних політичних опонентів
«Об’єднаної опозиції» та «Партії регіонів».

«Стосовно «Об’єднаної опозиції», то я з пересторогою ставлюся до перспектив цього
утворення. Надто різні люди її представляють. Гадаю, не лише мене шокував партійний
список об’єднаної опозиції, «зачищений» від політиків, які мислять категоріями
національної держави. Окрім двох-трьох політиків, список повністю «звільнений» від
національного сегменту. Це створює небезпеку створення так званої «ширки», тобто
широкої коаліції між двома політичними силами –  Партією регіонів та «Батьківщиною»
або нового демаршу «тушок»  у Партію регіонів.  Утім,  будемо сподіватися,  що я
помиляюсь» – заявив він.

«У програмі «Об’єднаної опозиції» немає ідеології національного державотворення,
–  продовжує С.  Брацюнь.  –  Ми ж пропонуемо програму реалізації національної ідеї –
«Україна на віки», запроваджуючи систему національного народовладдя. Наша програма
соціально-економічного напряму базується не на популістських обіцянках, які декларує
«Об’єднана опозиція». а найбільше – Партія регіонів, а передбачає якісні революційні
зміни».

Говорячи про очікуваний результат «Нашої України» на виборах-2012, лідер
Конгресу сказав, що вірить у перемогу об’єднання: «Будемо намагатися дійти до кожного
виборця, хоча в теперішніх умовах це надто складно. Ми розраховуемо набрати своїх
10 % голосів. Досвід є» («Наша програма передбачає якісні революційні зміни...» //
Інформбюлетень (http://www.infb.net/IB_27_12.pdf). – 2012. – 18.09(№ 27).

***

Лідер партії «Наша Україна» Віктор Ющенко вважає, що впровадження
земельного банку не може бути заміною цілісної земельної реформи, яку досі не
проведено в Україні.

На думку В. Ющенка, нова ініціатива – законопроект про створення земельного
банку, не виходить з потреб аграрного ринку держави.

«Ми не маємо моделі ринку, іпотека має бути, а земля має продаватися. Інакше
аграрного ринку не буде. Організовувати аграрний банк, коли немає закону про рух землі
– це парадокс», – констатував В. Ющенко.

«Потрібно мати програму організації ринку землі,  і тоді все виглядатиме логічно.
Земля рано чи пізно прийде в руки мільйона чи півтора мільйона людей,  які на ній

http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/12872-obednana-opozitsija-prezentuvala-zakonoproekt-pro-nauku.html
http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/12872-obednana-opozitsija-prezentuvala-zakonoproekt-pro-nauku.html
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працюють, це їхній бізнес. Для цього треба запустити ринок землі, з роками він
структурується», – вважає В. Ющенко.

За його оцінкою, законопроект про створення аграрного ринку не вирішує
комплексну потребу провести земельну реформу.

«У цьому законопроекті має бути 7–8 пунктів, які є основами національної політики,
але я не чув,  щоб у правлячої партії чи так званої опозиції з’явився пакет з такими
пропозиціями щодо політики держави у цьому питанні, – сказав також Ющенко. – Не
знаю, хто стоїть за цим проектом, але він не виходить з потреб аграрного ринку держави»
(Створення аграрного банку не відповідає потребам аграрного ринку – Віктор Ющенко
// Центральний інформаційний сервер «Наша Україна»
(http://www.razom.org.ua/news/14937/). – 2012. – 19.09).

***

Представник союзу патріотичних сил «Наша Україна», голова Української
Народної партії Юрій Костенко заявив,  що жодного разу у Верховній Раді не було
української патріотичної більшості: «І Президент Ющенко не мав українського уряду».

Юрій Костенко: «Сьогодні ми говоримо вже не про те, щоб здобути більшість у
Верховній Раді, а за представлення українців у парламенті! Адже за даними дослідників,
тільки 35 % кандидатів у депутати від усіх сил – українці. І ви хочете проукраїнську
політику від цієї влади?!»

Лідер УНП переконаний, що претензії слід висувати не до політиків, які об’єдналися
в союз «Наша Україна», а до самих виборців, які голосують за піар – обличчя, імена,
рекламу, а не за програми (Юрій Костенко: «У списках кандидатів – тільки
35 відсотків українців» // Сіверщина
(http://siver.com.ua/news/jurij_kostenko_u_spiskakh_kandidativ_tilki_35_vidsotkiv_ukrajinci
v/2012-09-19-10931). – 2012. – 19.09).

***

Президент (2005–2010 рр.), лідер партії «Наша Україна» Віктор Ющенко вважає
неприпустимим законодавче обмеження свободи слова за умов, коли довіра до
українських судів є мінімальною.

«Таке рішення (ухвалений Верховною Радою Закон)  шкідливе,  бо принесе дуже
багато шкоди демократичному простору, цей документ не відповідає європейському духу
і посилить інструменти тиску на журналіста», – сказав він.

В. Ющенко наголосив на тому, що свобода слова є ключовою передумовою
демократії.

«Свобода слова – це фундаментальна цінність демократії. Якщо у вас віднімають
свободу слова, ти не можеш реалізувати свободу вибору, свободу бізнесу, інші
громадянські свободи», – сказав він.

Засуджуючи відповідне рішення Верховної Ради, В. Ющенко закликав журналістів
виступити на захист свободи слова.

«Я закликаю журналістів бути монолітними у своїй реакції на цю репресивну
кривду», – сказав лідер «Нашої України» (Віктор Ющенко засуджує закон, який
посилює інструменти тиску на журналіста в умовах повної недовіри до суду //
Центральний інформаційний сервер «Наша Україна»
(http://www.razom.org.ua/news/14936/). – 2012. – 19.09).

http://www.razom.org.ua/news/14937/
http://www.razom.org.ua/news/14936/


17

***

Об’єднана права команда має чітку програму реформування української економіки,
яка базується на успішному досвіді посткомуністичних країн Центральної та Східної
Європи. Про це заявив один із лідерів об’єднання «Наша Україна» Юрій Костенко.

«Права політика здатна забезпечити роботою та високими доходами 60–80  %
громадян,  а також за 3–4  роки принаймні вдвічі збільшити доходи бюджету,  завдяки
потенціалу найперспективніших галузей – АПК, транзитної сфери, туризму», – заявив
Костенко.

За його словами,  «праві сили ставлять за мету створення потужного середнього
класу шляхом звільнення приватної ініціативи, дерегуляції, демонополізації економіки та
ліквідації дозвільної системи».  «Наша Україна»,  УНП та КУН виступають за протидію
офшорним схемам та корупції, наповнення українського ринку товарами національного
виробництва та створення потужної національної економіки.

«Україна потребує конкурентоспроможної правої сили для формування правої
політики, якої не було понад 20», – сказав Ю. Костенко, додавши, що «подальший
розвиток України як незалежної, демократичної, заможної держави за інших умов просто
неможливий» (Без потужної національної економіки подальший розвиток України
неможливий – Юрій Костенко // Центральний інформаційний сервер «Наша Україна»
(http://www.razom.org.ua/news/14949/). – 2012. – 20.09).

***

Лідер партії «УДАР» Віталій Кличко вважає, що необхідно надати всім партіям
рівні можливості для формування виборчих фондів.

Кличко зауважив, що цікавиться умовами, в яких проходять в виборчі кампанії в
інших країнах, зокрема, в Європі. Нормальною виборчою європейською практикою він
називає таке законодавство,  яке гарантує рівні умови для всіх партій.  «За законом всім
учасникам перегонів мають бути надані рівні права і можливості представляти себе. У нас
же все відбувається практично без правил. Чого варта лише війна соціологій – коли різні
соціологічні служби на замовлення тієї чи іншої політсили представляють різні
соціологічні дані.  В Європі це було б неможливо:  соцслужба,  яка дала більше двох разів
інформацію, що порушує певні параметри, втратить ліцензію», – сказав Кличко.

Він зауважив, що у чинному виборчому законодавстві не прописані чіткі правила
щодо виборчого фонду. «Але вони мають бути рівними для всіх політичних партій. Бо на
сьогодні провладні партії використовують увесь той адміністративний і фінансовий
ресурс, яким вони володіють», – наголосив лідер «УДАРу».

Політик також повідомив журналістам, що орієнтовний бюджет кампанії «УДАРу»
на цих виборах складає приблизно 90  млн грн.  «Значну частину цієї суми я фінансую
особисто. Основні наші витрати – це реклама на зовнішніх носіях, телевізійна реклама,
утримання наших виборчих штабів.  Я вдячний тим людям,  які в регіонах взяли на себе
частину фінансування – це представники малого і середнього бізнесу. Він також
наголосив,  що УДАР як опозиційна партія має обмежений ресурс і бюджет,  що його
політична сила матиме одну з найскромніших за видатками рекламних кампаній (Кличко:
Усім учасникам перегонів потрібно створити рівні можливості для формування
виборчих фондів // Партія «Удар» Віталія Кличка
(http://klichko.org/ua/news/news/klichko-usim-uchasnikam-peregoniv-potribno-stvoriti-rivni-
mozhlivosti-dlya-formuvannya-viborchih-fondiv). – 2012. – 17.09).

http://www.razom.org.ua/news/14949/
http://klichko.org/ua/news/news/klichko-usim-uchasnikam-peregoniv-potribno-stvoriti-rivni-mozhlivosti-dlya-formuvannya-viborchih-fondiv
http://klichko.org/ua/news/news/klichko-usim-uchasnikam-peregoniv-potribno-stvoriti-rivni-mozhlivosti-dlya-formuvannya-viborchih-fondiv
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***

Партія «УДАР» стурбована непублічним характером роботи над проектом бюджету-
2013. Про це заявив лідер «УДАРу» Віталій Кличко.

За словами політика,  такого ще не було жодного разу в історії країни,  щоб навіть
після спеціального засідання Кабміну по бюджету міністри не змогли назвати ключові
параметри документа та базові показники, на яких він формувався. Кличко пожартував,
що цей проект бюджету влада приховує від людей, як військову таємницю.

«Начебто бюджет вже знаходиться у ВР. Однак його ще ніхто не бачив. Уявіть собі –
головний фінансовий документ країни може бути проголосований як завжди, за підняттям
руки однієї людини, без обговорень та вивчень», – сказав Кличко.

Кличко зауважив: якщо бюджет буде нереалістичний, нинішньому парламенту не
варто за нього голосувати. «Інакше нова ВР обов’язково в перші ж свої дні роботи
повернеться до цього питання і внесе зміни, що будуть спрямовані на його оптимізацію»,
– підкреслив політик.

Він наголосив,  що «УДАР»  йде в політику з головною метою –  боротьби з
корупцією. «А для корупції найкращим ґрунтом є кулуарні домовленості, закриті
обговорення й таємні прийняття важливих для держави рішень.  А ми хочемо щоб
політика стала публічною.  Парламент має працювати у повному складі.  Щоб не було
депутатів,  які за все скликання жодного разу не були присутні в залі засіданні.  Щоб
депутати голосували своїми картками. Щоб не було піаністів і диригентів. Щоб депутати
мали можливість ознайомлюватися з документами і вести дискусії, а не мовчки
голосувати за помахом чиєїсь руки. Бо таким парламентом, як у нас був, ми вбиваємо не
тільки парламентаризм, але й всі перспективи нашої країни на побудову нормального
цивілізованого суспільства», – вважає лідер «УДАРу» (Віталій Кличко: Бюджет-2013 –
це «військова таємниця» влади // Партія «Удар» Віталія Кличка
(http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-byudzhet-2013-tse-viyskova-tayemnitsya-
vladi). – 2012. – 17.09).

***

«Необхідно створити правовий механізм відкликання депутатів, які не виконують
своїх обіцянок і тим самим порушують слово,  дане виборцям»,  –  вважає кандидат від
«УДАРу» по 219 виборчому округу столиці Сергій Федорченко.

«Це стане одним з перших кроків, які «УДАР» планує зробити в парламенті. Для
того, щоб народні обранці захищали передусім інтереси простих людей, а не
корпоративних угруповань чи свої власні, потрібно створити механізми посилення
відповідальності депутатів за їхні рішення у Верховній Раді», – зазначив кандидат у
народні депутати.

На думку Федорченка,  в Україні не повинно бути тих,  хто,  прикриваючись
депутатським мандатом, намагається уникнути відповідальності або чинити беззаконня.
Серед іншого потрібно законодавчо обмежити кількість каденцій депутатів у Верховній
Раді, а також термін перебування всіх чиновників у владі.

«Обмеження таких термінів – це також і механізм її люстрації. Лише тоді Верховна
Рада стане не корпоративним бізнесовим клубом за інтересами, а справді вищими
народними зборами, де захищають інтереси всього українського народу», – зазначає
представник партії «УДАР».

«Ми повинні зламати монополію певних угруповань у владі. Політика повинна бути
конкурентним середовищем, де перемагають ідеї й програми, а не гроші й маніпулятивні
технології. Саме тому громадяни повинні мати право контролювати, як і на що
витрачаються кошти державного та місцевого бюджетів, а також мати доступ до
інформація про доходи і видатки посадовців та їхніх сімей», – зазначає Федорченко.

http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-byudzhet-2013-tse-viyskova-tayemnitsya-vladi
http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-byudzhet-2013-tse-viyskova-tayemnitsya-vladi
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«Партія «УДАР» готова до люстрації влади, і після парламентських виборів ми
оформимо ці ініціативи на законодавчому рівні», – наголошує кандидат («УДАР»
посилить відповідальність депутатів перед виборцями // Партія «Удар» Віталія
Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/udar-posilit-vidpovidalnist-deputativ-pered-
vibortsyami). – 2012. – 18.09).

***

Завдання опозиційних сил після виборів до парламенту – співпрацювати в новій ВР
та сформувати демократичну більшість. Про це заявив лідер «УДАРу» Віталій Кличко.

«Наша мета –  50  %  плюс один голос у новій Верховній Раді –  226  депутатів»,  –
зазначив Кличко. Він зауважив: попри те, що «УДАР» йде на вибори самостійно, після
виборів тільки співпраця з колегами по опозиції дозволить сформувати демократичну
більшість для ефективної законодавчої роботи на користь країни.

Кличко також наголосив, що результат виборів покаже, наскільки важливим був
захист голосів виборців.  «Ми розуміємо,  що будуть масштабні фальсифікацій під час
підрахунку голосів. Тому готуємося до захисту результатів волевиявлення. Оскільки
представників нашої партії немає в ОВК, ми підписали угоду про співпрацю з партіями
ХДПУ та «Молодь до влади». Разом ми протистоятимемо тим махінаціям, які готує партія
влади», – переконаний Кличко.

Політик розповів, що в «УДАРі» розраховують на 60–70 депутатів у складі
майбутньої парламентської фракції. «Мене часто запитують, як формується наша команда,
за якими критеріями відбувався відбір кандидатів у депутати.  Хочу зауважити,  що з
кожною людиною в списках я говорив особисто, і ми перевіряли інформацію про всіх
наших людей.  Однак я розумію,  що зазирнути в душу людині неможливо,  так само як і
неможливо отримати стовідсоткову гарантію,  що тебе не зрадять.  Але я розраховую на
порядність та принциповість наших кандидатів, які давали публічну присягу перед
суспільством, і не мають морального права їй зрадити», – сказав Кличко.

Політик зауважив, що списки «УДАРу» пройшли фільтрацію громадськості та ЗМІ,
відтак 15  %  з тих,  хто був в списках спочатку,  в результаті не стали кандидатами від
партії. Водночас Кличко закликав журналістів апелювати лише перевіреними фактами,
критикуючи того чи іншого кандидата (Віталій Кличко: В новому парламенті опозиція
повинна отримати не менше 226 голосів // Партія «Удар» Віталія Кличка
(http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-v-novomu-parlamenti-opozitsiya-povinna-
otrimati-ne-menshe-226-golosiv). – 2012. – 18.09).

***

Лідер партії «УДАР» Віталій Кличко назвав «оголошенням війни проти
об’єктивної журналістики» ухвалення змін до кримінального кодексу щодо посилення
відповідальності за наклеп.

Кличко заявив, що знає про ті проблеми, з якими чи не щодня сьогодні
зіштовхуються журналісти, особливо в місцевих медіа, якщо вони друкують об’єктивну і
критичну інформацію щодо регіональної влади. «Я знаю, що кожне критичне слово проти
місцевих чиновників може коштувати журналісту або редакції багатотисячних позовів.
Сьогоднішнім голосуванням влада лише підтвердила те, що вона готова затикати рота
журналістам під будь-яким приводом. А Голосування за цей законопроект демонструє
справжнє ставлення ПР, комуністів і блоку Литвина до ЗМІ: як до обслуговуючого
персоналу, що має лише хвалити владу», – переконаний Віталій Кличко.

Він наголосив, що не лише представникам ЗМІ, але й опозиційним політикам
сьогодні намагаються заборонити критикувати владу і нагадав, що «найсправедливіший»
Печерський суд Києва, наприклад, неодноразово ставав на сторону Черновецького і його
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команди, коли я намагався назвати речі своїми іменами, запитуючи цю команду про
дерибан Києва.

Кличко вважає, що цей закон, який передбачає позбавлення волі для журналістів,
якщо їх матеріали будуть розцінені як наклепницькі, продовжує тенденцію до згортання
свободи слова в Україні: «Це спроба закрити рота журналістам, змусити їх працювати в
умовах, коли про владу або добре, або дуже добре, або прекрасно, а все інше – то наклеп».

Політик наголосив, що свобода слова – це одна з важливих складових
демократичного суспільства. «Нам сьогодні не лише бракує нової якості політики, але й
бракує свободи преси. Мас-медіа мають бути незалежними. Ми не боїмося отримати від
них «ударні» запитання, не боїмося гострих тем. Без вільної преси ми станемо класичною
авторитарною державою, де нам вказуватимуть, що писати, що говорити, як промивати
мізки.  Можливо,  дехто цього вже не пам’ятає,  але я ще жив за радянських часів,  і
пам’ятаю як це було, коли в країні була одна точка зору на все. Ми не можемо допустити,
щоб в сучасній Україні була така ж сама ситуація», – наголошує лідер «УДАРу».

Кличко вважає, що опозиційні партії повинні протистояти ухваленню цього
«ганебного закону» у другому читанні. Або ж, «якщо нинішня скомпрометована і
деградована Рада це підтримає, ми скасуємо цю ганьбу на першій же сесії новообраного
парламенту», – наголосив Кличко (Віталій Кличко: Влада оголосила війну об’єктивній
журналістиці // Партія «Удар» Віталія Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-
klichko-vlada-ogolosila-viynu-obyektivniy-zhurnalistitsi). – 2012. – 18.09).

***

Лідер партії «УДАР» Віталій Кличко різко розкритикував рішення нинішнього
парламенту скоротити пленарний тиждень до одного дня. «Вся країна спостерігає за
узаконеним неробства парламенту, коли депутати офіційно голосують за те, щоб до
виборів вже не з’являтися у сесійній залі, по суті, не ходити на роботу», – заявив він.

Політик назвав це байдикування парламентарів, які масово відправилися на виборчі
округи, «подвійними стандартами і створенням нерівних умов» для кандидатів.

Кличко наголошує, що ті кандидати в депутати, які на сьогодні не є народними
обранцями, на час перегонів взяли відпустку для агітаційної кампанії. В той час, як
депутати отримують зарплату начебто за законодавчу діяльність, при цьому роз’їжджають
по округам, займаючись агітацією. «Немало нинішніх депутатів не гребують
використовувати адміністративний ресурс і державний бюджет для агітації для себе,
вирішуючи проблеми свого округу не з власної кишені, а за рахунок платників податків, –
вважає Кличко. – Це порушує сам принцип рівних можливостей та чесних виборів».

Він вважає,  що нинішня ВР повністю себе дискредитувала,  і тому головним
завданням новообраного парламенту буде повернення авторитету і незалежності
законодавчому органу.

Також Кличко різко розкритикував дії Комуністичної партії України, яка,
використовуючи популістські лозунги «повернемо країну народу», давно не працює в
інтересах народу. Комуністи є сателітами Партії регіонів в парламенті цього скликання і
залишаться ними в наступній ВР – вважає лідер партії «УДАР» Віталій Кличко. Як
приклад він навів і останні спільні голосування КПУ і ПР у парламенті, в тому числі і
цього пленарного тижня, коли комуністи і регіонали скоротили роботу ВР до одного дня
голосування.

«Комуністи завжди входили до провладної більшості, в унісон з ПР голосували за ті
питання, які потрібні ПР, які роз’єднують українське суспільство і відповідають інтересам
виключно фінансово-промислових груп», – заявив Кличко (Віталій Кличко: Якщо
нинішня ВР не хоче працювати – депутати мають відмовитися від зарплатні і взяти
передвиборчі відпустки // Партія «Удар» Віталія Кличка
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(http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-yakshcho-ninishnya-vr-ne-hoche-pratsyuvati-
deputati-mayut-vidmovitisya-vid-zarplatni-i-vzyati-peredviborchi-vidpustki). – 2012. – 19.09).

***

В разі перемоги демократичних сил на виборах буде зроблено все можливе для
повернення країни на демократичний шлях розвитку та прискорення підписання Угоди
про асоціації з ЄС. Про це заявив лідер партії «УДАР» Віталій Кличко після час зустрічі
з президентом Польщі Броніславом Коморовським в Києві

«З президентом Комаровським ми говорили про українсько-польські відносини і
євроінтеграційні перспективи і, звичайно, багато часу приділили темі майбутніх виборів в
Україні», – сказав Кличко.

Політик наголосив, що ці парламентські вибори будуть лакмусовим папірцем для
української влади, «чи є в неї наміри спрямувати країну на європейський шлях розвитку,
чи ні».

«Якщо світ визнає ці вибори демократичними, це буде хороший знак для України в її
європейських прагненнях,  –  вважає лідер «УДАРу».  –  Ми запрошуємо і залучаємо
якомога більше спостерігачів, щоб ці вибори відбулися максимально відкрито».

Під час спілкування з пресою Кличко також зауважив, що в разі перемоги
демократичних сил буде зроблено все можливе для повернення країни на шлях
демократичного розвитку, відмови від вибіркового правосуддя та втілення реальних
реформ. Він висловив переконання, що це дасть змогу пришвидшити процес підписання
Угоди про асоціацію з ЄС, що відповідає національним інтересам нашої країни (Віталій
Кличко: Підписання Угоди про асоціацію з ЄС відповідає національним інтересам
України // Партія «Удар» Віталія Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-
klichko-pidpisannya-ugodi-pro-asotsiatsiyu-z-yes-vidpovidaye-natsionalnim-interesam-
ukrayini). – 2012. – 20.09).

***

Попри те, що в усьому світі стрімко зростають ціни на продукти харчування,
українське село перебуває у критичному стані. Для відродження аграрного сектора
необхідно створити сприятливі умови для підприємництва, і відповідна програма вже
розроблена в партії «УДАР». Про це розповів Віталій Кличко.  На думку політика,
український АПК має прекрасний потенціал, якому позаздрить будь-яка країна. «В жодній
країні немає таких хороших земель. І попри це українське село переживає занепад», –
констатує Кличко.

Лідер «УДАРу» розповів, що під час всеукраїнського туру «щодня бачить тисячі
гектарів землі, що не обробляються. Постійно проїжджаю зруйновані корівники, відвідую
зубожілі населені пункти, де відсутня будь-яка інфраструктура. І в очах людей бачу лише
безвихідь. Вони зізнаються, що вибір у них один – або кидати все і їхати в місто, де можна
заробити хоч якусь копійку, або пити «гірку», – розповів Кличко. Він додав, що побував у
багатьох регіонах, однак зустрів дуже мало прикладів успішних фермерських господарств.
Пояснення просте: в Україні на сьогоднішні відсутні умови для розвитку сільського
господарства.

Кличко зауважив,  що в «УДАРі»  розвиток села ми бачимо через звільнення від
оподаткування підприємств, які зареєструються в селах. «Це – і нові робочі місця, і
податки до місцевих бюджетів. Це – кошти на школи, лікарні, дороги», – заявив лідер
«УДАРу».

Водночас Кличко розповів, чим ця програма відрізняється від політики чинної
влади: «Ми не будемо підтримувати ринок землі у вигляді, який нині активно
проштовхується. Ми не будемо закривати сільські школи, лікарні, заклади культури. Ми
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не будемо сприяти монополізації сільського виробництва. Бо наш принцип – рівні
можливості господарювання для великих і малих агропідприємств», – наголосив Кличко
(«УДАР» створить сприятливі умови для розвитку села // Партія «Удар» Віталія
Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/udar-stvorit-spriyatlivi-umovi-dlya-rozvitku-sela). –
2012. – 21.09).

***

На віче, яке відбулося на центральній площі Івано-Франківська Олег Тягнибок
розповів про об’єднання трьох основних опозиційних сил – «Батьківщина», «Фронт Змін»,
«Свобода» – для повалення «донєцкого кримінально-олігархічного клану».

«Перемовини, які йшли між цими політичними силами були не простими, адже
історія взаємостосунків останніх років була складною», – повідомив лідер ВО «Свобода».

О. Тягнибок підкреслив, що дане об’єднання є прагматичним союзом, на меті якого
– зміна існуючого режиму.

«Ми об’єдналися не ідеологічним і світоглядовим, а прагматичним союзом проти
режиму Партії регіонів та їх союзників комуністів», – сказав лідер ВО «Свобода»

О. Тягнибок визнав, що раніше «Свобода» критикувала і вказувала на помилки і
«Батьківщині», і «Фронту Змін». Проте він зазначив, що коли лідери опозиційних партій
сіли за стіл переговорів, то зрозуміли, що мають єдиного спільного ворога – діючу владу,
не дивлячись на ідеологічні розбіжності.

На думку Олега Тягнибока, формула успіху абсолютно проста і зрозуміла:
«Батьківщина» + «Свобода».

«Свободівець» запевнив, що опозиція має чіткі план дій. А об’єднання буде
працювати і в новому парламенті (У Франківську Тягнибок говорив про прагматичний
союз // Стрічка новин: MALAKAVA.COM (http://malakava.com/articles/18594). – 2012. –
17.09).

***

«Ухвалення в першому читанні Верховною Радою змін до Кримінального та
Кримінально-процесуального кодексів щодо посилення відповідальності за посягання на
честь і гідність людини разом з планом винести на поточний пленарний тиждень
сумнозвісний законопроект № 240 «Про порядок організації і проведення мирних заходів»
свідчить: влада продовжує шалений наступ тепер вже на громадянські права українців.
Очевидно, що режим, який взяв курс на диктатуру, просто не здатен зупинитись і змінити
свою політику. Лише жорстка відповідь нації здатна поставити узурпаторів на місце». Про
це заявив лідер Всеукраїнського об’єднання «Свобода» під час зустрічі з українцями
Криму у Джанкої 18 вересня 2012 р.

Також лідер «Свободи» зазначив: «У передчутті масових протестів влада хоче
обмежити конституційне право громадян вільно висловлювати свою думку, право
журналістів писати правду, зрештою, право на мирні зібрання. Так, окрім сумнозвісного
закону, яким журналістів можна буде притягати до кримінальної відповідальності на
5 років, тобто, на весь термін обрання Президента, на цей пленарний тиждень Верховна
Рада запланувала ще й розгляд законопроекту № 2450 «Про порядок організації і
проведення мирних заходів». При цьому ігноруються висновки експертів,
правозахисників, протести опозиційних депутатів та численних громадських активістів,
які вказують на явні порушення права на мирні зібрання в одіозному законопроекті.  В
Україні неодноразово проходили акції протесту проти цього проекту закону, в тому числі
й ініційовані «Свободою». Утім, влада цинічно ігнорує думку громадськості. Ухвалюючи
«під вибори» законопроект про мирні зібрання, провладна більшість явно поспішає, хоче
протягти законопроект до отримання висновків Венеціанської комісії.
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Ухваливши у другому читанні скандальний законопроект, «регіонали» зможуть
забороняти будь-які мирні зібрання громадян, використовуючи для цього
найрізноманітніші приводи. Так, суттєво обмежує громадян у праві на мирний протест
заявлена у законопроекті норма про те, що організатор мирних зібрань повинен письмово
повідомляти органи влади про проведення заходу не пізніше, ніж за два робочі дні до його
початку. В такому разі для громадян стає неможливою оперативна реакція на якусь
важливу подію, а влада значно полегшує собі можливість заборонити мирний захід через
суд. Під приводом «несвоєчасного повідомлення» про мирний захід, а отже, його
«несанкціонованості», міліція тепер зможе затримувати та ув’язнювати організаторів та
учасників будь-якого мирного зібрання. Очевидно, що вкрай туманна норма про
обмеження мирних зібрань, якщо вони «мають на меті перешкоджання реалізації прав та
свобод інших осіб» так само буде трактуватися владою як зручний привід для заборони
акцій протесту. Законопроект відкриває для режиму Януковича небачені можливості для
репресій проти політичних опонентів та громадських активістів. Влада таким чином
намагається запобігти масовим акціям протесту, неминучим після фальсифікацій
результатів майбутніх парламентських виборів.

Ще одним засобом обмеження акцій протесту може бути розпорядження Кабміну від
12 вересня про боротьбу «із закликами захоплення влади». Зрозуміло, що під прикриттям
«протидії тероризму» будь-які заяви опозиційних політиків влада зможе на свій розсуд
трактувати як такі «заклики», піддаючи після цього опозиціонерів переслідуванням з боку
силових органів.

Режим Януковича панічно боїться нового Майдану, а тому хоче унеможливити акції
протесту. Водночас, жодні законопроекти та розпорядження «регіоналів» не вбережуть їх
від поразки на виборах у жовтні цього року, українці не терпітимуть знущань донецького
кримінально-олігархічного клану. У разі фальсифікації результатів виборів масові акції
протесту, які зметуть владу «регіоналів», є неминучими» (Влада почала масовий наступ
на громадянські свободи, – Тягнибок // Гал-инфо
(http://www.galinfo.com.ua/news/118062.html). – 2012. – 19.09).

***

«Щороку Україна втрачає мільярди гривень від виведення прибутків власниками
українських підприємств до різноманітних податкових «чорних дір» – офшорів і т.п. Це
означає, що бюджет держави недоотримує податки в той час, як багатії-власники
висмоктують ресурси з підконтрольних їм прибуткових вітчизняних підприємств. Це не
лише суперечить принципам соціальної та національної справедливості, а й стримує
можливості розвитку української економіки, обмежує її значний потенціал. Група
фахівців «Свободи» за участи міністра економіки опозиційного уряду свободівця
Олександра Бондаря розробила законопроект, покликаний зупинити цей безконтрольний
відтік капіталу з України – «Про легалізацію капіталів, що перебувають та зареєстровані в
Республіці Кіпр, офшорних зонах та інших юрисдикціях, звільнених від подвійного
оподаткування, або тих, що мають пільговий режим оподаткування». Про це 20 вересня
2012 р. заявив лідер ВО «Свобода» Олег Тягнибок.

Коментуючи можливі наслідки ухвалення цього важливого законопроекту, лідер
«Свободи»  зазначив:  «Ситуація з виведенням капіталів з України –  катастрофічна.  З
України за роки незалежності виведено й сховано в офшорах понад 167 млрд дол. Ця сума
виведених з України коштів перевищує обсяг вітчизняного ВВП за 2011 р. (165,2 млрд
дол.)! Крім того, вона більш ніж удвічі перевищує обсяг державного боргу України на
кінець червня, що становить 60 млрд дол.

Цей закон стане не лише важливим кроком до встановлення національної та
соціальної справедливості, коли зароблені українськими підприємствами прибутки не
будуть бурхливою річкою витікати на закордонні рахунки олігархів, це також відчутно
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оздоровить українську економіку, стимулюватиме зростання заробітних плат та інших
соціальних стандартів в Україні.

Щоб унеможливити безконтрольне виведення прибутків з України, ми пропонуємо
низку заходів добровільно-примусового характеру: встановити Законом, що легалізація
капіталів здійснюється протягом трьох місяців з дня набуття цим законом чинності
шляхом добровільної відмови від реєстрації в офшорних та інших зонах з пільговим
режимом оподаткування і державної перереєстрації вже як українських суб’єктів
підприємницької діяльності. Ці суб’єкти мають переказати кошти на рахунки українських
банківських установ, сплативши до Державного бюджету України 50 % від суми,
виведеної з офшору та інвестувавши 50 % від суми зазначених коштів у підприємства, які
належать їм на території України. В разі нездійснення легалізації капіталів в порядку і
строки, визначені цим Законом, майно і права власності підприємств, зареєстрованих у
податкових «чорних дірах», переходять до держави.

Ухвалення цього закону унеможливить відтік капіталу з України, створить
передумови для залучення додаткових фінансових ресурсів в економіку України і усуне
можливості для ухиляння від сплати податків на території України» – наголосив очільник
«Свободи» (Олег Тягнибок: «Проект закону про легалізацію капіталів, який пропонує
«Свобода», унеможливить відтік капіталів з України та покладе край ухилянню
багатіїв від сплати податків» // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/032887/). – 2012. – 20.09).

***

Предстоящие парламентские выборы принесут изменения в Украине при условии
реальной политической конкуренции и полной свободы выбора у людей. Об этом заявила
лидер партии «Украина – Вперед!» Наталия Королевская во время выступления на
панели «Ближайшее будущее Украины: 29 октября 2012 года» на Ялтинской ежегодной
встрече YES.

Многое, по ее убеждению, будет зависеть именно от новых политических сил. «Нам
предстоит сдать экзамен на зрелость украинской политики и готовность новых
политических сил взять на себя ответственность за страну. У нас появился шанс изменить
качество украинской политики, приведя в нее новых людей. Выборы что-то изменят в
стране, если будет реальная политическая конкуренция, а у людей – реальная свобода
выбора», – отметила Н. Королевская.

По мнению лидера партии «Украина – Вперед!», необходимо выполнить три
главные задачи. Первая – прекратить политическую войну, которая разрушает потенциал
страны, и начать конструктивный диалог. «В этом ответственность, в первую очередь,
новых политических сил. Мы должны показать новое качество политической дискуссии,
цивилизованную конкуренцию, а не войну на взаимное уничтожение. Проиграем все
вместе – проиграет Украина», – подчеркнула она.

Вторая –  необходимо вернуть доверие людей к политикам,  поскольку за 20  лет
несбывшихся надежд и невыполненных обещаний в стране дискредитирован сам институт
государственной власти. «Нужно не соревноваться в экономическом и социальном
популизме, а предложить реальные решения существующих проблем, получить мандат
доверия людей, заручится поддержкой для реализации новый экономической модели», –
сказала Н. Королевская.

Третья задача – реализовать новую экономическую модель, которая высвободит
огромный экономический потенциал Украины. Это позволит сократить пропасть между
бедными и богатыми, и создать сильный средний класс, как основу демократии в стране,
двигателя экономических реформ и свобод.

«Мы покажем новое качество украинской политики. Я уверена, при поддержке
людей, гражданского общества и европейских институтов мы вернем в украинскую
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политику ценности, на которых стоит демократическая Европа: свобода, справедливость,
солидарность. Я в это верю», – подытожила лидер партии «Украина – Вперед!»
Н. Королевская (Наталия Королевская на встрече YES в Ялте: Ответственность
новых сил – прекратить политическую войну, которая разрушает потенциал страны
// Офіційний сайт Партіі Наталії Королевської «Україна – Вперед!» (http://ukraina-
vpered.com/ru/home/view-natalyja-korolevskaja-na-vstreche-yes-v-jalte-otvetstvennost-
novykh-syl-prekratyt-polytycheskuju-voynu-kotoraja-razrushaet-potentsyal-strany.html). –
2012. – 16.09).

***

Выводить страну из кризиса и поднимать социальные стандарты необходимо за счет
богатых, прежде всего – легализации теневой экономики. Об этом заявила лидер партии
«Украина – Вперед!» Наталия Королевская во время сегодняшнего согласительного
совета в парламенте.

По ее словам, нынешнее правительство намерено вновь переложить на плечи
малоимущих граждан выведение отечественной экономики из кризиса. «Но поднимать
Украину и социальную сферу нужно за счет богатых. Первый шаг – легализация теневой
экономики», – отметила она.

Для этого Н. Королевская предлагает внести в повестку дня парламента
законопроект «О внесении изменений в Налоговый кодекс Украины по введению налога с
операций с оффшорными юрисдикциями» (№ 10493), который предусматривает 15-
процентное налогообложение и включает Республику Кипр в перечень оффшорных зон.
«Это позволит дополнительно получать в бюджет 50 млрд грн ежегодно для повышения
социальных стандартов», – подчеркнула политик.

Она отметила, на фоне падения внешних рынков главная терапия для нашей
экономики – поддержка отечественного производителя, сохранение и стимулирование
создания новых рабочих мест. По словам Королевской, потенциальные инвесторы еще
верят в возможности и перспективы Украины. «Поэтому следует рассмотреть
законопроект о поддержке национального товаропроизводителя (№ 10453). Пациент
скорее жив, чем мертв. Давайте не будем везти нашу экономику сразу в морг, а оставим ей
шанс на реанимацию», – сказала она.

«Мы уверены, что финансовая стабилизация бюджета и поддержка национального
производителя даст реальные стимулы для богатых поддерживать экономику Украины и
предохранит ее от следующей волны кризиса», – подытожила Н. Королевская (Наталия
Королевская: Давайте не будем везти нашу экономику сразу в морг, а оставим ей
шанс на реанимацию // Офіційний сайт Партіі Наталії Королевської «Україна –
Вперед!» (http://ukraina-vpered.com/ru/home/view-natalyja-korolevskaja-davayte-ne-budem-
vezty-nashu-ekonomyku-srazu-v-morh-a-ostavym-ey-shans-na-reanymatsyju.html). – 2012. –
17.09).

***

Увеличение покупательской способности населения позволит оживить внутренний
рынок страны, что даст серьезный стимул для роста украинской экономики. Об этом
заявила лидер партии «Украина – Вперед!» Наталия Королевская.

По ее словам, внутренняя торговля, как лакмусовая бумажка, отображает
экономическую ситуацию в стране. И ныне она дает тревожные сигналы. «Причина тому
– низкая покупательская способность украинцев. Если у населения есть деньги – они
активно покупают товары, таким образом, стимулируя национального производителя.
Поэтому наша задача – повысить социальные стандарты жизни в Украине», – подчеркнула
Н. Королевская.
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Для этого лидер партии «Украина – Вперед!» предлагает два стратегических
направления действий. Во-первых, необходимо повышать уровень благосостояния
граждан благодаря активной социальной политике. Во-вторых, необходимо поддержать
отечественного производителя, помочь ему пережить кризис, обновить производственные
мощности, повысить конкурентоспособность, сохранить рабочие места.

«Такие меры предусмотрены в Антикризисном пакете, который внесен в парламент
партией «Украина – Вперед!». Он направлен на стимулирование роста экономики и
создание рабочих мест. Это дорожная карта, которая позволит вывести экономику страны
из тупика, поставив ее на рельсы развития, и обеспечить в Украине средние зарплаты
1000 евро, а средние пенсии – 500 евро. Так действует вся Европа, так будем действовать
и мы!»,  –  подчеркнула Н.  Королевская (Королевская: Антикризисный пакет партии
«Украина – Вперед!» позволит вывести экономику страны из тупика // Четверта
Влада (http://4vlada.net/partii-lidery/korolevskaya-antikrizisnyi-paket-partii-ukraina-vpered-
pozvolit-vyvesti-ekonomiku-stra). – 2012. – 19.09).

***

Дальнейшая евроинтеграция Украины зависит от того, насколько демократичными и
прозрачными будут предстоящие парламентские выборы. Об этом заявила лидер партии
«Украина – Вперед!» Наталия Королевская после встречи с президентом Польши
Брониславом Коморовским.

По словам Н. Королевской, во время встречи обсуждался ряд важных вопросов,
касающихся прозрачности выборов и защиты их результатов. «Мы говорили об
избирательном процессе, о контроле подсчета результатов голосования, о возможности
присутствия международных наблюдателей. Со своей стороны мы рассказали об уже
зафиксированных нами нарушениях, и о том, как мы планируем противостоять им в
будущем», – отметила она.

Лидер партии подчеркнула, предстоящие выборы являются вызовом не только для
Украины, но и для всей Европы. «Если проведем их демократично – наша страна
продолжит евроинтеграцию. Не проведем – пострадаем от этого. Поэтому для нас сейчас
очень важно вернуть доверие людей к политикам, чтобы они поверили – ситуацию в
стране изменить можно.  Необходимо объединить усилия и сделать все,  чтобы вместе
защитить результаты выборов, потому что без поддержки людей оппозиционным к власти
силам будет сложно защитить свои голоса», – сказала политик.

Н. Королевская также сообщила, что в ходе встречи обсуждались вопросы
реформирования судебной и медицинской систем, а также вопрос эффективности
будущего парламента. Кроме того, во время встречи с Брониславом Комаровским также
она засвидетельствовала верность европейским идеалам и поддержку
евроинтеграционного курса Украины. «А следующая встреча у нас состоится после
выборов уже в качестве парламентской партии!» – подытожила она (Наталия
Королевская на встрече с президентом Польши: От прозрачности выборов зависит
дальнейшая евроинтеграция Украины // Офіційний сайт Партіі Наталії Королевської
«Україна – Вперед!» (http://ukraina-vpered.com/ru/home/view-natalyja-korolevskaja-na-
vstreche-s-prezydentom-pol-shy-ot-prozrachnosty-vyborov-zavysyt-dal-neyshaja-
evroyntehratsyja-ukrayny.html). – 2012. – 20.09).

***

Партия «Украина – Вперед!» намерена сотрудничать с партиями УДАР и
Батьківщина в случае прохождения в Верховную Раду, заявила лидер партии Наталья
Королевская.
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«Мы видим перспективу в объединении с партией УДАР,  мы видим,  что новые
политики, партии должны прийти в парламент и объединяться ради достижения идейных
целей», – сказала Королевская.

Она также выразила готовность к сотрудничеству с Батьківщиной. «В партии
Батьківщина тоже есть нормальные люди, есть достаточное количество тех, которые
многое сделали для страны, которые являются настоящими патриотами, и тех, кто готовы
поддержать наши ценности», – сказала лидер партии.

В то же время она отметила,  что ее партия не намерена объединяться в новом
парламенте с Партией регионов, Коммунистической партией и Свободой. По словам
Королевской, ее политсила выступает против режима Президента Виктора Януковича и
будет голосовать за закон об импичменте.

Ранее лидер партии Украина – Вперед! Наталья Королевская заявляла, что не
намерена сотрудничать с Партией регионов после выборов Верховной Рады. При этом
политик добавила, что ходит много слухов о том, что Украина – Вперед! якобы является
проектом ПР. По ее словам, такие слухи связаны с тем, что как только появляются новые
партии, то их сразу же стараются дискредитировать (Королевская заявила, что готова
сотрудничать с УДАРом и Батьківщиной в новой Раде // «Завтра»
(http://www.zavtra.com.ua/news/1/270061/). – 2012. – 22.09).

***

Результати виборів можна захистити тільки тоді, коли повернеться довіра людей до
політиків. Про це сказала лідер партії «Україна – Вперед!» Наталія Королевська.

«Партія регіонів хотіла б приватизувати людей,  які за неї голосують.  Але цього не
відбудеться. Сьогодні люди розуміють, що не можна обирати одних і тих самих, годі
наступати на одні й ті самі граблі», – підкреслила вона.

Королевська переконана, що люди мають обирати тільки нових політиків, та й
старим вже давно не довірять.

«У партій була можливість, вони приходили до влади, було створено всі умови,
щоби вони реалізували свою програму, але прийшовши до влади нічого не було зроблено,
то за ці партії голосувати сьогодні немає сенсу.  Тому і прийшов сьогодні час нових
політиків», – підкреслила Королевська.

Вона додала: «Можна безкінечно лаяти владу, нинішню і попередню. Вони погані і
це відчуває на собі кожна людини. Тому треба сьогодні змінювати, об’єднуватися заради
того, щоб покращити ситуацію в країні, відправити в відставку всіх політиків минулого».

Королевська також запевнила, що буде захищати на виборах кожний голос, який
віддадуть її партії люди.

«Результати виборів можна захистити тільки тоді, коли ми повернемо довіру людей
до політиків. Сьогодні люди не довіряють політикам минулого, люди розчаровані за всі
21  рік незалежності в цій корупції та беззаконні,  –  підкреслила вона.  –  Ми ж будемо
захищати свої результати. І ми захистимо кожний свій голос, який люди віддадуть за нас.
Але ми їх захистимо тільки завдяки підтримці громадянського суспільства» (Королевська:
Люди за 21 рік розчарувалися у всіх політиках // «Відголос.com»
(http://vidgolos.com/178696-korolevska-lyudi-za-21-rik-rozcharuvalisya-u-vsix.html). – 2012.
– 22.09).

***

За проект змін до Кримінального та Кримінально-процесуального кодексів України
щодо посилення відповідальності за посягання на честь,  гідність та ділову репутацію
людини № 11013 в першому читанні проголосувало 244 картки народних депутатів:

http://www.zavtra.com.ua/news/1/270061/
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188 карток регіоналів, 25 – комуністів, 19 – Народної партії, 1 – Реформи заради
майбутнього і 11 – позафракційних.

Згідно зі змінами до законодавства журналістів,  а також інших громадян,  що
поширять інформацію, яку хтось розцінить як посягання на його честь і гідність, може
чекати покарання у вигляді позбавлення волі до трьох років.

Голова Української Національної Консервативної партії Олег Соскін назвав такі
спроби агонією правлячого режиму бандократії.

«Верховна Рада, як антиконституційний орган, як збіговисько зрадників України,
узурпаторів,  що свідомо порушили 5  статтю Конституції України,  яка гласить,  що ніхто
не має права узурпувати державну владу, перейшли будь-які межі. Агонія правлячого
режиму бандократії, Партії регіонів, досягає апогею. Жменька людей, осіб-беззаконників
почала відкрито встановлювати в Україні диктатуру, перейшли до гестапівсько-
кадебістських методів. Так було за часів фашистської Німеччини і за Радянського Союзу,
коли за слово людей саджали до в’язниці», – говорить О. Соскін.

«В умовах інформаційної революції, бурхливого розвитку Інтернету, глобальної
інформаційної мережі, спроби взяти під контроль слово та інформацію приречені на
невдачу. Правлячий режим намагається завдати удару по четвертій гілці влади –
працівникам засобів масової інформації. Спроби закриття та переслідування телеканалу
ТВі, намагання запровадити кримінальну відповідальність та саджати журналістів до
в’язниці, хоча Україна і так займає десяте місце у світі за кількістю людей, які
перебувають за ґратами – у нас майже 200 тис. в’язнів, свідчить про те, що Янукович,
Партія регіонів і комуністи взагалі втратили відчуття реальності.  Вони думають,  що
будуть в Україні правити,  як у лукашенківській Білорусії чи путінсько-кадебістській
Росії», – стверджує О. Соскін.

«Українська Національна Консервативна партія звертається до всіх кандидатів у
депутати дати відповідну оцінку, відсіч спробі відкритого антиконституційного заколоту з
боку незаконного органу, якому залишилось півтора місяці до його розформування.
Верховна Рада взагалі не має права приймати такі закони у нинішньому складі. Адже вона
своїми діями поставила себе поза законом і втратила легітимність», – закликає голова
УНКП.

«Ми закликаємо опозиційні політичні партії і засоби масової інформації протистояти
відкритому насиллю.  Ми звертаємось до усіх ЗМІ,  незалежно від їх форм власності,  до
усіх журналістів розпочати наступ на режим бандократії та його керівництво, щоб завдати
нищівного удару по диктатурі. УНКП вимагає негайної відставки Януковича, як зрадника
українських національних інтересів, того, хто здійснив антиконституційний заколот і
разом зі своєю сім’єю намагається встановити в Україні бандитську диктатуру. І здійснює
політику геноциду проти української нації», – заявив О. Соскін.

«Ми звертаємося до ВО «Свобода», «Батьківщини», «УДАРу» та інших опозиційних
політичних партій негайно скоординувати дії на теренах галицько-волинського простору
для відсічі режиму диктатури та формування тимчасового органу, комітету управління в
рамках обласних рад, як найбільш легітимних структур народовладдя», – підсумував він
(«Партія регіонів» втратила відчуття реальності, – Соскін про спроби запровадити
кримінальне переслідування журналістів // Вголос (Львів)
(http://vgolos.com.ua/politic/news/48354.html). – 2012. – 18.09).

***

Так называемая «пенсионная реформа», увеличившая пенсионный возраст для
украинцев, после выборов будет отменена. Об этом заявил лидер партии «Зеленые»
Александр Прогнимак.

«Из-за бедности и плохой экологии средняя продолжительность жизни в Украине
намного меньше, чем в Европе, – отмечает лидер партии «Зеленые» А. Прогнимак. –

http://vgolos.com.ua/politic/news/48354.html
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Своей «псевдореформой» власть заставила украинцев работать почти до самой смерти.
Лишив конституционного права на достойную пенсию и старость наших матерей и отцов.
Партия «Зеленые» обещает,  что женщины вновь смогут выходить на пенсию в 55  лет,  а
мужчины – в 60 лет».

Партия «Зеленые» предлагает законодательно утвердить выход на пенсию в 50 лет
для женщин, родивших 3-х и больше детей.

А. Прогнимак также подчеркнул: партии «Зеленые» гарантирует снижение
минимального страхового стажа для получения пенсии по возрасту до 20 лет для женщин
(сейчас – 30 лет) и 25 лет до мужчин (сейчас – 35 лет).

Среди других пенсионных приоритетов партии «Зеленые»: Установить пенсии по
единому для всех (даже для президента) закону, соотношение минимальных и
максимальных пенсий – 1:7 (Лидер партии «Зеленые» А. Прогнимак: «Женщины будут
выходить на пенсию в 55 лет» // Интернет издание «Вся-Правда»
(http://vsyapravda.com/news/id67262). – 2012. – 20.09).

Фракційна діяльність у Верховній Раді

Народный депутат, председатель парламентской фракции Партии регионов
Александр Ефремов призвал коллег по Верховной Раде построить работу парламента в
предвыборный период в формате одного рабочего дня.

Об этом он сказал во время Согласительного совета лидеров фракций и
председателей парламентских комитетов 17 сентября.

«Мы организовали достаточно конструктивную работу парламента даже в
предвыборный период, поэтому приглашаем наших коллег из оппозиции вносить
определенный конструктив», – отметил политик.

По его словам, на сегодняшний день в работе парламента принимают участие 3–
4 человека от оппозиции, которые «в сессионном зале создают лишь шумовые эффекты».

По мнению А. Ефремова, в предвыборный период в парламенте наиболее
эффективная форма работы – в формате одного дня.

«Один день рабочий – пленарный. Формируем повестку дня, когда мы должны
принять первоочередные законопроекты от Президента, Кабинета Министров,
Национального банка и, возможно, какие-то депутатские законопроекты. Приняв эти
проекты законов, мы должны дать возможность 340 нашим депутатам принять участие в
избирательной кампании, потому что большую часть времени сегодня они проводят в
агитационной работе, встречаясь со своими избирателями», – пояснил председатель
фракции ПР в Верховной Раде.

А. Ефремов также напомнил, что предыдущие созывы парламента в предвыборный
период не работали вообще (Александр Ефремов: Эффективную работу парламента в
предвыборный период необходимо построить в формате одного рабочего дня //
Восточный Вариант (Луганск) (http://v-variant.lg.ua/region/49035-aleksandr-efremov-
effektivnuyu-rabotu-parlamenta-v-predvybornyy-period-neobhodimo-postroit-v-formate-
odnogo-rabochego-dnya.html). – 2012. – 17.09).

***

Народный депутат, председатель парламентской фракции Партии регионов
Александр Ефремов считает, что во избежание субъективной составляющей проект
государственного бюджета на 2013 г. было бы логично рассмотреть действующим
созывом парламента, но уже после выборов. Такое мнение он высказал во время
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Согласительного совета лидеров фракций и председателей парламентских комитетов
17 сентября.

«Как только проект госбюджета появляется в парламенте, моментально включается
политическая составляющая, поэтому основной финансовый документ рассматривают не
совсем по сути. Для того, чтобы избежать субъективности и избирательной
составляющей, более логично было бы рассмотреть бюджет действующим парламентом
после выборов. Но если Кабинет Министров подаст его в доработанном варианте в
ближайшее время, я не исключаю, что мы его рассмотрим и до выборов», – добавил он.

По словам политика, Верховная Рада вернула проект госбюджета на доработку в
Кабинет Министров по чисто техническим причинам. «Основной государственный
документ должен подаваться вместе с программой экономического развития.
Соответствующая программа подана не была. Некоторые предложения Президента также
не были учтены», – отметил политик (Александр Ефремов: Во избежание
субъективности проект госбюджета на 2013 год логичнее рассмотреть
действующим созывом парламента уже после выборов // Официальный сайт Партии
регионов (http://www.partyofregions.org.ua/news/50570ddcc4ca4249190002c7). – 2012. –
17.09).

***

Коммунистическая партия забудет свои обещания «вернуть страну народу» и
продолжит дальнейшее сотрудничество с Партией регионов в новой Раде. Об этом заявила
народный депутат от фракции Партии регионов Инна Богословская.

И.  Богословская подчеркнула,  что,  несмотря на свою оппозиционную к нынешней
власти риторику избирательной кампании, фракция КПУ 2,5 года была партнером ПР.

«С нашей точки зрения, хорошо, что коммунисты перебрали на себя все лозунги
оппозиции.  Но я думаю,  все равно коммунисты будут работать с нами в большинстве в
парламенте, а нам опять придется простить их за то, за что в нормальной жизни люди бы
руки не подали», – сказала она.

По ее словам,  коммунисты сегодня используют популизм,  который раньше был
характерен для оппозиции (КПУ никуда не денется от ПР – Богословская //
«МинПром» (http://minprom.ua/news/103914.html). – 2012. – 17.09).

***

Сегодня не идет речь о попытках изменить избирательное законодательство. И за
принятие нынешнего избирательного законодательства несут ответственность как
представители большинства, так и представители оппозиции. Об этом 17 сентября во
время Согласительного совета руководителей парламентских фракций и комитетов
Верховной Рады, заявил народный депутат Украины, председатель парламентской
фракции Партии регионов Александр Ефремов.

Он опроверг заявления относительно попыток якобы изменить законодательство о
выборах. «Мы не пытаемся изменить законодательство», – подчеркнул политик.

Также относительно жалоб отдельных политических сил по поводу
представительства в избирательных комиссиях парламентарий напомнил коллегам из
оппозиции, что они присутствовали при дискуссии, когда обсуждался данный
законопроект, и выдвигались две точки зрения по этому поводу. «Одна точка зрения:
чтобы в избирательных комиссиях – участковых и окружных – принимали участие члены
парламентских партий. И была точка зрения, чтобы были представители всех партии,
которые принимают участие в выборах», – напомнил он.

Ефремов обратил внимание на то, что именно по предложению оппозиции было
принято, чтобы представители всех партий принимали участие в формировании
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участковых, окружных избирательных комиссий. Он также отметил, что комиссии
должны состоять в основном из 18  членов,  поэтому в них попадает лишь
соответствующие число представителей партий, принимающих участие в выборах.

«Давайте ответственность за это возьмем все, а не будем кого-то обвинять. Потому
что мы согласованно приняли данное решение –  как представители большинства,  так и
представители оппозиции», – заявил председатель парламентской фракции ПР (Мы не
пытаемся изменить избирательное законодательство – Ефремов // ПОЛЕМИКА
(http://www.polemika.com.ua/news-98128.html). – 2012. – 17.09).

***

Ход и организация избирательной кампании свидетельствуют о серьезном шаге к
демократизации. Вместе с тем оппозиции следует помнить, что украинский народ
достаточно мудрый и опытный,  и повлиять на него,  прибегая к нарушениям,  нельзя.  Об
этом заявил народный депутат Украины, член парламентской фракции Партии
регионов Владислав Забарский.

«Несмотря на то, что мы работаем по новому закону о выборах и есть очень много
новаций – избирательная кампания проходит в соответствии с законодательством, и она
достаточно чисто организована. Речь идет о серьезном шаге вперед, и серьезном шаге к
демократизации», – подчеркнул народный депутат.

«Нами были учтены все предложения оппозиции. И представители оппозиции,
которые голосовали за этот закон, говорили о том, что они пошли на компромисс с
Партией регионов, и внесенные изменения исключают возможность фальсификаций», –
отметил парламентарий.

«Мы мониторим деятельность участников избирательного процесса», – также
обратил внимание депутат. Он подчеркнул, что по количеству нарушений лидируют
представители оппозиции. «На сегодня мы зафиксировали больше 300 нарушений. Из них
120 – со стороны «Батьківщини», – уточнил Забарский.

«По поводу административного ресурса – нами зафиксированы случаи в западных
регионах, когда рекламные материалы распространяются в государственных учреждениях
и органах местного самоуправления, когда депутаты областных советов (от оппозиции. –
Ред.) или чиновники областной власти используют служебные автомобили для
проведения предвыборной агитации», – также отметил политик.

«Но украинский народ достаточно мудрый и опытный – и каким-то образом
повлиять на него нарушениями нельзя. Все эти нарушения не могут как-то повлиять на
качество избирательного процесса в целом, на результаты выборов, на то, что они каким-
то образом могут исказить волю избирателей», – сказал он.

Также депутат высказал убеждение в том, что использование видеокамер на выборах
обеспечит их прозрачность и демократичность. Он также добавил, что те политические
силы, которые критикуют систему видеонаблюдения, собираются фальсифицировать
выборы и готовятся к каким-то провокационным действиям.

Вместе с этим Забарский отметил, что система видеонаблюдения будет введена в
действие не только на этих выборах, а и на последующих. «Система видеонаблюдения
предполагает не только трансляцию на веб-сайт, она, прежде всего, предполагает запись
процесса и передачу ее в ЦИК, хранение этой информации – и это самое главное. И с
момента включения данной системы в день голосования и до окончания подписания
протокола, в том числе уточненного, все будет фиксироваться в записи и передаваться в
ЦИК, храниться и быть доступно в течение года», – уточнил он (Повлиять на
украинского избирателя нарушениями невозможно – Забарский // ПОЛЕМИКА
(http://www.polemika.com.ua/news-98110.html). – 2012. – 17.09).

http://www.polemika.com.ua/news-98128.html
http://www.polemika.com.ua/news-98110.html
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***

После избрания главой государства В. Януковича было сформировано большинство
в Верховной Раде, вернувшее парламенту его ключевую функцию – законодательного
органа. На этом акцентировал внимание 18 сентября, выступая с парламентской трибуны,
народный депутат Украины, председатель фракции Партии регионов в ВР
Александр Ефремов.

Он отметил,  что текущая,  11  сессия подведет итог предыдущей работы за 5  лет и
напомнил, что «помаранчевые» политики так соревновались в своей любви к Украине, что
готовы были задушить ее в своих объятиях». Вместе с этим депутат сказал, что «в 2010 г.,
избрав главой государства Виктора Януковича, народ Украины разорвал этот порочный
круг». «Было сформировано большинство в Верховной Раде, вернувшее парламенту его
ключевую функцию – законодательного органа», – подчеркнул А. Ефремов.

«Внесены изменения в Конституцию Украины, благодаря которым система
государственной власти вновь стала стройным и четко работающим механизмом.
Консолидация депутатского корпуса обеспечила принятие важнейших решений», – заявил
председатель парламентской фракции ПР.

«В рамках системной модернизации государства приняты фундаментальные кодексы
– Уголовно-процессуальный, Бюджетный, Налоговый, Таможенный. Они призваны в
корне изменить лицо правовой системы страны. Начали работать десятки законов,
направленных на упрощение ведения бизнеса и сведение к минимуму разрешительных
процедур», – напомнил он.

«Привлечение в бюджет дополнительных средств, полученных благодаря
стабилизации экономики, позволило начать реализацию социальных инициатив
Президента Украины. Мы возобновили повышение зарплат, пенсий, пособий и других
выплат людям. В плановом режиме, без очередей и инфарктов проводится возврат
сбережений вкладчиков Сбербанка бывшего СССР. Эти выплаты продолжатся и в
следующем году, на что из бюджета будет выделено 8 млрд грн», – акцентировал
внимание парламентарий.

Он также отметил, что после вступления в силу пакета законов о противодействии
коррупции борьба с этим злом приобрела системный характер.

А. Ефремов обратил внимание на то, что текущий парламентский созыв
ликвидировал депутатские льготы и сделал шаг к отмене неприкосновенности народных
депутатов Украины. «Решение Конституционного Суда дает нам возможность пройти этот
путь до логического конца. Этого же требует от нас и общество», – подчеркнул
председатель парламентской фракции ПР (Александр Ефремов: Нынешнее большинство
в Верховной Раде вернуло парламенту его ключевую функцию – законодательного
органа // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/50583ba6c4ca42491900031f). – 2012. – 18.09).

***

Использование системы видеонаблюдения на выборах повысит уровень доверия
общества к выборам, а также публичность и открытость избирательного процесса. Об
этом заявил народный депутат Украины, первый заместитель председателя
парламентской фракции Партии регионов Михаил Чечетов, выступая с трибуны
Верховной Рады 18 сентября.

«Партия регионов победит честно. И вопрос чистоты выборов – принципиальный.
Поскольку на кон ставится не просто результат, на кон ставится политический престиж
страны, ее репутация. Поэтому мы бы хотели как можно чище, прозрачнее, объективнее
провести выборы.  Чтобы не было сомнений касательно их результатов у тех,  кто
голосовал», – отметил М. Чечетов.

http://www.partyofregions.org.ua/news/50583ba6c4ca42491900031f
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Народный депутат высказал убеждение, что использование системы
видеонаблюдения на выборах будет препятствовать фальсификациям, в том числе и тем, к
которым уже ранее прибегали оппоненты. «И, думаю, результат будет честный,
прозрачный и понятный всем», – подчеркнул он (Михаил Чечетов: Вопрос чистоты
выборов – принципиальный для Партии регионов, и использование системы
видеонаблюдения повысит публичность и открытость избирательного процесса //
Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/5058676ec4ca424919000331). – 2012. – 18.09).

***

Принятие бюджета еще до нового года, сразу после выборов – является
реалистичным. Об этом заявил народный депутат Украины, член парламентской
фракции Партии регионов Алексей Плотников.

Комментируя критические заявления А. Яценюка относительно бюджета-2013,
А. Плотников отметил: «Трудно комментировать господина Яценюка, потому что в
каждом его выступлении есть искажение, ложь, некорректные трактовки, и ни один
экономист не может трактовать эти вещи так, как он их трактует. То есть с точки зрения
избирательной кампании он поступает так, как ему выгодно. Тогда как с точки зрения
профессионализма – нет никакого смысла комментировать это и дискутировать с ним по
параметрам государственного бюджета».

Вместе с тем парламентарий отметил, что параметры бюджета на следующий год
известны, и они обнародовались. «Как указал Кабмин, говорится о росте в размере
примерно 5 %», – в частности, сообщил политик.

Относительно закладки цены на газ, он сказал, что речь идет о переговорах в
соответствующем вопросе, и бюджет пока рассчитывался с сохранением цены. «Если цена
будет лучше, а мы надеемся на это, то речь пойдет о дополнительных поступлениях в
госбюджет, которые, несомненно, будут направлены на социальные выплаты», –
подчеркнул парламентарий.

А. Плотников отметил, что как только правительство проработает технические и
редакционные замечания к проекту бюджета, документ будет возвращен в Верховную
Раду. «К идеологии бюджета замечаний нет. Есть замечания к его оформлению до
внесения в сессионный зал», – уточнил он.

«Реалистичным является принятие государственного бюджета после выборов. То
есть у нас будет две пленарных недели в ноябре. Думаю, что на первой он пройдет первое
чтение. И на второй будет принят», – отметил депутат-регионал (Алексей Плотников:
Госбюджет-2013 будет предусматривать экономический рост и продолжение
социальных выплат // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/505864acc4ca42491900032f). – 2012. – 18.09).

***

Поскольку прогнозы известных украинских экспертов о возможной второй волне
экономического кризиса могут сбыться, то наша страна должна встретить его в полной
«боевой» готовности, на высоком профессиональном уровне. Об этом заявил народный
депутат, заместитель председателя парламентской фракции Партии Регионов,
советник Президента Украины, президент УСПП Анатолий Кинах.

Он выделил два фактора,  которые смогут смягчить негативное влияние мировых
кризисных явлений на отечественную экономику. «Экономика не может быть заложницей
политики, популизма. Это гибельный путь, который будет лишь углублять зависимость
страны от внешней неблагоприятной конъюнктуры. Не будет способствовать росту

http://www.partyofregions.org.ua/news/5058676ec4ca424919000331
http://www.partyofregions.org.ua/news/505864acc4ca42491900032f
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экономики и усилит административное, фискальное давления на бизнес», – отметил
А. Кинах.

По его словам,  эпицентр кризиса находится в Европейском Союзе,  а это – главный
инвестор Украины. «Около 80 % прямых иностранных инвестиций за всю историю
украинской независимости в Украину поступило именно из стран ЕС, 40 % составляет
инвестиционный импорт – технологии, оборудование и т.д. Поэтому перед нами стоит
очень важная задача – максимально усилить использование внутреннего потенциала,
научно-технических, промышленных, кадровых и природных возможностей для
повышения объема и платежеспособности внутреннего рынка и производства», –
подчеркнул парламентарий.

В Украине, по его мнению, наблюдается очень тревожная ситуация – отрицательное
сальдо внешней торговли за последние 8 месяцев подошло к 10 млрд дол. «К сожалению,
сегодня, из всего количества металла, производимого в Украине, только 20 % идет на
нужды внутреннего рынка. В структуре непродовольственных товаров (одежда, обувь,
бытовая техника и т.п.) от 70 до 90 % преобладает импорт. В 2011 г. доля таких товаров
иностранного происхождения на внутреннем рынке нашего государства составляла
134 млрд грн, около 10 % украинского ВВП», – отметил А. Кинах.

Он убежден: готовя бюджет на 2013 г., основы валютно-курсовой и денежно-
кредитной политики, правительство совместно с парламентом должно прописать в этих
документах стимулы для активизации внутреннего конкурентоспособного производства,
мероприятия современного государственного протекционизма, в основе которых –
действенные программы импортозамещения и локализации производства, эффективная
поддержка экспортеров. «Только таким образом можно минимизировать или смягчить
негативное влияние на украинскую экономику внешних факторов, заложить надежные
основы для дальнейшего экономического развития страны, повышение благосостояния и
качества жизни граждан», – резюмировал политик (Анатолий Кинах: Украина должна
быть тщательно подготовленной к экономическому кризису // Официальный сайт
Партии регионов (http://www.partyofregions.org.ua/news/5058568dc4ca424919000326). –
2012. – 18.09).

***

Народный депутат, председатель фракции Партии регионов Александр
Ефремов предлагает журналистам представить свои предложения к законопроекту
№ 11013 (об усилении ответственности за посягательство на честь, достоинство и
деловую репутацию человека). По мнению А. Ефремова, парламентарии не будут спешить
с принятием данного закона и наработают взвешенный документ.

«Мы проанализировали законодательство всех стран. Более 90 % стран ЕС имеют в
законодательстве уголовную ответственность за клевету, и, наверное, это правильно,
потому что словом иногда можно убить человека», – отметил председатель фракции ПР.

По словам парламентария, было принято решение поддержать законопроект в
первом чтении,  а до вынесения документа в зал на второе чтение решить,  как именно
наказывать за клевету.

«Возможно, это должна быть большая материальная ответственность, например, в
Великобритании предусмотрено 45 тыс. фунтов, приблизительно такая же сумма, только в
евро,  в Германии.  Но нам главное –  достичь порядка во взаимоотношениях людей в
государстве – из своей жизни убрать клевету», – обратил внимание народный депутат.

А. Ефремов подчеркнул, что данный законопроект направлен не только на СМИ,
участников избирательного процесса, но и на всех граждан.

«Закон должен быть выписан таким образом, чтобы его трактовать иначе было
невозможно. Решение принимать должен только суд. Готов рассмотреть предложения
журналистов и включить их ко второму чтению», – подытожил он (Александр Ефремов:

http://www.partyofregions.org.ua/news/5058568dc4ca424919000326
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Законопроект относительно ответственности за посягательство на честь,
достоинство и деловую репутацию человека будет принят только после его
взвешенной доработки // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/505986a3c4ca42491900039a). – 2012. – 19.09).

***

Народный депутат Украины, член парламентской фракции Партии регионов
Виталий Журавский заявляет, что целью его законопроекта № 11013 является усиление
ответственности не только журналиста перед обществом, но и следователей, прокуроров и
судей, и вообще тех, кто посягает на честь, достоинство и деловую репутацию
гражданина.

«Каждый украинец должен получить действенную защиту своей чести и
достоинства», – отметил В. Журавский.

«Ни одна государственная институция, и тем более Президент Украины, не имеют
отношения к моему законопроекту. Это моя инициатива, потому что это мои убеждения.
Закон разработан мной и командой моих помощников», – отметил депутат.

Парламентарий также добавил, что он открыт к обсуждению изменений в
законопроект ко второму чтению (Виталий Журавский: Мой законопроект направлен
на защиту чести и достоинства украинцев // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/505989bdc4ca42491900039e). – 2012. – 19.09).

***

Необходимо обеспечить свободу слова на парламентских выборах-2012, и факты
цензуры в отношениях чиновников и СМИ недопустимы. Вместе с тем СМИ не должны
нарушать закон или допускать субъективизм и медиакиллерство, в том числе, и во время
выборов. Об этом заявила народный депутат Украины, член парламентской фракции
Партии регионов, первый заместитель председателя Комитета Верховной Рады по
вопросам свободы слова и информации Елена Бондаренко.

Что касается обеспечения свободы слова на парламентских выборах-2012, народный
депутат высказала убеждение: факты цензуры в отношениях чиновников и СМИ, а также
давление на журналистов, манипулирование ими, и ситуации, когда свободой слова и
борьбой за нее на самом деле прикрывают политические и личные цели – недопустимы.

В то же время она обратила внимание на то, что «есть чиновники, которые
рассматривают коммунальные газеты как боевые партийные листки». В частности,
парламентарий отметила, что такие случаи встречаются и на западе страны. «На западе в
местных советах большинство в руках у наших оппонентов. Корни такого отношения к
газетам –  в низкой политической культуре тех,  кто позволяет себе вмешиваться в
редакционную политику. Но нет такого законного права у чиновника. Это цензура», –
подчеркнула Е. Бондаренко.

Политик обратила внимание на то, что СМИ также не должны нарушать закон или
допускать субъективизм и медиакиллерство, в том числе, и во время выборов. «Профессия
«журналист» – это не индульгенция, не алиби и не вседозволенность. У журналистов,
помимо прав, есть и обязанности», – напомнила она.

Депутат-регионал также высказала убеждение, что необходимо защищать тех
представителей данной профессии, чьи права действительно нарушают, а не тех, кто сами
нарушают права других граждан и используют удостоверения журналиста как
обоснование для «что хочу, то и делаю» или «мне можно все». «Ведь последние убивают
доверие людей к журналистике в целом», – отметила Е. Бондаренко.

Политик обратила внимание и на ряд важных медийных законов, принятых в
последнее время. «Это законопроекты, которые касаются деятельности Нацсовета, Закон
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«О доступе к публичной информации», – напомнила она и обратила внимание на то, что
сейчас идет работа над новой редакцией закона о ТВ и радиовещании, который
радикально либерализирует отношения между медиа и государством (Елена Бондаренко:
Факты, когда борьбой за свободу слова прикрывают политические и личные цели,
недопустимы // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/5059cdf3c4ca424919000400). – 2012. – 19.09).

***

Народный депутат, член парламентской фракции Партии регионов, Вице-
президент Парламентской ассамблеи Совета Европы Иван Попеску убежден, что
оппозиция умышленно препятствует выполнению Украиной своих обязательств перед
Советом Европы. Об этом он заявил 19 сентября.

«Вчера парламент в первом чтении принял законопроект о внесении изменений в
Закон Украины «Об Уполномоченном Верховной Рады по правам человека» по
национальному превентивному механизму», – сообщил И. Попеску.

Он обратил внимание на то, что представители оппозиции не голосовали за данный
законопроект.

«Этот законопроект дает возможность Уполномоченному по правам человека без
предупреждения в любое время посещать места принудительного содержания людей. С
другой стороны, такое право имеют и эксперты, привлеченные Уполномоченным по
правам человека. Это одно из наших международных обязательств», – заявил депутат.

Также И.  Попеску напомнил,  что представители оппозиции так же вели себя и во
время голосования за новый Уголовно-процессуальный кодекс.

«Можно сделать вывод, что оппозиции не нужны конкретные шаги для улучшения
ситуации в стране и для выполнения Украиной своих обязательств перед Советом
Европы. Они (представители оппозиции. – Ред.) только постоянно жалуются на Украину в
Европе», – отметил парламентарий.

«Но рано или поздно не только граждане Украины разберутся в этой ситуации, но и
наши международные партнеры также выяснят, что оппозиция, будучи при власти, ничего
не сделала для того, чтобы Украина выполнила свои обязательства перед Советом
Европы. А когда мы начали их выполнять, то она делает все, чтобы помешать этому и
лишний раз попиариться», – резюмировал И. Попеску (Иван Попеску: Оппозиция
умышленно препятствует выполнению Украиной своих обязательств перед Советом
Европы // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/5059c7d5c4ca4249190003fe). – 2012. – 19.09).

***

Наказание за клевету не должно быть жестким и соразмерным с наказанием за
уголовное преступление. Клевету следует приравнять к проступкам. Такое мнение
высказал народный депутат Украины, член парламентской фракции Партии
регионов Владимир Олейник.

Народный депутат обратил внимание на то, проступки – это правонарушения, но не
преступления. Как пример того, что может попасть под определение проступка,
В. Олейник привел клевету, вокруг наказания за которую сейчас продолжаются
дискуссии. По мнению депутата, в этом вопросе не следует устанавливать
ответственность как за уголовное преступление. «Такие проступки следует отнести к
категории между административной и уголовной ответственностью», – отметил народный
депутат.
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«Речь идет о европейском подходе. Там за соответствующие проступки есть
штрафы, общественные работы, за них отсутствует судимость. Не стоит все
криминализировать», – отметил парламентарий.

По словам депутата, за соответствующие проступки не может быть наказание в виде
лишения свободы, только штрафы и исправительные работы. Кроме того, как отметил
В. Олейник, судебное разбирательство соответствующих дел должно происходить в
упрощенном режиме.

Парламентарий обратил внимание на то, что в ВР зарегистрировано несколько
законопроектов по проступкам. Кроме этого, в ближайшее время должен быть внесен
президентский законопроект, который будет вносить изменения в Уголовный кодекс
Украины.

«Проступкам будет выделен отдельный раздел в Уголовном кодексе», – обратил
внимание политик (Владимир Олейник: Клевету следует приравнять к проступкам //
Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/5059e415c4ca424919000416). – 2012. – 19.09).

***

Народный депутат Украины, член парламентской фракции Партии регионов,
вице-президент Парламентской ассамблеи Совета Европы Иван Попеску заявил, что
ПР открыта для сотрудничества со всеми международными наблюдателями для
проведения честных и прозрачных выборов.

«Согласно заявлениям разных организаций международных наблюдателей в
Украину на парламентские выборы приедет не менее 5 тыс. наблюдателей от разных
организаций», – отметил политик.

Как объяснил И. Попеску, международные организации делятся на несколько видов:
международные межпарламентские (ПАСЕ, Парламентская ассамблея Черноморского
экономического сотрудничества, Парламентская ассамблея СНГ, Европарламент),
межправительственные миссии (например, ОБСЕ) и неправительственные организации
(например, ENEMO). Кроме того, есть международные организации, основанные на
принципе землячества.

«И если межпарламентские и межправительственные организации, а также солидные
неправительственные организации (НПО) стараются объективно разбираться во всех
ситуациях, то некоторые неправительственные изначально являются
заангажированными», – сказал он.

Парламентарий подчеркнул, что международные наблюдатели согласно кодексу
поведения, который они подписывают, никогда не дают оценку избирательной кампании
до окончания избирательного процесса. Они могут только обратить внимание на
некоторые проблемы. Солидные незаангажированные международные организации
никогда в своих пресс-релизах и на пресс-конференциях не делают ссылки на
информацию наблюдателей от других неправительственных организаций, а опираются на
информацию собственных наблюдателей.

«Международные наблюдатели в своих отчетах всегда заявляют о том, что выборы
являются демократичными, если их результаты отображают волеизъявление народа. Это
самый главный принцип», – заявил депутат.

В то же время И. Попеску обратил внимание на то, что заангажированные
наблюдатели берут какие-то политические факты и пытаются ими манипулировать.
«Например, вместо того, чтобы сказать, что выборы будут демократичными, если
выражают волеизъявление народа, они говорят, что выборы будут демократичными, если
их результаты будут воспринимать политические силы», – объяснил он.
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«Наша оппозиция изначально взяла установку – если они побеждают, то они
признают эти выборы демократичными. Но если они не достигнут запланированных
результатов, то будут заявлять, что выборы недемократичные», – убежден парламентарий.

«Надо выполнять закон. И если в ходе избирательной кампании обнаруживаются
какие-то проблемы, то даются рекомендации для внесения поправок в законодательство,
но уже после выборов», – подчеркнул И. Попеску.

В то же время, по его словам, во всех международных организациях есть разные
наблюдатели. И иногда мнение руководства миссии и отдельных наблюдателей могут не
совпадать. И когда делаются заявления о том, что никто не имеет права делать какие-либо
заявления без согласования с руководством миссии, – это свидетельство
заангажированности данной организации.

«Партия регионов открыта для диалога со всеми международными организациями.
Мы заинтересованы в честных, прозрачных выборах. И мы как партия европейского типа
будем делать все для того,  чтобы выборы прошли демократично.  При этом будем
реагировать на любые нарушения законодательства и на провокации от наших
оппонентов. Приглашаем всех международных наблюдателей на парламентские выборы и
сделаем все для того, чтобы они прошли в соответствии с высокими международными
стандартами», – резюмировал политик (Иван Попеску: Партия регионов готова
сотрудничать со всеми международными наблюдателями на выборах в Верховную
Раду // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/5059d402c4ca424919000407). – 2012. – 19.09).

***

Евроинтеграция остается приоритетом внешнеэкономической политики Украины.
Страна последовательно предпринимает шаги, которые приблизят ее к развитым
европейским государствам, будут способствовать повышению конкурентоспособности
экономики, уровня и качества жизни людей, демократических ценностей. В этом плане
Украина рассчитывает на помощь Польши, которая поддерживала и поддерживает
стремление украинцев активно сотрудничать с Европой. Об этом заявил народный
депутат Украины, заместитель Председателя парламентской фракции Партии
регионов, сопредседатель Украинско-польского форума партнерства Анатолий
Кинах.

«Евроинтеграция для Украины является необратимым путем, основная цель
которого – повышение конкурентоспособности отечественной экономики, создание
благоприятного инвестиционного климата, роста уровня и качества жизни украинцев.
Интеграция в Европейский Союз не является нашей самоцелью, а лишь возможностью
Украины жить по стандартам Европы», – отметил А. Кинах.

По его словам, доля Европы в общем объеме всех иностранных инвестиций,
направленных в Украину,  составляет более 80  %.  40  %  инвестиционного импорта,
необходимого для модернизации украинской промышленности, страна также получает из
Евросоюза. Поэтому, по мнению депутата, сейчас крайне важно продолжать работу по
выполнению пакета мер по адаптации экономических, правовых и государственных
институтов, двигаться дальше к подписанию Соглашения об ассоциации страны с ЕС,
созданию зоны свободной торговли.

«Такая работа является своеобразным алгоритмом совместных действий нашего
государства и стран Евросоюза. Она позволит Украине перенять опыт
восточноевпорейских стран, которые уже являются членами ЕС – Польши, Чехии,
Словакии, – по вопросам модернизации экономической, политической, правовой систем
согласно европейским нормам, введение безвизового режима для украинцев, рост
стандартов жизни граждан и т.д.», – уверен политик.
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Очень важно, подчеркнул он, что в евроинтеграционных процессах активно
участвуют представители гражданского общества – общественные организации и
ассоциации бизнеса, научно-экспертная среда, средства массовой информации. У них
особая миссия – методами народной дипломатии содействовать интеграционным
процессам, следить за тем, чтобы условия экономического сотрудничества отвечали
национальным интересам их государства (Анатолий Кинах: Украина рассчитывает на
помощь Польши в вопросах евроинтеграции // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/505c5b15c4ca424919000506). – 2012. – 21.09).

***

Проблему личного голосования депутата электронной карточкой в Верховной Раде
можно решить,  повышая политическую культуру.  Об этом заявил председатель
парламентской фракции Партии регионов Александр Ефремов во время встречи с
членами предвыборной миссии наблюдения за парламентскими выборами в Украине
специального комитета Парламентской ассамблеи Совета Европы.

«Уже традиционно так сложилось в нашем государстве,  что голосование в
сессионном зале парламента происходит при помощи электронных карточек. Все созывы
парламента так работали», – напомнил политик.

А. Ефремов выразил убеждение, что проблему личного голосования депутата
электронной карточкой в парламенте можно решить, только повышая политическую
культуру.

«Когда мы выбирали кандидатов в народные депутаты от Партии регионов,
проводились собеседования. И каждому из кандидатов был задан один и тот же вопрос:
будет ли он в постоянном режиме работать в парламенте? Все ответили утвердительно. И
если опираться на это,  то в следующем созыве Верховной Рады мы сможем
скорректировать данную проблему», – подчеркнул парламентарий.

А.  Ефремов обратил внимание на то,  что сегодня много депутатов,  в том числе и
представители оппозиции, работают по схеме: пришли в парламент с утра, сделали
определенное заявление, «засветились» перед телекамерами и ушли.

В начале сентября лидер парламентской фракции «Наша Украина – Народная
самооборона» Николай Мартыненко и спикер Владимир Литвин предложили ввести в
действие сенсорную кнопку при голосовании в сессионном зале украинского парламента.
По их мнению,  в противном случае работа Верховной Рады будет неэффективной
(Ефремов заговорил о повышении культуры депутатов // «МинПром»
(http://minprom.ua/news/104373.html). – 2012. – 21.09).

***

Нужны конкретные действия, а не разговоры об усовершенствованиях и изменениях,
только тогда в нужном направлении заработает экономика и будет действенной
промышленная политика, заявила народный депутат Украины от КПУ Екатерина
Самойлик, комментируя заявление Президента Украины В. Януковича о необходимости
увеличения внимания к промышленной отрасли, сделанное им во время Всеукраинского
совещания по поддержке реального сектора экономики.

Как отметил народный депутат, предложения, озвученные Президентом, имеют под
собой основу, особенно в современных условиях, когда многие сферы народного
хозяйства находятся на грани коллапса и деградации. Но при этом следует отметить и то
обстоятельство, что промышленность сама по себе не заработает. За время независимости
многие предприятия были переданы в частные руки и фактически были ими доведены до
состояния банкротства. Необходимость поддержки различных отраслей промышленности
не вызывает ни у кого отрицания, но при этом о какой поддержке идет речь. Ведь для того
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чтобы предприятия работали, в первую очередь, нужен спрос на их продукцию и
эффективная система госзаказов, а также действенные механизмы расширения рынков
сбыта украинской продукции.

«Коммунисты уже длительное время ратуют за то, чтобы на уровне государства
начала реализовываться Антикризисная программа КПУ, которая предусматривает
реализацию необходимых шагов для развития промышленности и сельского хозяйства.
Ведь Программа – это целостный, научно обоснованный документ, способный
поддержать не только экономику страны, промышленность и сельское хозяйство, но и
товаропроизводителей, науку, молодежь. Наша Программа – не декларация намерений, а
комплекс последовательных мер и целый ряд законодательных инициатив, часть из
которых уже подана на рассмотрение Верховной Рады Украины», – отметила народный
депутат.

Важным аспектом в данной связи, считает Е. Самойлик, может стать вступление в
Таможенный союз. Ведь страны Союза (Россия, Беларусь, Казахстан) являются для
Украины ключевыми торгово-экономическими партнерами. Создание благоприятных
условий для торговли может послужить катализатором развития экономического
сотрудничества наших государств.

«Нужно целостно и системно начать реализовывать Антикризисную программу КПУ
и шаги в направлении Таможенного союза, тогда трудящиеся смогут на себе ощутить
позитивные итоги промышленной политики», – подытожила народный депутат
(Екатерина Самойлик: Антикризисная программа КПУ и Таможенный союз – основа
для эффективной промышленной политики // Компартія України
(http://www.kpu.ua/ekaterina-samojlik-antikrizisnaya-programma-kpu-i-tamozhennyj-soyuz-
osnova-dlya-effektivnoj-promyshlennoj-politiki/). – 2012. – 17.09).

***

Власть скрывает тот факт, что планомерно делает все, чтобы выполнить требования
МВФ. В бюджете на 2013 г. учтены практически все требования Фонда. При этом
представителями власти во всеуслышание заявляется, что кредиты от этой организации
нам не нужны. Можно засомневаться в искренности власти по отношению к украинскому
народу, который узнает правду только после выборов.

Так прокомментировал народный депутат Украины от КПУ Сергей Гордиенко
одобрение Кабмином Украины законопроекта «О Государственном бюджете Украины на
2013 год.»

Как известно, Кабинет Министров Украины ухудшил прогноз роста ВВП по итогам
2013 г. по сравнению с 2012 г. до 3,4 %. Прогноз инфляции на 2013 г. утвержден на
уровне 5,9 %, тогда как в текущем году сохраняет прогноз инфляции на уровне 7,9 %,
Причем ранее, согласно пессимистическому сценарию развития экономики,
правительство прогнозировало рост ВВП в 2013 г. на уровне 4,5 %. Таким образом,
доходы сводного бюджета могут достигнут почти 0,5 трилл. грн, что на 8 % больше, чем
доходы 2012 г. Государственный бюджет Украины на 2012 г. рассчитан исходя из
прогноза роста ВВП на уровне 3,9 %, инфляции – на уровне 7,9 %. Рост реального ВВП за
2011 г., по данным Гостата, составил 5,2 %.

Следует напомнить, заявил народный депутат-коммунист, что эксперты миссии
МВФ приезжали в Украину с целью изучения проекта госбюджета, который должен быть
внесен на утверждение Верховной Рады 15 сентября, а также провели дискуссии с
властью о реформе энергетического сектора и социальной сферы. После чего украинские
аналитики не исключают возобновления в 2013 г. кредитования Украины со стороны
МВФ,  но только в обмен на реформирование экономики и системы государственных
финансов.
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Как отметил С. Гордиенко, беспокоит и тот факт, что власть называет бюджет
абсолютно реалистичным, все финансовые показатели оптимально сбалансированы, а
наращивание поступлений, в первую очередь, планируется за счет роста экономики. За
счет чего может быть достигнута сумма дохода бюджета 0,5 трлн грн, ведь практически
отсутствуют государственные предприятия, которые бы приносили львиную долю
доходов: «Власть может пойти на продажу земли, или той незначительной
госсобственности, которая еще осталась. В итоге, простые трудящиеся потеряют и землю,
и всякую надежду на светлое будущее».

«Заверения власти в том, что функционеры МВФ никакого отношения к Госбюджету
не имеет, вызывают сомнения, особенно после обнародования информации касающейся
проекта бюджета. Возникает вопрос по поводу искренности и правдивости власти,
которая скрывает реальное состояние дел в стране и целенаправленно, хоть и пошагово,
выполняет требования МВФ. Нужна ли нам такая власть?» – подытожил народный
депутат (Сергей Гордиенко: Власть идет на поводу МВФ, но скрывает правду от
народа // Компартія України (http://www.kpu.ua/sergej-gordienko-vlast-idet-na-povodu-
mvf-no-skryvaet-pravdu-ot-naroda/). – 2012. – 17.09).

***

Последние события в Украине демонстрируют опасность криминализации
избирательного процесса. Об этом с парламентской трибуны заявил первый заместитель
председателя фракции коммунистов в Верховной Раде Валентин Матвеев.

«Сегодня коммунисты говорят уже не просто о перспективах массовых
фальсификаций результатов голосования. Мы обращаем внимание общества на опасность
криминализации всего избирательного процесса. В ход идет прямое давление на
избирательные комиссии. Мы сталкиваемся с фактами физического насилия,
направленного против кандидатов в народные депутаты и их сторонников», – подчеркнул
В. Матвеев.

По словам народного депутата, в том случае, если ситуация не изменится, по
мажоритарным округам в парламент пройдут не представители громад, а лоббисты
олигархических криминальных группировок, что приведет к установлению в Украине
неофеодальных княжеств.

«Это окончательно перекроет перспективу установления истинного народовластия в
нашей стране, и тогда устранить этот режим иначе как революционным путем или путем
массовых выступлений трудящихся будет невозможно», – отметил В. Матвеев (Валентин
Матвеев: В Украине криминализируется избирательный процесс // Компартія
України (http://www.kpu.ua/valentin-matveev-v-ukraine-kriminaliziruetsya-izbiratelnyj-
process/). – 2012. – 18.09).

***

Власть продолжает втягивать Украину в ЕС, при этом европейские чиновники не
видят Украину в качестве партнера. Да и сами граждане ЕС не очень то верят в будущее
Союза. Так прокомментировал заявление Ж. М. Баррозу в ходе дискуссии в рамках 9-й
Ялтинской ежегодной встречи в Ялте, во время видеомоста из Германии, народный
депутат Украины от КПУ Евгений Царьков.

По мнению Е.  Царькова,  не только факт кризиса в Европе должен стать для
украинской власти очередным доказательством против евроинтеграционного курса
Украины, но и сами заявления европейских представителей, тоже должно поумерить пыл
евроинтеграторов от власти. Всякого рода заявления функционеров ЕС свидетельствуют
только об одном – Украина должна выполнять очередные требования за то, что она может
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быть когда-то вступит в этот Союз. При этом еврочиновники все время говорят о каких то
мифических ценностях, которые Украина должна поддерживать и придерживаться.

В действительности, как отметил народный депутат, власть не видит очевидного: нас
не ждут в Европе, а поэтому нужно ориентироваться на другие направления интеграции,
как Таможенный союз, ЕврАзЭС, ШОС. Именно Азия, несмотря на кризис, а не Европа,
демонстрирует стремительный экономический рост. И вообще нужно отказаться от идеи
вступления в Евросоюз,  ведь этот шаг будет означать,  только одно –  крах всего
государства, которое превратится в сырьевой придаток для Европы.

«Зачем нам евроинтеграция, когда ЕС на грани развала, а его будущее не совсем
понятно. Нужно ориентироваться не на Европу, а на Азию, исходя из ее экономического
роста, который происходит несмотря на кризис. Украине нужно, в конце концов,
отказаться от идеи вступления в Евросоюз. Нашему государству нужно идти не по пути,
который способен привести к краху Украины и превращению ее в сырьевой придаток для
Европы,  а по пути созидания –  ориентируясь на другие направления интеграции,  как
Таможенный союз, ЕврАзЭС, ШОС», – подытожил народный депутат от Компартии
(Евгений Царьков: Украине нужно отказаться от идеи вступления в Евросоюз и
ориентироваться на интеграцию в Таможенный союз, ЕврАзЭС, ШОС // Компартія
України (http://www.kpu.ua/evgenij-carkov-ukraine-nuzhno-otkazatsya-ot-idei-vstupleniya-v-
evrosoyuz-i-orientirovatsya-na-integraciyu-v-tamozhennyj-soyuz-evrazes-shos/). – 2012. –
18.09).

***

Власть ни при каких условиях не хочет отказываться от кредитов МВФ. В то время
как премьер-министр Украины заявляет о том, что условия Фонда неприемлемы, а
Украина может обойтись без кредитов, на практике делается все, чтобы получить эти
средства. Заигрывая с народом, власть скрывает истинное состояние дел. Несмотря на то,
что правительство формально не соглашается с требованием МВФ о поднятии цен на газ
для населения, оно на этот шаг пойдет, но уже после выборов. Об этом заявил народный
депутат Украины от Компартии, член Комитета по вопросам финансов и банковской
деятельности Владимир Матвеев.

Как отметил коммунист, визит Президента Украины и представительной делегации
украинских чиновников в США тесно связан с необходимостью возобновить
сотрудничество с МВФ и получить очередной транш кредита в размере 1,5 млрд дол.

Подтверждением того, что власть планомерно и активно сотрудничает с МВФ может
служить и заявление Президента Украины, сделанное им во время «Ялтинской
европейской стратегии», о том, что власть постоянно сверяет свой курс с Международным
валютным фондом. Как известно в проекте Закона о Госбюджете на 2013 г., хоть и
возвращенном на доработку, требования МВФ во многом учтены.

Еще одним доводом в пользу такого предположения может быть тот факт,  что в
2013 г. Украина должна будет провести выплату по кредитам, которые в 2008–2009 гг.
взяло еще при правительстве Юлии Тимошенко.  Реверансы в сторону МВФ со стороны
власти красноречиво свидетельствуют, что без помощи МВФ Украине обойтись вряд ли
удастся. Правительству придется идти на поводу у Фонда и повышать тарифы и цены на
газ для населения.

«Коммунисты уже неоднократно отмечали тот факт, что продолжение
сотрудничества с МВФ для Украины губительно и неприемлемо, а выходом из ситуации
может быть реализация Антикризисной программы КПУ. Но власть продолжает идти на
поводу у МВФ и целенаправленно осуществляет политику социального геноцида
собственного народа», – подытожил народный депутат (Владимир Матвеев: Украинская
власть в угоду МВФ осуществляет социальный геноцид собственного народа //
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Компартія України (http://www.kpu.ua/vladimir-matveev-ukrainskaya-vlast-v-ugodu-mvf-
osushhestvlyaet-socialnyj-genocid-sobstvennogo-naroda/). – 2012. – 19.09).

***

Уничтожение сельского производителя – политика крупного бизнеса как такового.
Это происходит во всех капиталистических странах. Надеяться на то, что украинские
буржуазные партии займутся возрождением сельского хозяйства и обеспечением
продовольственной безопасности – наивно.

Такое заявление сделал народный депутат Украины от КПУ Владимир
Даниленко, комментируя новость из Европы о том, что семейным молочным фермерам
угрожает исчезновение. Как сообщил вице-президент Группы в защиту интересов
молочных производителей Эрвин Шопгес, в 2011-м разорилось порядка 900 отраслевых
фермерских хозяйств Европы. Произошло это из-за очередного падения закупочных цен
на молоко – с 30 до 24–25 евроцентов за литр, в то время как цена корма и
энергоносителей растет.

«В Европе, да и во всем капиталистическом мире, мы видим те же пагубные явления
и тенденции, которые происходят и в Украине, – продолжил В. Даниленко. –
Перекупщики занижают закупочные цены на молоко, селяне работают в убыток, нищают.
И, в конечном счете, вырезают поголовье скота не в состоянии его содержать. Таким
образом, крупный капитал стремится сосредоточить сельскохозяйственное производство в
руках крупных корпораций».

Дефицит продовольствия (который сейчас наблюдается в мире), как и любой другой
дефицит, выгоден крупным бизнесменам, которые сильно задирают цены на недостающие
продукты. Это отличный способ заработать на нуждах населения. Но для этого крупному
капиталу необходимо «убить» мелких сельских производителей, чтобы они не сбивали
цену, и сосредоточить сельхозпроизводство в крупных корпорациях.

«Но от уничтожения мелкого производителя страдают простые люди, ведь оно ведет
к еще большему продовольственному кризису, к неминуемому подорожанию продуктов
первой необходимости и углублению экономических проблем, – отметил В. Даниленко. –
А также и к уничтожению украинского села. Крупные аграрные предприятия не смогут
обеспечить всех селян работой – им не нужно столько рабочей силы».

Как объяснил депутат-коммунист, для того, чтобы этого избежать, необходимы
меры, принятия которых Компартия уже давно требует от власти. «В первую очередь,
необходимо забрать у крупного бизнеса возможность регулировать цены в аграрной
сфере, – объясняет В. Даниленко. – Следует возродить потребкооперации и именно им
передать эту функцию. Это позволить обеспечить достойную цену для сельского
производителя, и доступную – для потребителя. И ни в коем случае нельзя допустить
открытия рынка земли после выборов. Если либеральное большинство инициирует
Земельную реформу, украинский чернозем будет распродан отечественным и
транснациональным корпорациям. О продовольственной независимости и безопасности
можно будет забыть. Украина лишится отечественного продукта».

Но парламентарий с сожалением подчеркнул, что от партий крупного капитала, – от
«регионалов» и так называемой «оппозиции», борьбы с продовольственным кризисом
украинцы не дождутся: «По понятным причинам: кризис выгоден для бизнеса, так как на
нем можно заработать. А прибыль – это и есть главная задача капитализма» (Владимир
Даниленко: Уничтожение украинского села выгодно крупному капиталу // Компартія
України (http://www.kpu.ua/vladimir-danilenko-unichtozhenie-ukrainskogo-sela-vygodno-
krupnomu-kapitalu/). – 2012. – 19.09).
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***

Очень скоро транснациональные компании начнут скупку украинского чернозема.
Власть уже начала подготовку законодательства к распродаже земли
сельскохозяйственного назначения иностранному бизнесу. Такое заявление сделал
народный депутат Украины от КПУ Сергей Гордиенко. И добавил, что, если
либеральные партии, будь то Партия регионов или «оппозиция», и в следующем
парламенте займут большинство, то распродажа украинского чернозема начнется сразу
после выборов.

Парламентское большинство само расписалось в своем намерении. Дело в том, что
Верховная Рада приняла за основу законопроект «О внесении изменений Земельного
кодекса Украины относительно приобретения права собственности на землю». Этот
документ уточняет и расширяет круг лиц, которые могут покупать земельные участки,
находящиеся в государственной и коммунальной собственности. Когда закон будет
принят, оторвать свой кусок от украинской земли смогут: «Иностранные предприятия…
юридические лица, иностранные государства, международные правительственные и
неправительственные организации».

В документе указано, что речь идет о возможности скупать землю
несельскохозяйственного назначения. И это, как раз, вполне логично: «Вы же понимаете,
что, если бы Партия регионов до выборов приняла закон о распродаже земли
сельскохозяйственного назначения, это было бы равносильно политическому
самоубийству», – продолжил С. Гордиенко.

А потому, как объяснил парламентарий, либеральное большинство идет по
накатанной схеме: «До выборов оно приняло за основу закон, который разрешает
продавать иностранцам землю несельскохозяйственного назначения. Сразу после выборов
в него будут внесены ряд поправок,  среди которых затеряется одна маленькая,  но
ключевая – в слове «несельскохозяйственная» уберут приставку «не». Моргнуть не
успеете, как открытый рынок земли будет запущен. И украинский чернозем, вместе с
сельским хозяйством, отечественным производителем, продовольственной
независимостью и безопасностью, уйдет с молотка транснациональным компаниям.
Украина больше не будет принадлежать украинскому народу».

У «Регионов», к слову, большой опыт подобных схем пропихивания нужных им
законодательных изменений. Вспомним один из наиболее нашумевших случаев: в день
голосования закона «О внесении изменений в Налоговый кодекс Украины относительно
пересмотра ставок некоторых налогов и сборов» «регионал» Юрий Каракай неожиданно
внес в него правку, которая обеспечила украинских нефтяным магнатам Коломойскому и
Фирташу миллиардные налоговые льготы.

Коммунисты требуют от власти немедленно прекратить процесс распродажи
украинской земли. «Но народ должен четко понимать, что власть, фактически, уже начала
распродажу земли сельскохозяйственного назначения транснациональному капиталу. И
если либеральные партии снова займут большинство в парламенте, они не будут слушать
мнение Компартии или граждан Украины. Они просто начнут земельный дерибан», –
подытожил С. Гордиенко (Сергей Гордиенко: Власть уже начала процесс распродажи
украинской земли иностранцам // Компартія України (http://www.kpu.ua/sergej-
gordienko-vlast-uzhe-nachala-process-rasprodazhi-ukrainskoj-zemli-inostrancam/). – 2012. –
19.09).

***

Чтобы увеличить поступления в бюджет, необходимо прекратить повальную
приватизацию госимущества и обложить дополнительными налогами миллиардеров, а не
придумывать совершенно абсурдные законопроекты и идеи, вроде налогов на выпас
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скота, сбор лекарственных трав и фотоохоту. Такое заявление сделала народный депутат
Украины от КПУ Марина Перестенко, комментируя соответствующий проект
постановления Совмина АР Крым, разработанный под руководством «регионала»
А. Могилева.

«Типичная выходка для либеральных партий, вроде «Регионов» или так называемой
«оппозиции». Вместо того, чтобы заставить богатых платить деньги в бюджет, они
придумывают новые способы, как еще заставить платить и без того нищий народ», –
констатировала М. Перестенко.

«Сельский производитель нищенствует потому, что крупные аграрные предприятия
занижают закупочные цены на его продукцию. Он работает в убыток. И не получает,
кстати, помощи от государства, хотя КПУ неоднократно требовала от правительства
вернуть госдатирование сельского хозяйства. А власть еще и деньги хочет с него брать за
выпас скота. Откуда селянин возьмет 40 дол. за корову, пусть даже в год, если он не
получает ни прибыли от своей деятельности, ни госпомощи?!» – отметила депутат-
коммунист.

Очень красочно, по мнению парламентария, рыночные реалии иллюстрирует
намерение обложить данью сбор лекарственных трав. «В советское время за сбор
лечебных растений давали деньги, а теперь, наоборот, хотят брать… что же до налога на
фотосъемку и запись голосов – это вообще полнейший абсурд. Остается только обложить
налогом использование воздуха – степной по одной ставке, лесной по другой, морской –
по третьей», – заметила М. Перестенко.

Подытоживая, депутат-коммунист еще раз подчеркнула: «Хватит уже перекладывать
трудности бюджета на плечи трудового народа,  он и без того нищий.  Чтобы наполнить
казну, необходимо прекратить приватизацию и национализировать крупные,
стратегически и социально важные предприятия и монополии, а так же ввести налоги на
богатство, сверхприбыли и оффшорные счета. Вместо этого по всей Украине и в Крыму
власть продолжает распродажу промышленных активов. Недавно, например, вынесли на
продажу госпакет акций «Крымского Титана». Так, господа, если все раздать крупному
капиталу, денег в бюджете не будет» (Марина Перестенко: Крымская власть хочет
заставить бедных платить налоги за выпас скота и сбор лечебных трав // Компартія
України (http://www.kpu.ua/marina-perestenko-krymskaya-vlast-xochet-zastavit-bednyx-
platit-nalogi-za-vypas-skota-i-sbor-lechebnyx-trav/). – 2012. – 19.09).

***

Узаконив участие украинских военных в боевых операциях на территории третьих
стран, власть, тем самым, превращает наших ребят в «пушечное мясо» в интересах США
и НАТО. Так прокомментировал народный депутат Украины от КПУ Евгений
Царьков принятие Закона Украины № 10491 «О внесении изменений в некоторые законы
Украины касательно участия Вооруженных Сил Украины в международных операциях по
поддержке мира и безопасности», позволяющего украинским военнослужащим
участвовать не только в гуманитарных и миротворческих миссиях, но и в боевых
операциях.

Документ фактически позволяет не только участие, но и активное применение
нашими бойцам любого вида вооружений. Понятие «миротворческие операции» в
документе заменяется понятием «международные операции по поддержанию мира и
безопасности», что расширяет спектр задач, которые могут выполнять украинские
военные за границей.

«Мы категорически против не только вступления Украины в НАТО,  но и участия
украинского государства в антигуманных военных операциях Альянса. Эту позицию
Компартия последовательно отстаивает, как в парламенте, так и за его пределами. Только

http://www.kpu.ua/marina-perestenko-krymskaya-vlast-xochet-zastavit-bednyx-platit-nalogi-za-vypas-skota-i-sbor-lechebnyx-trav/
http://www.kpu.ua/marina-perestenko-krymskaya-vlast-xochet-zastavit-bednyx-platit-nalogi-za-vypas-skota-i-sbor-lechebnyx-trav/


46

наша фракция в полном составе проголосовала против этого закона», – отметил
Е. Царьков.

Депутат-коммунист напомнил, что Компартия выступает за внеблоковый статус и
нейтралитет нашей страны. За все годы существования независимой Украины, власть,
вместе с националистами, всеми возможными способами пытается реализовывать
политику втягивания Украинского государства в структуры НАТО и их военные
преступления.

«Еще раз заявляю, Компартия категорически против того, чтобы украинские
военные участвовали в боевых операциях под эгидой НАТО и США и погибали за их
интересы. Любое сотрудничество Украины с агрессивным блоком приводит, в итоге, к
увеличению риска террористических актов на нашей территории и несет
непосредственную угрозу жизням простых мирных граждан», – подытожил Е. Царьков
(Компартия категорически против участия украинских военных в боевых операциях
под эгидой НАТО и США // Компартія України (http://www.kpu.ua/kompartiya-
kategoricheski-protiv-uchastiya-ukrainskix-voennyx-v-boevyx-operaciyax-pod-egidoj-nato-i-
ssha/). – 2012. – 20.09).

***

Отражение в Государственном бюджете Украины на 2013 г. всех требований МВФ
является для Киева самоубийственным шагом. Такое мнение выразила народный депутат
Украины от КПУ Алла Александровская.

Она, в частности, отметила, что требование МВФ повысить для населения цены на
энергоносители является физически невыполнимым, поскольку нельзя сопоставить
доходы украинских граждан с доходами среднестатистического европейца.

«Санкционирование повышения тарифов на газ – самоубийство для Партии
регионов и правительства (Николая) Азарова, – сказала А. Александровская. – Выполняя
такие рекомендации МВФ, Украина затягивает не пояса граждан, а петлю на своей шее».

По словам коммуниста, экспертам в частности и депутатам Верховной Рады в целом
предстоит непростая работа по принятию Госбюджета на будущий год, и именно от
«взвешенного подхода» к контактам с западными финансовыми структурами зависит
будущее страны (Алла Александровская: Выполняя рекомендации МВФ, Украина
затягивает не пояса граждан, а петлю на своей шее // Компартія України
(http://www.kpu.ua/alla-aleksandrovskaya-vypolnyaya-rekomendacii-mvf-ukraina-
zatyagivaet-ne-poyasa-grazhdan-a-petlyu-na-svoej-shee/). – 2012. – 20.09).

***

Ситуація, яка склалася з електрифікацією новозбудованих вулиць, потребує
негайного втручання уряду. Про це сказав народний депутат України фракції Народної
Партії у Верховній Раді України Микола Шершун під час виступу на пленарному
засіданні Верховної Ради України 18 вересня 2012 р.

М. Шершун наголосив, що проблема електрифікації новозбудованих вулиць є
загальнонаціональною. «Кошториси цих проектів (Авт. – по електрифікації) інколи
сягають мільйона гривень.  40  %  цієї суми повинні платити самі власники новобудов,
решта 60 % – виділяються з місцевих бюджетів. Люди віддають останні копійки, а ті, хто
заробляють на цьому,  стоять осторонь.  Логічно було б,  якби енергорозподільчі компанії
допомагали громадянам вирішити питання електрифікації вулиць», – зауважив депутат-
народник. Проте, на його думку, цим компаніям простіше дочекатися, коли місцева
громада візьме на свої плечі тягар фінансування проекту з електрифікації, а вже потім
погодитися забрати мережу на обслуговування і просто отримувати прибуток.

http://www.kpu.ua/kompartiya-kategoricheski-protiv-uchastiya-ukrainskix-voennyx-v-boevyx-operaciyax-pod-egidoj-nato-i-ssha/
http://www.kpu.ua/kompartiya-kategoricheski-protiv-uchastiya-ukrainskix-voennyx-v-boevyx-operaciyax-pod-egidoj-nato-i-ssha/
http://www.kpu.ua/kompartiya-kategoricheski-protiv-uchastiya-ukrainskix-voennyx-v-boevyx-operaciyax-pod-egidoj-nato-i-ssha/
http://www.kpu.ua/alla-aleksandrovskaya-vypolnyaya-rekomendacii-mvf-ukraina-zatyagivaet-ne-poyasa-grazhdan-a-petlyu-na-svoej-shee/
http://www.kpu.ua/alla-aleksandrovskaya-vypolnyaya-rekomendacii-mvf-ukraina-zatyagivaet-ne-poyasa-grazhdan-a-petlyu-na-svoej-shee/


47

М. Шершун також звернув увагу на не просту ситуацію, яка склалася із
безгосподарними лініями електропередач. За його словами, тільки у Березівському районі
Рівненської області їх понад 100  кілометрів.  «Свого часу люди їх проклали власним
коштом, платили гроші за електропостачання, знову ж таки хтось отримав прибуток. А
коли стало питання про приведення цих ліній у відповідність сучасним вимогам і
прийняття їх на баланс, енергорозподільчі компанії відмовляються це робити. Вони
вимагають, щоб сільські ради зробили все необхідне, а потім передали компанії», –
зазначив М. Шершун.

Лідер рівненських народників також наголосив, що через низьку напругу в мережі й
постійні її перепади виходить із ладу побутова техніка, діти змушені вчити уроки при
поганому освітленні й мають проблеми з зором. Він переконаний, що на місцевому рівні
допомогти цим людям неможливо, а механізму впливу на компанію, яка має іноземного
власника, немає. М. Шершун зазначив, що виходом із такої ситуації може бути
збільшення частки інвестиційної складової у чинних тарифах на електроенергію, що вже
цілком залежить від волі уряду. «Тоді за рахунок вивільнених коштів енергорозподільчі
компанії можуть брати не тільки долеву участь в облаштуванні нових мереж, проводити
необхідну заміну та ремонт уже існуючих трансформаторів і проводових електромереж.
Хочу наголосити, що ця ситуація потребує негайного втручання уряду», – наголосив
депутат-народник.

М. Шершун звернувся до Прем’єр-міністра України М. Азарова з пропозицією дати
доручення відповідним інстанціям вивчити цю проблему і нарешті розробити державну
програму з фінансування електрифікації новозбудованих вулиць і прийняття на баланс
безгосподарських ліній електропередач. «Адже за роки незалежності із державного
бюджету не було витрачено жодної копійки на вирішення цих проблем. Звісно,
енергорозподільчі компанії не мають бути осторонь, зрештою, це інвестиції у розвиток
нашої держави, у її майбутнє», – зауважив М. Шершун (М. Шершун переконаний, що
ситуація, яка склалася з електрифікацією новозбудованих вулиць, потребує негайного
втручання уряду // Офіційний сайт Народної Партії
(http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=9&ADay=20&ArticleID=16548&). –
2012. – 20.09).

***

Необходимо повысить ответственность за посягательство на честь, достоинство и
деловую репутацию человека, но принимать законопроект № 11013 необходимо после
проведения соответствующих дискуссий в обществе. Об этом заявил народный депутат
от Народной партии, кандидат в народные депутаты Украины от Партии регионов
Олег Зарубинский.

«В нашей стране нередки случаи, когда путем клеветы расправляются с неугодным
человеком. О нем или о членах его семьи, его близких родственниках запускают
неправдивую, ложную информацию и морально уничтожают. Кстати, касается это не
только публичных людей, политиков и журналистов. Такое случается и в бизнесе, и в
общественной жизни», – отметил О. Зарубинский.

«Хочу напомнить, что это только первое чтение, и дискуссий по поводу данного
законопроекта еще будет немало. Но нам однозначно надо повысить ответственность за те
слова, которые порой убивают и ломают чужие жизни, надо больно «бить по рукам» тех,
кто распространяет слухи, ложь и клевету», – подчеркнул политик (Олег Зарубинский:
Необходимо повысить ответственность за посягательство на честь, достоинство и
деловую репутацию человека // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/505c25c1c4ca424919000497). – 2012. – 21.09).
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***

Фракція «БЮТ–Батьківщина» вимагає заслухати під час «години запитань до
Уряду» 21 вересня інформацію Прем’єр-міністра України Миколи Азарова про проект
Держбюджету-2013. Про це заявив лідер фракції Андрій Кожем’якін під час засідання
Погоджувальної ради.

«Якщо уряд підготував бюджет і якщо йому не соромно його презентувати і надати
інформацію про положення цього документу, то нехай приходить і не боїться п’ятниць. Бо
ми розцінюємо відміну засідань ВР у п’ятницю як небажання і несміливість урядовців
бути присутніми у сесійному залі і відповідати на запитання народних депутатів», –
заявив Кожем’якін.

Він наголосив, що проект Держбюджету-2013 – «це чергова реклама влади і Партії
регіонів перед виборами. Країна сьогодні йде до соціально-економічної катастрофи та
прірви і дуже гарно про це розповідає один з героїв відео-ролику ПР, який каже: «Ми
справу доведемо до кінця».

«Дійсно, влада доведе справу до кінця, але він буде не дуже радісним», –
переконаний лідер фракції «БЮТ–Батьківщина».

А. Кожем’якін також вважає, що намагаючись відволікти увагу громадян від ситуації
у соціально-економічній сфері, влада вдається до провокацій проти опозиції та її лідера
Ю. Тимошенко.

«Очевидно, що зростання рейтингу Партії регіонів відбувається пропорційно до
тотального підвищення цін у країні», – вважає Кожем’якін (Фракція «БЮТ–
Батьківщина» хоче почути від Азарова про Держбюджет-2013 // Сайт Політичної
партії «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина» (http://byut.com.ua/news/12397.html).
– 2012. – 17.09).

***

Проект державного бюджету на наступний рік нереально ухвалити до
парламентських виборів. Про це заявив член фракції «БЮТ–Батьківщина» Сергій
Терьохін на брифінгу у парламенті.

За його словами, парламентська більшість ухвалила «мудре» рішення, працювати
лише раз на сесійній тиждень. Терьохін зазначив, що за два робочі дні, які працюватиме
парламент до виборів, виконати повну процедуру бюджету неможливо.

За словами народного депутата, повернувши проект держбюджету-2013 назад в
уряд, порушено низку статей Конституції України, які визначають порядок розгляду
бюджету.

С. Терьохін підкреслив, що перш ніж повертати проект Держбюджету-2013 в уряд
парламент мав за це рішення проголосувати.

Він також додав, що у багатьох країнах існує практика: якщо бюджет відхиляється,
то уряд автоматично отримує вотум недовіри.

С. Терьохін повідомив, що йому вдалося отримати примірник «секретного бюджету»
і проаналізувати його.

«Цей бюджет базується на фіктивних макропоказниках, спрямований на подальше
розшарування людей за доходами і має фіктивний дефіцит. Уряд в наступному році хоче
брати у борг ще більше, ніж сьогодні», – заявив він.

За словами опозиціонера, доходи бюджету базуються на прогнозованому валовому
продукті наступного року і згідно з прогнозами МВФ та Світового банку, економіка
країни зросте наступного року на 3,4 %.

«Ми маємо статистику за сім місяців поточного року, згідно з якою промисловість
стрімко падає:  сьогодні вже 0,2  %  приросту відповідно до минулого року,  а наприкінці
року очікується мінус;  те саме буде і з сільським господарством.  Тобто,  у прогнозах на
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цей рік закладені невірні показники, оскільки економіка виросте не на 3,5 % як закладено
у розрахунках бюджету, а всього на 2 %», – заявив Терьохін.

При цьому він додав,  що четвертий місяць поспіль в країні відбувається дефляція:
«Руїну подолано – стабільність, як на кладовищі».

Окрім того, за словами С. Терьохіна, помилки уряду у розрахунках також призведуть
до того, що наступного року ВВП буде складати 1 трил. 700 млрд грн, і якщо порахувати
всі похибки, то вони коштуватимуть 51 млрд, які треба буде добрати або збільшенням
податків, або збільшенням боргу.

«А з урахуванням закладеного у проекті бюджету боргу 28 млрд, то наступного року
з кишень кожного громадянина планується вилучити приблизно 2 тис. 150 грн», –
обурений Терьохін.

Він також переконаний,  що уряд у проекті бюджету навмисно не зазначив борг
«Нафтогазу» для того, щоб наступного року вдвічі підняти вартість газу для населення,
що є вимогою МВФ.

«Якщо такий бюджет буде прийнятий, то вже у листопаді поточного року почнуться
проблеми з дефіцитом Пенсійного фонду; вдвічі збільшиться плата за газ та опалення для
громадян», – заявив Терьохін.

Також, за його словами, у бюджеті продовжується дія статті, яка забирає пільги у
чорнобильців, афганців та інших соціально-незахищених громадян. Соціальні стандарти
планується збільшити лише на 8,5 %, натомість вартість життя зросте на понад 15 %
(Терьохін: Уряд Азарова має піти у відставку у зв’язку з поверненням проекту
держбюджету // Сайт Політичної партії «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина»
(http://byut.com.ua/news/12428.html). – 2012. – 18.09).

***

Провладна більшість хоче позбавити опозицію парламентської трибуни. Про це
заявив лідер фракції «БЮТ–Батьківщина» Андрій Кожем’якін, виступаючи у
Верховній Раді.

Він висловив обурення тим, що парламентська більшість нехтує регламентом і
законами; дозволяє собі працювати один день на тиждень, чого не дозволяє собі ніхто
інший у країні.

Кожем’якін переконаний, що все це робить для того, щоб уряд не зміг прозвітувати
про їх славнозвісне «покращення вже сьогодні», коли насправді країна доведена до
повного політичного та економічного банкрутства.

«Владі не вигідно, щоб працював парламент! Їм треба позбавити опозицію трибуни,
не дати нам говорити правду про реальний стан речей у державі: про політичні репресії,
утиски свободи слова, кричущу корупцію в усіх сферах», – заявив А. Кожем’якін.

За його словами, опозиції є про що сказати, зокрема, про Резолюцію
Європарламенту, прийняту 12 вересня, у якій Верховну Раду України закликають
прибрати з українського законодавства відповідальність державних чиновників за
політичні дії. За словами Кожем’якіна, підписання угоди про асоціацію між Україною та
ЄС може бути здійснено лише за умови виконання цих вимог.

Окрім того, голова фракції «БЮТ–Батьківщина» звернув увагу на те, що
Європарламент вказує на недопустимість вибіркового правосуддя, внаслідок якого
Ю. Тимошенко і Ю. Луценко позбавлені права брати участь у виборах.

«Вся відповідальність за те, що Україну позбавляють європейського майбутнього,
лежить на Президентові та на його більшості у Верховній Раді», – заявив він.

При цьому А. Кожем’якін додав, що сьогодні у опозиції є всі підстави говорити про
те, що Партія регіонів готує масові фальсифікації на майбутніх парламентських виборах,
про що, зокрема, свідчить постанова ЦВК про зміну порядку формування ДВК.
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«Ці парламентські вибори влада не зможе провести у стилі попередніх кампаній. На
заваді цьому стануть рішучі дії об’єднаної опозиції, світової спільноти і всього
українського народу», – сказав він.

«Діємо разом з «Батьківщиною» і перемагаємо!» – резюмував А. Кожем’якін (Влада
боїться звітувати про «покращення вже сьогодні», – Андрій Кожем’якін // Сайт
Політичної партії «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина»
(http://byut.com.ua/news/12419.html). – 2012. – 18.09).

***

Вадим Коротюк примкнул к «регионалам» на основании лично поданного заявления.
18 сентября на утреннем пленарном заседании Верховной Рады спикер Владимир

Литвин сообщил,  что народный депутат Вадим Коротюк вошёл в состав фракции
Партии регионов.

В парламент Коротюк прошёл по списку БЮТ. К «регионалам» он примкнул на
основании лично поданного заявления (Народный депутат от БЮТ перешёл в Партию
регионов // МедиаПорт: новости Харькова и Украины
(http://www.mediaport.ua/news/politicum/83923/narodnyiy_deputat_ot_byut_pereshl_v_partiy
u_regionov). – 2012. – 18.09).

***

Заявления представителей Партии регионов о готовности сотрудничать с оппозицией
– не более чем игра на европейскую публику, заявляет оппозиционный депутат
Александр Третьяков.

«Показательно, что одновременно с заявлением представителя партии власти
прозвучало заявление европейского комиссара по вопросам расширения и политики
добрососедства Штефана Фюле о том, что главная проблема Украины – это несоблюдение
договоренностей», – сказал А. Третьяков. Он отметил, что заявлениям представителей ПР
не верят не только внутри Украины,  но и за ее пределами,  потому что их слово не
совпадает с делом.

«Пока что готовность сотрудничать с оппозицией на деле выражается в разгуле
административного ресурса, давлении на оппозиционных кандидатов, махинациях с
составами комиссий», – заявил А. Третьяков.

По мнению политика, главным образом страх перед проигрышем на выборах
заставляет «регионалов» декларировать свою готовность к сотрудничеству с оппозицией.
«Очевидно, некоторые представители Партии регионов осознают, что, вопреки попыткам
власти исключить оппозицию из политического процесса, именно она победит на
выборах», – уверен А. Третьяков.

Также, считает депутат, власть, показывая свою якобы готовность к политическому
диалогу, занимается обманом европейских партнеров Украины.

В ходе 9-й Ялтинской ежегодной встречи, организованной Ялтинской европейской
стратегией, заместитель главы Партии регионов Сергей Тигипко заявил о том, его партия
готова сотрудничать с оппозицией (Третьяков: Страх перед поражением на выборах
заставляет власть заигрывать с оппозицией // vgorode.ua
(http://lg.vgorode.ua/news/136173/). – 2012. – 17.09).

***

Влада боїться за своє майбутнє. Так Олесь Доній прокоментував указ уряду щодо
протидії розповсюдженню матеріалів і заходів, спрямованих на повалення державного
ладу.
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«Режим боїться.  Якщо,  наприклад,  з Партії регіонів хтось заявляє про те,  що
потрібно обирати Президента в парламенті – то це не повалення державного ладу з точки
зору режиму. Якщо Чечетов заявляє, що наступним Президентом після двох термінів
Віктора Януковича має бути син Віктора Януковича, то ця спадкова монархія, звісно, не
зміна державного ладу», – нагадав подібні заяви влади політик.

«А от заклики патріотичного середовища до того, щоб об’єднуватись, або критика
тих політичних сил, які голосували за антинаціональні закони, сприймаються саме як
заклики до повалення режиму», – обурюється Доній.

За його словами, цей указ уряду ніщо інше як «чітка установка до розгортання
мережевих політичних репресій» (Уряд дав чітку вказівку до розгортання мережевих
політичних репресій – Доній // Народна самооборона
(http://www.nso.org.ua/ua/news/10692). – 2012. – 18.09).

***

Наиболее рейтинговые партии не имеют национальной идеи и по национальному
составу кандидатов в депутаты не являются украинскими. Об этом сказал
внефракционный народный депутат, «нашеукраинец» Григорий Омельченко.

Он сообщил, что сейчас «появились социологические исследования, которые
свидетельствуют, что из зарегистрированных кандидатов в депутаты большинство
является уроженцами из России и Донбасса». «В избирательном списке Партии регионов
украинцев менее 10 %», – отметил Омельченко.

По его словам, если в Верховную Раду пройдут лишь «4–5 самых рейтинговых»
партий,  то «в них украинцев по национальности будет менее 25  %» (В избирательном
списке «регионалов» украинцев менее 10 %, – Омельченко // Рупор.info
(http://www.rupor.info/news-politika/2012/09/19/v-izbiratelnom-spiske-regionalov-ukraincev-
menee-1/). – 2012. – 19.09).

Регіональні партійні організації в політичному процесі

АР Крим

Приветствововать Виталия Кличко во время его визита в Севастополь, вышли только
члены правления Союза ветеранов Афганистана. Простые воины-интернационалисты не
поддерживают ни партию «Удар», ни ее нового представителя Сергея Куницына.

Такое мнение высказал известный в Севастополе журналист, ветеран боевых
действий в Афганистане Алексей Иценков.

«Партия Кличко «Удар» является инструментом украинской политики,
направленной против России. Кличко придерживается однозначно бандеровской позиции.
То, что часть «афганцев» (слава Богу, меньшая!) пришла на встречу с Кличко, я считаю,
это предательство. Они поступают так же, как украинские офицеры, которые носят
одновременно советские и украинские награды. Пришло 50 человек, а всего в Севастополе
около 800 «афганцев». Насколько я знаю, большинство воинов-интернационалистов
отрицательно относится и к партии Кличко,  и к Куницыну.  Да и те,  кто сейчас его
поддерживает, потом разочаруются», – сказал Иценков.

«Поддержка партии Кличко – это предательство принципов боевого братства, это
предательство СССР и России», – резюмировал ветеран (Кличко в Севастополе
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приветствовали 50 из 800 «афганцев» // Новый Регион
(http://www.nr2.ru/sevas/403940.html). – 2012. – 16.09).

***

Крымская республиканская организация Партии регионов выступает
категорически против политики украинского национализма, насаждаемой в Крыму
партией УДАР.

Лозунги,  с которыми эта политическая сила идет на парламентские выборы,
полностью расходятся с давно устоявшимися четкими политическими принципами
крымчан. Жители полуострова никогда не будут поддерживать политическую силу, лидер
которой героизирует Степана Бандеру и ОУН–УПА, а также публично заявляет о
необходимости отмены принятого Верховной Радой Украины Закона «Об основах
государственной языковой политики».

Программа партии демонстрирует, что УДАР является приверженцем «оранжевого»
режима в стране, который всегда был чужд крымчанам. Пример тому – одно из
положений в общей программе партии, где четко говорится, что стратегическим
партнером Украины является США. Однако какой еще может быть политика этой партии,
если в списки УДАРа вошли все выходцы из команды, организовавшей в свое время
«оранжевую» революцию, бывшие чиновники из команды Ющенко, спрятавшиеся теперь
за спиной успешного украинского спортсмена. Все мы знаем, что их единственная цель –
победить на выборах и вернуть себе хлебные должности.

Свой протест против политики ударовцев крымские регионалы неоднократно
выражали в акциях протеста, проводимых во время митингов УДАРа в Крыму. Мы
уверены, что этой политической силе не удастся расколоть общество на полуострове,
крымчане достаточно грамотны и рассудительны в своем выборе, чтобы отдавать свои
голоса за успешное развитие страны в будущем, а не за известного боксера в парламенте.
«Оранжевые» политики, дорвавшись до власти, ничего не смогли предложить стране, их
время ушло навсегда (Степанов И. Крымская организация Партии регионов требует
от УДАРа перестать насаждать в Крыму политику украинского национализма //
Крымская газета (gazeta.crimea.ua/articles/kak-vitalii-klichko-oproverg-svoih-krimskih-
zashitnikov-2158). – 2012. – 18.09).

***

Кримськотатарська мова повинна мати офіційний статус у Криму незалежно від
закону про мовну політику, упевнений глава Меджлісу кримськотатарського народу
Мустафа Джемілєв.

«Що стосується кримськотатарської мови, такий закон нам не потрібен. Ми
вважаємо,  що кримськотатарська мова повинна бути однією з офіційних у Криму,
виходячи з того,  що ми є корінним народом на півострові.  Ми,  не прив’язуючись до
закону про мови , будемо домагатися офіційного функціонування кримськотатарської
мови на своїй землі», – заявив він.

Однак поки Верховна Рада Криму не ухвалила жодного рішення, а скоріше
орієнтований на особливі права російської мови в Криму, упевнений Джемілєв.

«Питання про те, чи буде функціонувати кримськотатарська мова як офіційна, не має
вирішуватися в залежності від нашої чисельності.  Під час геноциду було знищено 46  %
населення кримських татар,  і ми зараз на півострові складаємо приблизно 13  %  ...  якби
знищили трохи більше, і ми складали б 9 %, то ми б не мали можливості використовувати
свою рідну мову»,  –  підкреслив він (Джемілєв: Кримськотатарська мова повинна
стати офіційною незалежно від закону про мови // Корреспондент.net

http://www.nr2.ru/sevas/403940.html
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(http://ua.korrespondent.net/ukraine/politics/1396624-dzhemilev-krimskotatarska-mova-
povinna-stati-oficijnoyu-nezalezhno-vid-zakonu-pro-movi). – 2012. – 18.09).

***

14 сентября 2012 г. на крымской телестудии «ИТВ» состоялось ток-шоу «Народный
выбор»,  на которое были приглашены кандидаты в народные депутаты Украины и их
представители по одномандатному избирательному округу № 3.

Народную Партию в студии представлял кандидат-мажоритарщик Эдуард Федоров.
Дискуссия на ток-шоу развернулась вокруг предвыборных программ кандидатов в
народные депутаты и того, что они намерены сделать для своих избирателей.

Э. Федоров в своем выступлении глубоко проанализировал и дал реальную оценку
положения дел на избирательном округе № 3. Он отметил, что в отдаленных селах округа
царит разруха: нет ни одной действующей фермы, консервного цеха. В самом городе
Джанкое практически полностью разрушен когда-то известный во всей Украине и других
республиках бывшего СССР машиностроительный завод. Население города за последние
два десятилетия уменьшилось с 50 до 36 тыс. человек.

Народник уверен, чтобы вдохнуть жизнь в поселки и села избирательного округа и
возродить город, нужно приложить много сил и действовать сообща. По его мнению,
самым главным в успешной работе является уважение к человеку. «Избирателям
необходимо сделать осознанный выбор», – подытожил кандидат-народник по
одномандатному избирательному округу № 3 Эдуард Федоров (Эдуард Федоров:
«Избирателям необходимо сделать осознанный выбор» // Офіційний сайт Народної
Партії
(http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=9&ADay=19&ArticleID=16543&). –
2012. – 19.09).

Вінницька область

У Вінниці відбувся обласний форум Партії регіонів. Участь у ньому взяли понад дві
тисячі членів партії – керівництво обласної влади та обласного партійного осередку,
депутати місцевих рад, керівники первинних осередків, активісти партії з усіх районів та
міст області.

У роботі форуму також взяли участь радник Президента України,  керівник
Головного управління з гуманітарних і суспільно-політичних питань Адміністрації
Президента України Ганна Герман та народний депутат України, заступник голови
парламентської фракції партії регіонів Володимир Зубанов. Делегацію бершадських
регіоналів у складі 50 осіб очолював голова райдержадміністрації, керівник РО ПР
О. Снігур, а виступив депутат обласної ради, директор СТОВ «Лан» С. Савченко.

Учасники форуму обговорили досягнення, здобуті партійною командою за останні
два роки, активну участь парторганізації в реалізації суспільно-важливих проектів та
втілення програм регіонального розвитку.

У своєму зверненні до виборців Вінниччини учасники обласного форуму ПР
визначили головні позиції поточного моменту: «Ми, учасники форуму, звертаємося до
кожного з вас із закликом підтримати нашу команду в прагненні до розвитку і
процвітання рідного краю, не піддаватись на спроби маніпуляцій та безплідне
критиканство. Переконані – вибори пройдуть відкрито і чесно.

Дати можливість реалізувати вибір кожного – обов’язок держави. Для цього в
України є все – закон, котрий відповідає міжнародним стандартам, багатопартійна
система, доступ до виборчого процесу для ЗМІ та міжнародних спостерігачів.

http://ua.korrespondent.net/ukraine/politics/1396624-dzhemilev-krimskotatarska-mova-povinna-stati-oficijnoyu-nezalezhno-vid-zakonu-pro-movi
http://ua.korrespondent.net/ukraine/politics/1396624-dzhemilev-krimskotatarska-mova-povinna-stati-oficijnoyu-nezalezhno-vid-zakonu-pro-movi
http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=9&ADay=19&ArticleID=16543&
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Закиди так званої опозиції,  котра не пропонує нічого конкретного для розвитку
країни, про нібито недемократичність виборів – це спроба заздалегідь виправдати свою
безпорадність. Вони вкотре лише готують умови для дестабілізації та закликають до
«революцій». Але це їх методи.

Партія регіонів іде з конкретними справами. Підвищення соціальних виплат і пенсій,
ремонт і реконструкція доріг, шкіл, лікарень, стадіонів, постійне зростання розміру
середньої заробітної плати – ось справжня політика. Політика, наріжним каменем якої є
інтереси звичайного виборця.

Завдання, що ставить Партія регіонів перед своїми висуванцями – складні і
масштабні. Вони базуються на нагальних потребах громадян України. Своїми
конкретними справами ми щоденно доводимо,  що тільки наша команда здатна взяти на
себе відповідальність і реалізувати програму соціально-економічного розвитку країни»
(Обласний форум Партії регіонів підтвердив курс на подальший соціально-
економічний розвиток Вінниччини // Газета «Бершадський край»
(http://www.bershad.ua/news/politics/31367.html). – 2012. – 19.09).

***

У нас немає телеканалів і олігархів, тому звертаємося до виборців словом, від хати
до хати, від людини до людини поширюємо правду й доносимо до українців головну мету
Всеукраїнського об’єднання «Свобода» – побудову могутньої Української Держави на
засадах соціальної та національної справедливості. Про це 19 вересня 2012 р. під час
відкритих громадських зустрічей із вінничанами заявив єдиний кандидат у народні
депутати від об’єднаних сил опозиції в 12-му мажоритарному виборчому окрузі
(м. Вінниця, частина Вінницького району), голова Вінницької міської організації ВО
«Свобода», депутат Вінницької міської ради Володимир Базелюк.

Зустрічі з виборцями В.  Базелюк провів на окрузі,  по якому він балотується до
українського парламенту. Зокрема, свободівець зустрівся з вінничанами, що живуть у
районі вул. Київської, де мав нагоду безпосередньо поспілкуватися з людьми і відповісти
на хвилюючі їх запитання.

В. Базелюк розповів вінничанам про передвиборчу програму ВО «Свобода» «Своя
влада – Своя власність – Своя гідність на СВОїй, БОгом ДАній землі», власне бачення
проблем Вінниці, які потребують першочергового вирішення. Зокрема, націоналіст
заявив: «У нас немає телеканалів і олігархів з мішками грошей, тому звертаємося до
виборців словом, від хати до хати, від людини до людини поширюємо правду і доносимо
до українців головну мету ВО «Свобода» –  побудову могутньої Української Держави на
засадах соціальної та національної справедливості» (Володимир Базелюк: «У нас немає
телеканалів і олігархів, тому звертаємося до виборців словом, від хати до хати» //
Сайт ВО «СВОБОДА» (http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/032892/). – 2012. –
20.09).

Волинська область

Передвиборчі програми рейтингових кандидатів від опозиції не містять чіткого
плану дій щодо державної підтримки підприємців, стверджує експерт Центру політичного
аналізу і виборчого консалтингу Андрій Лучик.

«Причиною цього може бути той факт, що всі програми кандидатів від опозиції
значною мірою є стандартними. Їх використання було вимогою центрального штабу
«Батьківщини», – припускає експерт.

http://www.bershad.ua/news/politics/31367.html
http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/032892/
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Через обмежений обсяг передвиборної програми, яку кандидат подає до ЦВК, лише
незначна частина в ній, як правило, стосується безпосередньо проблем округу та власних
ініціатив кандидата від опозиції.

Анатолій Грицюк, який балотується у 23-му виборчому округу від «Батьківщини», у
своїй програмі заявляє, що бере на себе зобов’язання домогтися підтримки
сільгоспвиробників «шляхом державних дотацій».

Кандидат-мажоритарник від об’єднаної опозиції Роман Карпюк, який балотується у
виборчому округу № 20, у разі обрання депутатом домагатиметься створення системи
доступних державних кредитів і грантів на створення малих виробничих та сервісних
підприємств у сільській місцевості.

Висуванець ВО «Батьківщина» в округу № 22 Петро Кравчук у своїй передвиборній
програмі бере на себе зобов’язання домогтися зменшення кількості дозвільних документів
для малого та середнього бізнесу, відродження кредитування для створення нових
робочих місць і забезпечення необхідних надходжень.

Євген Мельник, якого висунула ВО «Свобода» в 19-му округу, вважає, що потрібно
забезпечити пільгові умови повернення на батьківщину всіх українських заробітчан, а
зароблені ними гроші і майно вважати інвестиціями, які не оподатковуються.

Ігор Гузь який балотується в окрузі № 21  з центром у Ковелі,  не вказав у своїй
програмі жодних тез про державну підтримку суб’єктів господарювання та рівності умов
ведення бізнесу (Опозиційні кандидати на Волині не надто переймаються
підтримкою підприємців, – експерт // ВолиньPost (http://www.volynpost.com/news/7425-
opozycijni-kandydaty-na-volyni-ne-nadto-perejmayutsia-pidtrymkoyu-pidpryiemciv-ekspert). –
2012. – 21.09).

Дніпропетровська область

14 сентября в пгт. Межевая состоялся митинг-встреча с жителями Межевского
района, в котором приняли участие первый заместитель председателя Днепропетровской
областной организации Партии регионов Евгений Удод и народный депутат Украины от
Партии регионов Юрий Самойленко. Во время митинга Ю. Самойленко заявил о
социальных обязательствах, которые он выполнит для жителей Межевского района после
победы на парламентских выборах.

«Социальные обязательства кандидатов от Партии регионов закладывают основы
новой, ответственной политики. Благодаря социальным обязательствам формируется
тесная связь депутата с округом, со своими избирателями. Депутат заявляет о конкретных
целях,  которых планирует достичь за пять лет своей работы,  а жители округа получают
эффективный механизм контроля над работой народного избранника.

Мы ставим перед собой важную цель – сделать Днепропетровщину регионом-
лидером не только в промышленности, сельском хозяйстве и образовании, но и в качестве
жизни. Мы уверены, что каждый житель области должен иметь возможность плодотворно
работать и получать достойную зарплату, жить в экологически чистых и благоустроенных
населенных пунктах, полноценно проводить свое свободное время. Эта цель может быть
достигнута только совместными усилиями народных депутатов, депутатов местных
советов всех уровней, руководства области и государства», – сказал народный депутат
Украины от Партии регионов Ю. Самойленко.

«Все кандидаты в народные депутаты от Днепропетровской областной организации
Партии регионов идут на выборы с четкими социальными обязательствами перед
избирателями. В этих социальных договорах говорится, что конкретно будет сделано для
людей нашими депутатами. Это может быть и газификация села, и строительство
водопровода, и благоустройство территории, и реализация социальных программ, и
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многое другое. Одним словом – важные и полезные для людей и конкретных населенных
пунктов проекты, основанные на потребностях каждой территориальной громады.

Благодаря работе единой команды каждый пункт социальных обязательств нашего
будущего народного депутата подкреплен возможностями и авторитетом региональной
власти, правительства и Президента. Со своей стороны, Днепропетровская областная
организация Партии регионов гарантирует, что наши будущие депутаты выполнят все
взятые на себя обязательства», – сказал Е. Удод (Презентовали в пгт. Межевая
Социальные обязательства кандидата от Партии регионов // Зоря (www.zorya-
gazeta.dp.ua/?News=4632). – 2012. – 17.09).

***

На Дніпропетровщині кандидати-мажоритарники від Партії регіонів пропонують
виборцям підписати так звані «соціальні договори». У них – зобов’язання висуванців-
регіоналів по кожному округу, які вони, як кажуть, мають намір виконувати, потрапивши
до парламенту. Кандидати запевняють: таким чином, вони створюють механізм
відповідальності за свої передвиборчі обіцянки. Опоненти ж заявляють, що ці договори
ніякої юридичної сили не мають і тільки вводять в оману виборців.

Будувати дороги, прокладати водогони, ремонтувати дитсадки – такі зобов’язання
беруть на себе кандидати-мажоритарники від Партії регіонів на Дніпропетровщині у так
званих «соціальних договорах». Тексти розносять по будинках соціальні працівники.
Кожному потенційному виборцеві пропонують поставити підпис під словами «соціальні
зобов’язання підтримую». Жодних мокрих печаток немає.

Кандидати-регіонали на зустрічах з виборцями запевняють, що такі аркуші мають
вагу документа і «закладають основи нової, відповідальної політики». Кандидат, мовляв,
заявляє про цілі, яких планує досягнути за 5 років, якщо його оберуть до парламенту, а
мешканці округу отримують «механізм контролю над роботою народного обранця».

«Соціальні зобов’язання – це ті зобов’язання, які кандидати беруть на себе у випадку
свого обрання. Тобто це документ політичний, виконання якого бере на себе кандидат, а
гарантує виконання Партія регіонів», – сказав речник обласної організації Партії регіонів
Андрій Міхейченко.

Представники ж опозиції кажуть, що такі «соціальні договори» юридичної сили не
мають,  тільки заплутують та вводять в оману людей –  частина виборців вірять,  що
поставивши підпис на підтримку, будуть зобов’язані голосувати за певного кандидата.

Депутат Дніпропетровської міської ради, адвокат Сергій Жуков звертає увагу, що у
цих «соціальних договорах» виборці не вказують свої паспортні дані, тільки підпис, не
прописані й строки виконання обіцянок. Якщо виборець захоче закликати до
відповідальності депутата через невиконану обіцянку, то йому, за текстом, пропонують
звернутися не до суду,  а в обласну організацію Партії регіонів.  Отже,  цей договір не що
інше, як фантик, впевнений депутат.

«Це виборча технологія. Законодавством передбачена передвиборча програма
кандидата, а соціального договору не передбачено. Якби соціальний договір став
частиною національного законодавства, тоді б точно я повірив, що це реальний документ.
Треба було б внести одну норму в законодавство. А так це є виборча технологія. Обгортка
від цукерки, красива, але сенсу немає», – зазначив С. Жуков.

Між тим у громадянській мережі «Опора», яка стежить за виборами в області,
зазначають: «соціальні договори» – це агітаційний матеріал.

«В Партії регіонів у руках адміністративний ресурс і вони його використовують, як
тільки можуть.  Ми декілька таких договорів перечитували і там немає нічого такого,  що
влада не могла б виконати. Скоріш за все, вони будуть виконані. Але, звісно, на це, перш
за все, будуть застосовані бюджетні гроші. Так само, як і досі, багато бюджетних фінансів
використовувались на ті речі,  на яких потім робили агітацію кандидати від Партії
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регіонів», – вважає координатор «Опори» в області Сергій Федько (На
Дніпропетровщині регіонали використовують стару-нову технологію // «Дніпроград»
(http://dniprograd.org/ua/news/anons/13480). – 2012. – 18.09).

***

Глава подкомитета ВР по вопросам телевидения и радиовещания, народный депутат
Украины от ПР Елена Бондаренко отметила, что Закон о выборах выполняется в
Днепропетровской области на достаточно высоком уровне.

«Наш областной партийный штаб может поставить ходу избирательной кампании в
регионе «твердую четверку с плюсом», поскольку системных нарушений ни со стороны
наших кандидатов, ни со стороны наших оппонентов не отмечено. По всей видимости, все
штабы подкрепились хорошими юристами. Поэтому Закон о выборах выполняется в
области на достаточно высоком уровне. Несколько общественных организаций ведут по
стране мониторинг нарушений и, как мы отметили, уличают в нарушениях в основном
правящую партию. Поэтому мы решили проводить мониторинг и от Партии регионов. На
сайте ПР информация о нарушениях постоянно обновляется. Если учитывать мелочность
львиной доли нарушений, то, думаю, в целом они на ход избирательной кампании не
повлияют», – сказала она.

Е. Бондаренко также отметила, что «снять» с предвыборной гонки могут за то, что
кандидат имеет 2 гражданства, последние 5 лет не проживал на Украине, если
зафиксированы факты подкупа избирателей (Народный депутат Елена Бондаренко
оценила проведение избирательной кампании на Днепропетровщине на «твердую
четверку с плюсом» // «Новый мост» – Днепропетровск (http://most-
dnepr.info/news/politics/71511.htm). – 2012. – 19.09).

Донецька область

21 сентября у здания Донецкого городского совета прошел митинг, на котором
собралось около 250 человек с партийной символикой Партии регионов.

Цель митинга – поддержать решение горсовета о присвоении русскому языку
статуса регионального в городе Донецке. Люди стояли с флагами ПР, а также держали
плакаты «Партия регионов держит слово» и «Мы хотим говорить на родном языке»,
сообщают Новости Донбасса.

Никто из митингующих не выступал, люди стояли молча. Позже на митинге
выступили депутаты горсовета.

«Обучение на неродном языке снижает уровень интеллекта на 40–50 %, происходит
торможение мышления. Вызывает обеспокоенность тот факт, что в украиноязычных
школах русский язык вообще не изучается, а зарубежная литература, в том числе и
произведения Пушкина, Лермонтова, Гоголя, Достоевского, Толстого изучается на
украинском языке», – заявила одна из донецких депутатов, комментируя принятие
решения о признании русского языка региональным в Донецке (Заявление донецких
депутатов: Обучение на украинском снижает интеллект на 50 % // ГЛАВКОМ
(http://glavcom.ua/news/92787.html). – 2012. – 21.09).

***

Председателем фракции Партии регионов в Донецком горсовете избран Андрей
Киселев. Об этом в ходе сессии Донецкого городского совета сообщал Донецкий
городской голова Александр Лукьянченко.

http://dniprograd.org/ua/news/anons/13480
http://most-dnepr.info/news/politics/71511.htm
http://most-dnepr.info/news/politics/71511.htm
http://glavcom.ua/news/92787.html
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Решение об избрании А. Киселева главой фракции Партии регионов в Донецком
городском совете было принято на заседании фракции 11 сентября.

А. Киселев возглавляет Донецкую городскую организацию всеукраинской
молодежной общественной организации «Молодые регионы». Также он является
председателем постоянной комиссии по вопросам семьи, молодежи и спорта.

А. Киселев сменил на этой должности Сергея Богачева, который 27 июля был избран
секретарем Донецкого городского совета (У фракции донецких регионалов новый
руководитель // Донбасс (http://donbass.ua/news/region/2012/09/21/u-frakcii-doneckih-
regionalov-novyi-rukovoditel.html) – 2012. – 21.09).

Житомирська область

У селі Ірша Радомишльського району на Житомирщині найбільш гострою є
проблема водопостачання. Про це мешканці села першочергово розповіли народному
депутату України від фракції Народної Партії Миколі Рудченку під час його робочої
поїздки у район. Попри вдале логістичне розташування, у цьому районі чимало
соціальних проблем, актуальних для всієї України. Люди скаржаться на відсутність
автобусного сполучення, незадовільний стан доріг, відсутність належної інфраструктури.
Але без винятку всю громаду села Ірша об’єднало сумнозвісне питання водозабезпечення.

Варто зазначити, що Ірша – це досить важливий залізничний вузол стратегічного
значення. Через цей фактор у звичайних сільських криницях не достатньо води, що до
того ж, не належної якості. Тривалий час мешканці села користувалися свердловиною.
Нині, з технічних причин, ця водна артерія закрита.

Саме тому мешканці с. Ірша запросили М. Рудченка відвідати їх село.
Продемонстрували свою гордість – відремонтований сільський клуб. А от сумнозвісне
питання свердловини самотужки не вирішити. Аби отримати якісну воду, необхідно
пробурити свердловину глибиною понад 100 метрів. Даються взнаки гранітні пласти, що
унеможливлюють звичайне буріння.

«Досвід вирішення проблеми водозабезпечення в мене вже є. Періодично допомагаю
громадам отримувати чисту воду. І засмучує той факт, що самотужки, через бюрократичні
перешкоди, вирішувати такі питання не можливо. Розумію селян і жодне таке питання не
залишиться поза моєю увагою», – наголосив голова обласної організації Народної Партії
М. Рудченко.

Варто зазначити, що попередню аналогічну обіцянку парламентарій виконав – на
початку літа він пообіцяв допомогти зі встановленням свердловини у Кочерівській школі
Радомишльського району. І вже цей навчальний рік в освітньому закладі розпочався із
функціонуванням централізованого водопроводу завдяки автономній свердловині
(Завдяки народникам проблема водопостачання буде вирішена // Офіційний сайт
Народної Партії
(http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=9&ADay=17&ArticleID=16531&). –
2012. – 17.09).

Закарпатська область

15 вересня 2012 р. в місті Хуст (Закарпатська область) було проведено лекцію-
круглий стіл в рамках всеукраїнської кампанії «Я хочу…» за участі виборчої коаліції
громадських організацій «Дзвін» представниками ГО «Центр Політичних студій та
аналітики»,  ГО «ФРІ»  та ГО «Єдине студентство»,  де обговорювалися методи та шляхи
спротиву політичним маніпуляціям під час виборчої кампанії. Участь взяло 15 активних

http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=9&ADay=17&ArticleID=16531&
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молодих громадян міста Хуст, які будуть брати участь у Парламентських виборах 2012 в
якості виборців.

«Даний проект є надзвичайно актуальним, особливо на передодні виборів до
Верховної Ради України, які є вирішальними для нашої країни, адже на цих виборах буде
вирішуватися, куди ми далі рухаємось: в демократичне вільне майбутнє із свободою слова
і громадянським суспільство чи й далі як протягом всіх років незалежності України
будемо обирати серцем, а не головою і детальним аналізом кандидатів та партії», –
пояснює Тетяна Келемен, учасниця проекту та організатор лекції-круглого столу.

«Основна теза, яку ми хотіли донести до виборців – це розуміння їх прав на своє
волевиявлення, обов’язку брати участь в голосуванні та навчити розрізняти політичні
маніпуляцію від правди та конкретики в політиці», – підкреслює Келемен (У Хусті
молодь навчали боротися із політичними маніпуляціями // «Час Закарпаття»
(http://chas-z.com.ua/politics/u-husti-molod-navchali-borotisya-iz-politichnimi-
manipulyatsiyami). – 2012. – 18.09).

***

Кандидат у депутати від Партії регіонів по 73 округу Іван Бушко днями відвідав
Берегівщину. Там він спілкувався з виборцями, торкався болючих для жилетів сіл питань,
зокрема, питань розвитку інфраструктури, реконструкції районних лікарень на
Берегівщині та Виноградівщині, реконструкції доріг, облаштування спортивних
майданчиків тощо.

Крім того, політик згадав і про популярний серед закарпатських угорців новий закон
«Про засади державної мовної політики» та «русинське питання». І. Бушко наголосив, що
при проведенні перепису населення у 2013 р. кожен громадянин може вільно заявити про
те, до якої національності себе відносить. Зазначив, що у зв’язку з тим, що на Закарпатті
живе чимало русинів, є велика ймовірність того, що їх мова отримає статус регіональної,
а, отже, збережеться.

«Національність «русин» на Закарпатті існує поки, на жаль, тільки де-факто. Є люди,
які відносять себе до цієї етнічної групи, мову, якою розмовляють, називають русинською,
однак не мають можливості,  скажімо,  читати цією мовою чи вивчати її у школі.  Все це
пов’язано з тим, що мова русинів не визнана на загальнодержавному рівні. Коли це
трапиться насправді, усе може змінитися. Тоді можна буде говорити і про серійне
книговидання русинською мовою, яке фінансово підтримуватиметься державною
програмою, а не силами кількох активістів, і про проведення фестивалів русинської
культури. Тоді ми сміливо зможемо говорити і про підтримку та збереження мови та
культури наших дідусів та бабусь. Що так воно і буде, навіть сумнівів не маю».

Стосовно реалізації мовного закону хорошим назвав приклад Берегівської міської
ради, депутати якої вже прийняли відповідне рішення (Бушко: Визнавши себе русинами,
збережемо русинську мову // Ужгород.net.ua (http://uzhgorod.net.ua/news/50212). – 2012.
– 19.09).

Запорізька область

Руководитель Запорожской областной организации политической партии «Фронт
Змін» Михаил Полковников написал заявление о выходе из партии и освобождении с
занимаемой должности.

В данный момент исполняет обязанности областного лидера партии Сергей
Левченко.  Для того,  чтобы он был утвержден в должности,  необходим съезд партии,
проведение которого пока не планируется. Причины увольнения Полковникова пока не
озвучиваются («Фронт Змін» Запорожской области накануне выборов потерял своего

http://chas-z.com.ua/politics/u-husti-molod-navchali-borotisya-iz-politichnimi-manipulyatsiyami
http://chas-z.com.ua/politics/u-husti-molod-navchali-borotisya-iz-politichnimi-manipulyatsiyami
http://uzhgorod.net.ua/news/50212
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руководителя // Голос Запорожья (http://golos.zp.ua/news/4348-front-zmn-zaporozhskoy-
oblasti-nakanune-vyborov-poteryal-svoego-rukovoditelya.html). – 2012. – 18.09).

***

20 вересня 2012 р. в Запоріжжі відбувся черговий круглий стіл, присвячений
жовтневим виборам до Верховної Ради України. Запорізьку «Свободу» на заході
представляв заступник голови Запорізької обласної організації Всеукраїнського
об’єднання «Свобода», кандидат у народні депутати України Сергій Гайдук.

Темою круглого столу стали питання ведення державного реєстру виборців. У його
роботі взяли участь представники органів ведення державного реєстру виборців,
політичних партій та громадських організації. Учасники круглого столу обговорили
проблемні моменти виборчого законодавства: голосування виборців за місцем
перебування, тимчасова зміна місця голосування, внесення змін до реєстру виборів,
виправлення в ньому помилок тощо та поділилися своїм баченням вирішення питань,
пов’язаних із проведення виборів.

С. Гайдук звернув увагу присутніх на можливість маніпуляцій із державним
реєстром виборців, що вже має місце в окремих виборчих округах по Україні, та пов’язано
з раптовою зміною великої кількості виборців свого місця голосування,  яке має на меті
спотворити результати виборів по мажоритарних кандидатах. Також свободівець
наголосив на необхідності суворого дотримання законодавчих вимог під час проведення
голосування на дому, включення виборців до списку тих, хто голосує за місцем
перебування, виключно на підставі медичних довідок (У Запоріжжі відбувся круглий
стіл, присвячений веденню державного реєстру виборців // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/032898/). – 2012. – 20.09).

Івано-Франківська область

18 вересня в м. Яремче, яке належить до 87 одномандатного виборчого округу,
агітатори політичної партії ВО «Свобода» намагалися зірвати агітацію представникам
політичної партії «УДАР Віталія Кличка»

Зустріч виборців з кандидатом у народні депутати від об’єднаної опозиції «ВО
Батьківщина», «свободівцем» Манолієм Піцуряком та його однопартійцем – Богданом
Бенюком відбулася в Яремчанському будинку культури.

Як розповіла ОПОРІ прес-секретар обласної організації «УДАРу» в Івано-
Франківській області Марія Гаврилюк, троє хлопців-«свободівців» спробували
перекинути агітаційний намет, а пізніше відібрали агітаційну продукцію у дівчат-
агітаторів і розкидали її. «Вони називали дівчат «комуністами» і заявили, що ті не мають
права тут стояти. А потім намагалися зірвати кепки з партійною символікою з дівчат-
агітаторів», – зауважила М. Гаврилюк. За її словами, агітаційний намет «УДАРУ» стоїть у
Яремчі біля міської ради з початку вересня,  в той час,  як намет «Свободи» з’явився там
лише у день приїзду Богдана Бенюка.

Партія «УДАР» вважає поведінку агітаторів від партії «Свобода» аморальною і
неприпустимою. «Ми неодноразово зверталися до об’єднаної опозиції припинити випади
проти партії «УДАР Віталія Кличка», – говорить голова обласної партії «УДАР» Роман
Чернега. – Вимагаємо, публічно вибачитися перед партією «УДАР Віталія Кличка» та
дівчатами, до яких була застосована фізична сила. В іншому випадку, ми змушені будемо
звернутися до правоохоронних органів».

Це не вперше «свободівці» на Прикарпатті проявляють агресію до інших політичних
сил. Минулого року на фестивалі «Яворина» члени ВО «Свобода» зривали прапори та
розбирали намети партії «Наша Україна» (Івано-Франківськ: «Свобода» перешкоджає

http://golos.zp.ua/news/4348-front-zmn-zaporozhskoy-oblasti-nakanune-vyborov-poteryal-svoego-rukovoditelya.html
http://golos.zp.ua/news/4348-front-zmn-zaporozhskoy-oblasti-nakanune-vyborov-poteryal-svoego-rukovoditelya.html
http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/032898/


61

«ударівцям» вести агітацію // Громадянська мережа «Опора»
(http://www.opora.org.ua/news/2485-ivano-frankivsk-qsvobodaq-pereshkodzhaje-udarivcjam-
vesty-agitaciju). – 2012. – 19.09).

Київ

Київ – історичне серце України, і ми сьогодні повинні зробити все можливе, щоби
зберегти його обличчя для нащадків. Про це заявила заступник голови фракції «УДАР» у
Київраді Наталія Новак під час першого засідання Тимчасової контрольної комісії
Київради щодо перевірки законності землевідведення для нового будівництва на території
заповідника «Стародавній Київ».

«Сьогодні існує конфлікт між рішеннями,  які приймала Київська міська рада по
землевідведенню на території архітектурного заповідника «Стародавній Київ», і думкою
громадськості, яка виступає категорично проти забудови центральної частини міста і,
зокрема, будівництва на території заповідника. Багато років «Стародавній Київ» серйозно
не чіпали. Було кілька скандальних землевідводів, але приміщення не будувалися. А зараз
починається активна забудова, бо земель фактично не залишилося, центр маленький і на
«Стародавній Київ» багато зазіхань. Трохи вберігає нас від активної забудови криза.
Тимчасово активне будівництво було призупинене, але це не значить, що воно не буде
поновлене, тому що дуже багато є землевідведень для будівництва і реконструкції саме на
території цього заповідника», – зазначила Н. Новак.

Тимчасова контрольна комісії Київради щодо перевірки законності землевідведення
для нового будівництва на території заповідника «Стародавній Київ» була створена на
вимогу депутатів від фракції «УДАР». Головою Комісії є депутат Київради Н. Новак.

За словами депутата, Комісія була створена з метою перевірки законності всіх
землевідведень, які відбувалися на території заповідника, виявлення тих, які відбувалися з
порушенням чинного законодавства, які не відповідають потребами громадськості і
потребам міста, а також виявлення об’єктів самовільної забудови.

Заступник голови фракції «УДАР» розповіла, що представники громадськості, які
були присутні на засіданні, висловили пропозицію щодо необхідності включення до
заповідника територій, які історично до нього належали, але не входять до меж
«Стародавнього Києва» сьогодні.

Н.  Новак також розповіла і про подвійні стандарти проекту Генерального плану
Києва, який сьогодні винесений на обговорення.

«Ми скрізь чуємо,  що забудовувати центральну частину міста не будуть,  але ми
уважно прочитали проект Генплану, розміщений на сайті КМДА. Там написано, що в
центральному районі міста передбачається «обмеження подальшого розміщення офісів та
торгівельно-розважальних об’єктів для зменшення транспортних потоків і збереження
спадщини». Разом з тим далі значиться реконструкція Європейської площі «з
будівництвом нежилих приміщень для розміщення об’єктів сфери обслуговування
населення, офісно-готельного комплексу», йде мова про завершення забудови Львівської
площі тощо», – розповіла політик.

У роботі Комісії взяли участь представники громадських організацій і засобів
масової інформації.

На наступних засіданнях Комісії Н.  Новак запропонувала заслухати Головного
архітектора Києва Сергія Целовальника і начальника Київзему Віктора Петрука про стан і
перспективи забудови заповідника, а також запросити представників
прокуратури(Наталія Новак: Ми повинні зробити все можливе, щоби зберегти
історичне обличчя Києва // Партія «Удар» Віталія Кличка
(http://klichko.org/ua/news/news/nataliya-novak-mi-povinni-zrobiti-vse-mozhlive-shchobi-
zberegti-istorichne-oblichchya-kiyeva). – 2012. – 17.09).

http://www.opora.org.ua/news/2485-ivano-frankivsk-qsvobodaq-pereshkodzhaje-udarivcjam-vesty-agitaciju
http://www.opora.org.ua/news/2485-ivano-frankivsk-qsvobodaq-pereshkodzhaje-udarivcjam-vesty-agitaciju
http://klichko.org/ua/news/news/nataliya-novak-mi-povinni-zrobiti-vse-mozhlive-shchobi-zberegti-istorichne-oblichchya-kiyeva
http://klichko.org/ua/news/news/nataliya-novak-mi-povinni-zrobiti-vse-mozhlive-shchobi-zberegti-istorichne-oblichchya-kiyeva
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***

Близько 2 тис. батьків заявили, що виступають проти створення російськомовної
гімназії Київська Русь у мікрорайоні Осокорки в Києві.

«У цілому було зібрано близько 2 тис. підписів проти створення російськомовної
гімназії», – повідомив представник батьківської групи.

Причому він зазначив, що питанням збирання підписів проти створення
російськомовної гімназії займаються кілька політичних сил, озвучивши Блок Юлії
Тимошенко та ВО Свобода. Він повідомив, що через конфлікт політичних сил на чергових
зборах ініціативна група не була створена.

«Ситуація складна. Зібралася ініціативна група батьків. Щоб подати рішення на
сесію Київради потрібно пройти складну процедуру: зібрати ініціативну групу, її
зареєструвати. На збори цієї групи прийшли представники БЮТу та Свободи, у підсумку
всі посварилися між собою і група не була створена. Тепер кожен збирає підписи
індивідуально», – додав представник батьківської групи.

Причому йому важко відповісти на питання, чи є батьки, які виступають на
підтримку створення російськомовної гімназії, зазначивши, що він таких не бачив. Він
також повідомив, що підписи за створення гімназії не збиралися (Дві тисячі батьків
виступили проти створення російської гімназії на Осокорках у Києві //
Корреспондент.net (http://ua.korrespondent.net/kyiv/1395952-dvi-tisyachi-batkiv-vistupili-
proti-stvorennya-rosijskoyi-gimnaziyi-na-osokorkah-u-kievi). – 2012. – 17.09).

***

Головний рецепт здешевлення вартості житла в столиці – зменшення корупційної
складової на всіх етапах його будівництва. Так прокоментував представник фракції
«УДАР» в Київраді Андрій Странніков чергові обіцянки голови КМДА щодо здешевлення
житла для бюджетників і комунальників у рамках програми «Доступне житло».

Странніков зауважив, що в передмісті Києва квадратний метр у новобудовах коштує
значно дешевше, ніж у столиці, за такої ж кількості робіт і будматеріалів.

«Влада не пропонує нічого нового. Програма часткової компенсації вартості житла
за рахунок місцевих бюджетів діє в Україні вже кілька останніх років. Але вона, як і
решта державних програм, ніколи ефективно не працювала через брак коштів як в
державному, так і в місцевих бюджетах. «Нова» передвиборча ініціатива влади після
обов’язкової процедури піару у всіх ЗМІ приречена на такий самий провал.  Тому що з
самого початку розрахована не на вирішення проблеми, а на спекулювання нею», –
переконаний представник «УДАРу».

«Тисячі безкоштовно розданих гектарів землі, десятки проектів соціального житла та
нових об’єктів соціальної та оздоровчої інфраструктури на папері та дороге елітне житло
– такі реалії забудови столиці. Головна причина – повальна корупція на всіх етапах – від
виділення земельних ділянок до затвердження проектів та розподілу житла. Це система,
яка збагачує чиновників,  наносить збитки громаді,  сприяє стихійній забудові»,  –
обурюється Странніков.

На переконання депутата Київради, проблему доступності жила в столиці потрібно
вирішувати за рахунок прозорих та конкурентних процедур землевідведення, розробки
типових сучасних проектів житла та подолання хабарництва при проходженні
забудовником дозвільних процедур.

«Потрібно зняти з інвесторів, що будують доступне житло, додаткові витрати
пов’язані з ремонтом та прокладанням комунікацій, натомість, жорстко обмежити
рентабельність такого будівництва,  –  каже А.  Странніков.  –  Це реальні завдання для
політиків,  які справді вболівають за Київ,  за те щоб місто стало комфортним для життя.

http://ua.korrespondent.net/kyiv/1395952-dvi-tisyachi-batkiv-vistupili-proti-stvorennya-rosijskoyi-gimnaziyi-na-osokorkah-u-kievi
http://ua.korrespondent.net/kyiv/1395952-dvi-tisyachi-batkiv-vistupili-proti-stvorennya-rosijskoyi-gimnaziyi-na-osokorkah-u-kievi


63

Це головне завдання для нашої політичної сили у парламенті та в Києві» (Лише здолавши
корупцію, ми зменшимо вартість житла у столиці // Партія «Удар» Віталія Кличка
(http://klichko.org/ua/news/news/lishe-zdolavshi-koruptsiyu-mi-zmenshimo-vartist-zhitla-u-
stolitsi). – 2012. – 17.09).

***

В Киеве не может быть дискуссий по поводу признания русского языка
региональным, уверен глава Киевской городской государственной администрации (КГГА)
Александр Попов.

«Позиция Киевской городской госадминистации и всех моих коллег: безусловно, мы
никогда, никогда не будем провоцировать этот вопрос на своем уровне в части двуязычия
в Киеве», – заявил он на Гражданском форуме Киева 18 сентября.

При этом Попов напомнил, что принятие решения о придании русскому языку
статуса регионального относится к компетенции Киевского городского совета, и призвал
участников форума обратиться к столичным депутатам с соответствующим обращением
по данному вопросу.

«Я думаю, что ваше авторитетное мнение в отношении этой проблемы и
официальное направление в Киевсовет – это залог того, что никто и никогда не будет этот
вопрос там поднимать,  и таким образом мы как минимум на ближайшее время
сбалансируем наше объективное мнение о том, как должно быть в Киеве», – отметил глава
КГГА.

«Ведь Киев – это не только политическая столица, не только административный
центр, это и культурная столица Украины, и безусловно, какие тут могут быть дискуссии
относительно украинского языка», – подчеркнул он (Русский язык никогда не станет в
Киеве региональным – Попов // Рuls.kiev.ua (http://inkiev.puls.kiev.ua/power/125664.html).
– 2012. – 18.09).

***

Фракція «УДАР» у Київраді виступає категорично проти виділення землі під
Гостинним двором у Києві забудовнику. Про це заявив лідер «УДАРу» Віталій Кличко
перед початком засідання сесії Київради.

Кличко гостро розкритикував рішення Верховної Ради, що дозволило приватизацію
цієї історичної пам’ятки. Він вважає, що нинішній парламент давно перестав представляти
інтереси народу і захищає виключно бізнес-інтереси кількох кланів.

«Ми не будемо голосувати за виділення землі. Гостинний двір – це пам’ятка
архітектури. Історичні пам’ятки – це найцінніше, що є у Києві. Якщо ми знищимо історію,
ми ніколи не будемо мати майбутнього», – наголосив В. Кличко.

У свою чергу депутат від фракції «УДАР» у Київраді Ганна Старостенко додала, що
фракція підтримує активістів Гостинного двору і просто небайдужих громадян Києва, які
прийшли сьогодні протестувати під Київраду, щоб захистити пам’ятку.

«Ми проти, щоби цю пам’ятку архітектури, яка прикрашає місто, знищували і
перетворювали на черговий торгівельний комплекс», – зазначила Старостенко.

В «УДАРі» наголошують, що не дозволять владі самовільно розпоряджатись майном
громади Києва і руйнувати історичне обличчя міста, перетворюючи історичні пам’ятки у
приватні бізнес-проекти (Віталій Кличко: Наша фракція категорично проти знищення
Гостинного двору як історичної пам’ятки // Партія «Удар» Віталія Кличка
(http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-nasha-fraktsiya-kategorichno-proti-
znishchennya-gostinnogo-dvoru-yak-istorichnoyi-pamyatki). – 2012. – 20.09).

http://klichko.org/ua/news/news/lishe-zdolavshi-koruptsiyu-mi-zmenshimo-vartist-zhitla-u-stolitsi
http://klichko.org/ua/news/news/lishe-zdolavshi-koruptsiyu-mi-zmenshimo-vartist-zhitla-u-stolitsi
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http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-nasha-fraktsiya-kategorichno-proti-znishchennya-gostinnogo-dvoru-yak-istorichnoyi-pamyatki
http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-nasha-fraktsiya-kategorichno-proti-znishchennya-gostinnogo-dvoru-yak-istorichnoyi-pamyatki
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Київська область

Нова якість політики не з’являється сама по собі, вона вимагає еволюції суспільства,
державного управління та чітких вимог виборців. Проте нинішня передвиборча кампанія
переважно не відзначається змістовними меседжами, які запропонували би нове бачення
курсу розвитку країни.  Вона все ще відбувається в рамках старої драматургії,  позаяк
більшість претендентів-«старожилів» Верховної Ради знову намагаються здобути
прихильність народу заяложеними гаслами та масовими сеансами «чорного піару».

Голова Київської регіональної організації Народної Партії Людмила Дригало –
новачок парламентських виборів і мабуть, саме тому, що живе й працює на території
свого округу та добре обізнана з реальним станом справ, має зовсім інше бачення на
передвиборчий процес.  Її мета –  розбити глуху стіну між владою і народом та
мобілізувати білоцерківців для відстоювання їх власних інтересів на вищому
законодавчому рівні. Тож час, відведений на зустрічі з виборцями, народниця
використовує не на сухе проголошення біографії, чи звинувачень «всіх і вся» навколо
себе, а вибудовує спілкування з виборцями в живому діалозі на теми, які їх найбільше
хвилюють.

Так, під час її зустрічі з держслужбовцями Білоцерківського міськрайонного Центру
зайнятості та Управління Державного казначейства, велася розмова про необхідність змін
та удосконалення Трудового й Податкового кодексів, пенсійної та медичної реформ,
збереження статусу 4-тої Чорнобильської зони,  тощо.  Присутні на зустрічі радилася з
кандидатом у народні депутати від Народної Партії щодо питання формування
комунальних тарифів, обговорювали перспективи роботи комунальних підприємств після
передання їх в концесію приватним структурам, а також багато інших соціально важливих
тем. Варто зазначити, що на всі запитання громадян Л. Дригало давала конкретні
відповіді,  бо,  завдяки своїй депутатській роботі в міській раді,  добре обізнана з
життєдіяльністю Білої Церкви (Нові представники в парламенті – нова якість
політики // Офіційний сайт Народної Партії
(http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=9&ADay=17&ArticleID=16533&). –
2012. – 17.09).

***

Депутат Київської обласної ради від партії «УДАР Віталія Кличка» Мирослава
Смірнова направила депутатське звернення на ім’я прокурора Київської області з
проханням перевірити законність дій посадових осіб управління Пенсійного фонду
України у Сквирському районі Київської області,  які всупереч вимогам законодавства
зменшили нарахування пенсій чорнобильцям.

За словами депутата, до неї звернулися представники Сквирської районної
громадської організації «Союз Чорнобиль Україна», яким місцеве відділення ПФУ
безпідставно здійснила перерахунок пенсій, зменшивши її розмір, посилаючись на
Постанову Кабміну від 23.11.2011 р. № 1210.

«Як відомо, ст. 22 Конституції України визначає, що при ухваленні нових законів чи
будь-яких інших нормативно-правових актів не допускається звуження змісту та обсягу
існуючих прав і свобод. Постанова КМУ № 1210 не дає підстав зменшувати пенсії особам,
які брали участь у ліквідації наслідків Чорнобильської катастрофи. Ми вважаємо такі дії
незаконними і будемо вимагати притягнення до відповідальності посадових осіб
Сквирського управління ПФУ», – наголосила М. Смірнова.

Окрім того, активісти Сквирської міської організації партії «УДАР» долучилися до
безстрокової акції протесту, яку проводять чорнобильці під стінами районного управління
Пенсійного фонду України («УДАР» став на захист чорнобильців у Сквирі // Партія

http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=9&ADay=17&ArticleID=16533&
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«Удар» Віталія Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/udar-stav-na-zahist-chornobiltsiv-
u-skviri). – 2012. – 19.09).

Кіровоградська область

В Кировоградской области на сессии Новомиргородского городского совета
депутаты поддержали обращение к жителям города и депутатам облсовета, в котором
призвали поддержать украинский язык. «Опираясь на ст. 10 Конституции Украины,
заявляем, что единственным государственным языком в нашей стране есть и будет
украинский, а на территории Новомиргородского городского совета не будет действовать
законопроект «Об основах государственной языковой политики», – говорится в
обращении.

Присутствующие на сессии приняли проект решения о ведении делопроизводства в
городе Новомиргороде на украинском языке, о ситуации, сложившейся в связи с
подписанием Президентом В. Януковичем Закона «Об основах государственной языковой
политики»,  а также об опубликовании этого решения в местных СМИ и о подготовке и
направлении аналогичного обращения к депутатам Кировоградского областного совета.

За эти вопросы проголосовали все присутствующие на сессии депутаты от пяти
партий: «Партии регионов», «Сильной Украины», «Коммунистической партии Украины»,
«Фронта Змін», ВО «Батьківщина» (На Кировоградщине за поддержку украинского
языка проголосовали даже «регионалы» и коммунисты // «Николаевские Вести»
(http://nikvesti.com/news/politics/34904). – 2012. – 17.09).

***

Мітинг за чесні й прозорі вибори, організований Кіровоградською міською
організацією Партії регіонів, відбувся навпроти офісу об’єднаної опозиції на вулиці
Дворцовій у Кіровограді 19 вересня.

Мітинг провів заступник голови обласної організації Партії регіонів,  голова
постійної комісії обласної ради з питань регламенту, депутатської етики, законності,
зв’язків із органами місцевого самоврядування та адміністративно-територіального
устрою Валерій Манухін.

Він заявив, що Партія регіонів виступає за проведення чесних та прозорих виборів і
закликав лідерів об’єднаної опозиції підписати Меморандум про чесні вибори, підписи під
яким уже поставили представники обласних організацій 16 політичних сил.

«Ми, прийшовши до влади, за два з половиною роки зробили більше, ніж попередня
влада за п’ять», – сказав також Манухін.

Голова обласної організації політичної партії «ВО «Батьківщина» Валерій
Кальченко, який попросив слова на мітингу, з цим погодився.

«П’ять років до Ларіна нічого не робилося –  це ви правильно сказали.  Але чому?
Тому, що областю керував Василь Моцний, довірена особа Віктора Януковича», – заявив
він.

Учасники мітингу прийняли резолюцію, в якій вимагають від об’єднаної опозиції
підписати Меморандум про чесні та прозорі вибори і вести виборчу кампанію в межах
чинного законодавства, не вдаючись до брудних політичних технологій (Сьогодні
«регіони» пікетуватимуть у Кіровограді об’єднану опозицію // Новини Кіровоградщини
(http://novosti.kr.ua/index.php/news/policy/15474-sohodni-rehiony-piketuvatymut-u-
kirovohradi-obiednanu-opozytsiiu). – 2012. – 19.09).

http://klichko.org/ua/news/news/udar-stav-na-zahist-chornobiltsiv-u-skviri
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Луганська область

Подводя итоги рабочей поездки в Луганскую область, заместитель секретаря Совета
национальной безопасности и обороны Украины Нестор Шуфрич заявил, что он увиден
позитивные изменения в жизни региона. Об этом сообщает прес-служба Луганской
областной организации ПР.

«Президент четко обозначил, что экономика вышла на тот уровень, когда
государство может системно реализовывать улучшение социальных стандартов, и ваш
регион является доказательством этой тенденции», – подчеркнул политик.

В ходе визита Нестор Иванович посетил города Луганск, Брянку, Стаханов, Ирмино
и Лутугинский район. По его словам, жители всех территорий отмечают положительные
тенденции в развитии Луганской области, в частности, восстановление промышленности,
создание новых рабочих мест, повышение социальных стандартов жизни.

Политик отметил,  что рейтинги Луганской области растут,  по итогам первого
полугодия 2012 г. в рейтинге Кабмина регион занимает 13 место. По его словам, это
«золотая середина» и хорошее доказательство дальнейших преобразований на
территориях. Это не просто цифры на бумаге, это реальные изменения, это результат
эффективной работы Партии регионов и руководства области.

«Я знаю губернатора Луганской области Владимира Пристюка лично, его
управленческий опыт и талант руководителя гарантируют, что Луганщина будет
развиваться и дальше», – подчеркнул Н. Шуфрич.

Шуфрич также отметил, что Украина постепенно выкарабкивается из-под завалов,
оставленных «оранжевой командой», и Луганская область доказывает это. «А выборы
покажут, что нашей партии доверяют люди», – отметил политик (Нестор Шуфрич: Рост
рейтинга Луганщины – результат эффективной работы Партии регионов и
руководства области // Луганск. Комментарии
(http://lugansk.comments.ua/news/2012/09/17/161859.html). – 2012. – 17.09).

***

В Луганській області місцева влада кинула весь адміністративний ресурс на
передвиборчу кампанію Партії регіонів. Про це 17 вересня заявив керівник виборчої
кампанії об’єднаної опозиції в Луганській області Ігор Ліскі.

«Практично всі зустрічі з кандидатами в народні депутати від Партії регіонів
проходять в школах, до складу окружних виборчих комісій входять переважно
представники провладної партії. Вони й не соромляться це приховати – це помічники
діючих народних депутатів, колишні функціонери та депутати місцевих рад від ПР», –
зазначив І. Ліскі.

Також за його словами, в Луганській області влада веде себе з особливим цинізмом.
Як приклад, він навів використання дітей під час агітації провладної партії, а саме, коли
діти були вимушені тримати прапори партії влади на відкритті дитячого майданчика чи
танцювати під парасольками з логотипами Партії регіонів.

«Владі наплювати на все, а її цинізм ми особливо бачимо саме перед виборами», –
наголосив керівник виборчої кампанії об’єднаної опозиції в Луганській області І. Ліскі
(Владі наплювати на все, а її цинізм ми особливо бачимо саме перед виборами, – Ігор
Ліскі // Фронт Змін. Ініціатива Арсенія Яценюка (http://frontzmin.ua/ua/media/region-
news/12837-adminresurs-luganschini-pratsjue-na-partiju-regioniv-igor-liski.html). – 2012. –
18.09).

http://lugansk.comments.ua/news/2012/09/17/161859.html
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Львівська область

16 вересня кілька тисяч людей прийшли на віче-мітинг «Разом супроти орди!» у
Львові. На ньому було оголошено про мобілізацію людей на захист результатів виборів.

Про це 17 вересня повідомляє прес-служба кандидата в народні депутати Тараса
Стецьківа.

На запрошення Стецьківа до Львова прибуло гроно відомих опозиційних діячів –
Олесь Доній, Ірина Луценко, Василь Шкляр, Ігор Осташ, Павло Жебрівський, Володимир
Огризко, Володимир В’язівський так інші.

«Сьогодні, з цієї трибуни я хочу оголосити, що ми починаємо запис волонтерів,
щоби охороняти виборчі дільниці, щоби, якщо треба буде, вийти на вулиці і захищати свій
вибір, захищати нашу державу від знищення і від цієї чужоземної орди. Вже зараз, хто
хоче,  хто має сміливість,  хто не скорився цьому режимові,  в наших наметах можете
записуватись, залишати свої координати і ми вас обов’язково покличемо, як настане час»,
– закликав зі під час свого виступу Стецьків.

Стецьків також закликав людей вибрати для себе одну із трьох опозиційних сил,
прийти та проголосувати за неї. Разом із тим політик наголосив, що діюча влада так
просто не здасться – її не здолати лишень силою окремих партій, її доведеться скидати
силою всього українського народу.

Депутатський мандат в таких умовах, наголосив Стецьків, це квиток на війну. Тому
він закликав: «На мажоритарних округах не дивіться на партійні бренди, а вибирайте
найнадійніших. Тих, що ніколи не стануть тушкою, не стануть запроданцями, тих, хто в
боротьбі із цим режимом піде до кінця. Ми не маємо вже ілюзій, добре розуміємо, з ким
маємо справу» (У Львові оголошено запис волонтерів на захист результатів виборів //
Західна інформаційна корпорація (http://zik.ua/ua/news/2012/09/17/368792). – 2012. –
17.09).

***

Найвищий рівень довіри серед львів’ян мають чинний міський голова Андрій
Садовий (55,31  %),  лідер ВО «Свобода»  Олег Тягнибок (47,49  %),  народний депутат
України Тарас Стецьків (31,53 %), депутат Львівської міськради Юрій Михальчишин
(30,71 %) та колишній міський голова Львова Василь Куйбіда (29,19 %).

Такі результати дослідження, проведеного соціологічною агенцією «Фама» у вересні
2012 р.

До другої п’ятірки рейтингу довіри потрапили генеральний директор телеканалу
«ЗІК» Дмитро Добродомов (28,11 %), народний депутат України Петро Писарчук
(22,74 %), радник директора ТзОВ «РСП «Шувар» Роман Федишин (14,36 %), голова
Львівської облради Олег Панькевич (14,09 %), секретар Львівської міської ради Василь
Павлюк (10,83 %).

Цікаво, що у рейтинг недовіри потрапили ті ж політики, які займають достойні
позиції у рейтингу довіри. Отже, очолює рейтинг недовіри народний депутат України
Петро Писарчук (60,06  %),  далі колишній міський голова Львова Василь Куйбіда
(51,24 %), на третьому місці голова обласної держадміністрації Михайло Костюк
(48,97 %), далі іде голова Благодійного фонду «Дубневич» Ярослав Дубневич (44,42 %),
міський голова Львова Андрій Садовий (41,34 %), лідер ВО «Свобода» Олег Тягнибок
(40,00 %).

Багатьом респондентам було складно визначити рівень довіри до запропонованих
політичних діячів, оскільки наведені прізвища були їм невідомими. Зокрема, більшість
львів’ян не знають хто такі Ігор Гладиш (генеральний директор, ТОВ «ВП
«Укрзахідавтоспецмаш») (65,58 %), Михайло Хміль (заступник голови Львівського
осередку «Фронту Змін») (56,70 %), Ігор Васюник (заступник голови Львівського

http://zik.ua/ua/news/2012/09/17/368792
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осередку «Фронту Змін») (54,87 %), Василь Павлюк (секретар Львівської міської ради)
(50,76  %).  Менше 50  %,  але більше 20  %  опитаних не знають хто такі Олег Панькевич,
Роман Федишин, Ярослав Дубневич, Михайло Костюк, Дмитро Добродомов, Юрій
Михальчишин, Тарас Стецьків (Велика частина кандидатів у нардепи невідомі
львів’янам, – опитування // Західна інформаційна корпорація
(http://zik.ua/ua/news/2012/09/17/368865). – 2012. – 17.09).

***

У всіх 12  округах Львівщини перемогу здобудуть узгоджені кандидати від
об’єднаної опозиції «Батьківщина» та партії «Свобода».

Про це на прес-конференції у Львові заявив Андрій Шевченко, народний депутат
України фракції БЮТ–Батьківщина, представник об’єднаної опозиції «Батьківщина».

Також опозиційні кандидати, за словами Андрія Шевченка, мають серйозні шанси
перемогти у центрі та на Сході країни.

«Проте саме Львівщина є нашим стратегічним регіоном,  де ми розраховуємо на
перемогу», – додав А. Шевченко.

А. Шевеченко прогнозує, що «Батьківщина» отримає перше місце за партійними
списками.

За словами народного депутата, під час цьогорічної виборчої кампанії до парламенту
в Україні відбувається безпрецедентний тиск на мас-медіа. Йдеться насамперед про
телеканал ТВі.

«У нас нерівні умови для ведення агітації. Ми вже зібрали колекцію неправомірних
відмов від різних засобів масової інформації», – наголосив А. Шевченко (Шевченко:
Опозиційні кандидати переможуть у всіх 12 мажоритарних округах Львівщини //
Сайт Політичної партії «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина»
(http://byut.com.ua/news_region/12431.html). – 2012. – 18.09).

***

Якби вибори до ВР відбувались на початку вересня 2012 р., то більшість львів’ян
підтримали б об’єднану опозицію «Батьківщина»,  а основною інтригою виборів може
стати срібний призер. Про це йдеться в результатах опитування, проведеного
соціологічною групою «Рейтинг».

Наразі розподіл партійних симпатій львів’ян такий:  31,9  %  підтримали б ВО
«Батьківщина»,  21,3  %  –  ВО «Свобода»,  20,6  %  –  «УДАР».  4,5  %  висловили готовність
проголосувати за Партію регіонів, по 2,2 % – за партії «Україна – Вперед!» і «Наша
Україна» і 1,5 % – за КПУ. Інші партії підтримують менше 1 % респондентів.

Рейтинг ОО «Батьківщина» дещо знизився порівняно з травнем –  з 34  % до майже
32 %. Натомість рейтинги партій «Свобода» і «УДАР» зростають. Рейтинг Партії регіонів
залишається стабільним.

Аудиторія дослідження:  населення міста Львова та Пустомитівського району віком
від 18 років і старші. Метод дослідження: особисте формалізоване інтерв’ю згідно з
опитувальником (face to face). Вибіркова сукупність: 2200 респондентів. Терміни
проведення: 1–12 вересня 2012р.

Згідно опитування «Рейтингу», 47 % львів’ян вірять, що вибори до Верховної Ради
змінять ситуацію в Україні на краще. Щодо мажоритарників, найнепрогнозованіша
ситуація у Сихівському районі, де боротьба за мандат триватиме до останнього («УДАР» у
Львові наздоганяє «Свободу», – опитування // ZAXID.NET
(http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?udar_u_lvovi_nazdoganyaye_svobodu__opituvann
ya&objectId=1265446). – 2012. – 18.09).

http://zik.ua/ua/news/2012/09/17/368865
http://byut.com.ua/news_region/12431.html
http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?udar_u_lvovi_nazdoganyaye_svobodu__opituvannya&objectId=1265446
http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?udar_u_lvovi_nazdoganyaye_svobodu__opituvannya&objectId=1265446
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***

УДАР готовий до визначення спільного кандидата від усіх опозиційних сил. Про це
йдеться в заяві ЛОО «УДАР Віталія Кличка».

У заяві зазначено:
«Львівська обласна організація політичної партії «УДАР Віталія Кличка» щиро вітає

представників львівських осередків ВО «Свобода» та ВО «Батьківщина» з тим, що
політичні партнери по опозиції нарешті дослухалися до пропозицій, що їх уже майже рік
пропонував Комітет опору диктатурі Львівщини та обласний осередок «УДАРу». Адже
визначення  єдиного кандидата-мажоритарника від усіх опозиційних сил є гарантією
перемоги над провладними кандидатами в усіх 12-ти виборчих округах Львівщини.

Тішимося, що нарешті покладено край емоційним спекуляціям окремих політиків
щодо поділу кандидатів з опозиційного табору на «чорних та білих», що в очах виборців
остаточно утвердить «УДАР», «Свободу» та «Батьківщину» єдиною командою, здатною
разом подолати злочинний режим та утворити стійку демократичну більшість у
майбутньому парламенті.

Кандидати-мажоритарники від «УДАРу» однозначно готові до проведення спільного
соціологічного опитування для визначення найбільш рейтингового опозиційного
кандидата від усіх трьох політичних сил. Наш лідер Віталій Кличко неодноразово заявляв,
що найважливішим критерієм при визначенні такого кандидата має бути довіра громади
округу та авторитет кандидата, а не його партійна приналежність. Відтак, процедура
визначення спільного кандидата опозиційних сил повинна передбачати замір рейтингу
претендентів від УДАРу та від «Свободи» та «Батьківщини», а також тих самовисуванців,
що відповідають критеріям опозиційності, та пройшли люстрацію КОДу не беручи до
уваги їх партійної приналежності, а зважаючи виключно на авторитет та довіру серед
громади.

Ми сподіваємося, що зі сторони представників «Свободи» та «Батьківщини» це не
просто слова, а й готовність до практичних дій. Пропонуємо у найстисліші терміни
визначити соціологічну компанію та методологію проведення замірів.

Одночасно, висловлюємо переконання, що процедура визначення спільного
кандидата від всіх опозиційних сил буде більш ефективною та прозорою за умови
залучення авторитетних представників громадськості (комітет»Перше грудня» та подібні),
якіраніше вже виступили з подібною ініціативою. В єдності наша сила!» (УДАР готовий
до визначення спільного кандидата від опозиції // Zaxid.net
(http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?udar_gotoviy_do__viznachennya_spilnogo_kandid
ata_vid_opozitsiyi&objectId=1265632). – 2012. – 20.09).

Миколаївська область

Віталій Кличко під час зустрічі з мешканцями Миколаєва заявив, що «УДАР» зараз є
третьою за підтримкою політичною силою, але має всі шанси стати першою.

«Ми будемо партією влади, але в політику йдемо не заради влади, а заради втілення
в країні демократичних змін»,  –  наголосив Кличко.  Висловити свою підтримку Віталію
Кличку та партії «УДАР» прийшли понад 5 тис. миколаївців.

Під час спілкування з людьми Кличко зазначив, що категорично не сприймає гасла
деяких політичних сил про те, що Україна має бути виключно для українців.

«Це не те гасло,  яке нам потрібно.  Бо в Україні живуть люди різних
національностей, різного віросповідання. Може бути, вони не українці за національністю
– але вони громадяни України. І не має значення, в яку церкву ти ходиш, якою мовою ти
спілкуєшся, не має значення, яка в тебе національність. Головне, якщо ти живеш в Україні
–  любиш ти цю країну чи ні?»  –  сказав Кличко (Понад п’ять тисяч людей прийшли

http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?udar_gotoviy_do__viznachennya_spilnogo_kandidata_vid_opozitsiyi&objectId=1265632
http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?udar_gotoviy_do__viznachennya_spilnogo_kandidata_vid_opozitsiyi&objectId=1265632


70

поспілкуватися з Кличком в Миколаєві // Партія «Удар» Віталія Кличка
(http://klichko.org/ua/news/news/ponad-pyat-tisyach-lyudey-priyshli-pospilkuvatisya-z-
klichkom-v-mikolayevi). – 2012. – 18.09).

Одеська область

Те, яким чином проводиться виборча кампанія в Одесі та Одеській області, на власні
очі демонструє, що не варто очікувати чесних виборів. Про це повідомив лідер КПУ
Петро Симоненко під час прес-конференції в місті Одеса.

Зокрема, політик підкреслив, що саме в цьому регіоні комуністам, як ніде, довелося
захищати свої договори на використання рекламних площин та бігбордів. «У нас не те що
забирають місце для реклами, а безпосередньо відмовляють у розміщенні нашої
інформації», – сказав він. Більше того, додав політик, такого рівня використання
адміністративного ресурсу проти комуністів в Одеській області, як під час цієї виборчої
кампанії, він не пам’ятає за всі роки незалежності.

«Фактично зараз партія влади отримала рознарядку на кількість голосів в Одеській
області. І кожен сільський голова отримав план, під загрозою звільнення, зробити все
можливе для отримання кількості голосів від 50 до 70 %», – сказав він.

У свою чергу перший секретар КПУ, народний депутат Євген Царьков додав, що
прес-служба КПУ не може домогтися використання жодного меганосія для реклами.
«Фактично ми працюємо за тими договорами,  які були укладені раніше.  А в іншому нам
прямо кажуть, що була дана заборона на роботу з комуністами», – обурився Є. Царьков.

Політик додав,  що це дає всі підстави стверджувати,  що «ні про рівноправність на
виборах не може бути й мови» (Каретникова О. Виборча кампанія в Одесі показує, що
не варто очікувати чесних виборів – Симоненко // Golos.ua
(http://ua.golos.ua/politika/12_09_17_izbiratelnaya_kampaniya_v_odesse_pokazyivaet_chto_n
e_stoit_ojidat_chestnyih_vyiborov__simonenko). – 2012. – 17.09).

***

По мнению народного депутата Украины, руководителя Одесской областной
организации КПУ Евгения Царькова, представители «Партии регионов» в одесском
регионе активно используют админресурс и занимаются системными нарушениями
предвыборного законодательства. Об этом он заявил в ходе пресс-конференции,
проведенной в Одессе по случаю приезда в Южную Пальмиру главного коммуниста
страны Петра Симоненко.

В частности, Е. Царьков сообщил важную информацию: одесские «регионалы»
получили из Киева четкую разнарядку, согласно которой они должны обеспечить партии
власти 560 тыс. голосов в Одесской области. «Главы районных администраций получили
все необходимые инструкции и, в свою очередь, довели их до ведома глав сельсоветов.
Для достижения успеха будет активно использоваться админресурс и массовые
фальсификации», – говорит Е. Царьков.

По его словам, коммунисты на своем примере почувствовали, как действует
адиминистративный ресурс в Одессе и области. «Регионалы» любыми способами вредят
им и не дают проводить встречи с избирателями, в частности, с учащимися вузов
(Одесские коммунисты обвинили «регионалов» во вредительстве и использовании
админресурса // Репортер (http://www.reporter.com.ua/news/k7j/). – 2012. – 17.09).

http://klichko.org/ua/news/news/ponad-pyat-tisyach-lyudey-priyshli-pospilkuvatisya-z-klichkom-v-mikolayevi
http://klichko.org/ua/news/news/ponad-pyat-tisyach-lyudey-priyshli-pospilkuvatisya-z-klichkom-v-mikolayevi
http://ua.golos.ua/politika/12_09_17_izbiratelnaya_kampaniya_v_odesse_pokazyivaet_chto_ne_stoit_ojidat_chestnyih_vyiborov__simonenko
http://ua.golos.ua/politika/12_09_17_izbiratelnaya_kampaniya_v_odesse_pokazyivaet_chto_ne_stoit_ojidat_chestnyih_vyiborov__simonenko
http://www.reporter.com.ua/news/k7j/
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***

Лидер фракции Партии регионов в Одесском горсовете Геннадий Труханов посетил
так называемые Лузановские озера, где по его инициативе проходит очистка и
рекультивация буферного озера.

К Г. Труханову не раз обращались люди, проживающие в Лузановке, с
многочисленными просьбами и жалобами: во-первых, буферное озеро – причина
неприятных запахов, одолевающих одесситов, во-вторых, в засушливое время года озеро
пересыхало, и нефть начинала гореть, захватывая огнем несанкционированные свалки.
Также Лузановские озера – уникальное место, где гнездятся тысячи птиц, поэтому их
необходимо очищать и рекультивировать.

«Год назад фракция Партии регионов собралась в Суворовской администрации для
того, чтобы разобраться, откуда идут зловония в город. В ходе расследования, которое
провела фракция, мы установили несколько источников запаха. Это, безусловно, те
запахи, которые идут от деятельности нашего нефтеперерабатывающего комплекса.
Сегодня они выполняют наши поручения и устанавливают защитное оборудование. Это
одно направление работы. Также в ходе нашего исследования мы выяснили, что особенно
летом горят торфяники. Выехали на место, и увидели здесь не только горящие камыши, а
просто городскую свалку», – отметил Г. Труханов.

Лидер фракции Партии регионов в Одесском горсовете Г. Труханов рассказал о том,
что весной этого года здесь была ликвидирована свалка, он вместе с местными жителями
принимал участие в субботнике. Ну, а с конца августа начались работы по очистке озера,
которые по плану завершатся в октябре текущего года. На сегодня несколько тысяч тонн
нефтепродуктов уже было откачано.

«Здесь были мазут, водомазутная смесь и нефтесодержащая вода. На сегодняшний
день это все убрано, локализировано и передано на переработку. На данный момент
ведутся земляные работы, приводим озеро в порядок. Камыши, которые горят, которые
мазутом запах давали на поселок, все это мы ликвидировали. Сейчас ведем завершающий
этап работы», – отметил представитель компании «Арка», проводящей очистные работы
на Лузановских озерах, Юрий Жевтяк (Жителям Лузановки обещают победу над
зловонием // Репортер (http://www.reporter.com.ua/articles/8hi/). – 2012. – 18.09).

***

Партия «Удар» демонстрирует провальную работу своего штаба. Результат этой
политической силы на выборах по Одессе зависит от того, сколько она развесит
бигбордов (ведь «Удар» – это бренд уличной рекламы, партия не ведёт активной
деятельности и почти не представлена на местных телеканалах). Как раз с этим видом
рекламы «Удар» испытывает сейчас серьёзные проблемы.

Нынешний начальник штаба Андрей Юсов сейчас находится в настолько сложном
положении, что он уже не в состоянии что-либо гарантировать и, тем более, заниматься
размещением рекламы (у его организации финансовые проблемы). Предыдущий
руководитель кампании «Удара» Сергей Рахубенко обеспечивал хотя бы незначительное
присутствие бренда Кличко. До июля включительно, в Одессе были бигборды «Удара» –
их было не меньше, чем рекламных плоскостей партии Королевской.

Сейчас дошло до того, что оставшиеся немногие бигборды «Удара» внаглую
заклеили рекламой «Партии регионов», хотя плоскости были оплачены заблаговременно.
Это произошло с бигбордами, расположенными по дороге на Ильичёвск, на Овидиополь,
возле рынка «7-й километр», в Авангарде и по дороге от Двух столбов на Беляевку.

Штаб «Удара» написал заявления в милицию и прокуратуру, идёт расследование,
однако, уже сейчас понятно, что даже в случае восстановления баннеров «Удара», долго
они не провисят: их либо снова заклеят, либо испачкают краской.

http://www.reporter.com.ua/articles/8hi/
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Юсов до сих пор надеется повесить растяжки на домах, как это делают провластные
кандидаты, однако, без контроля над ЖКС сделать это будет весьма проблематично
(«Удар» лишают бигбордов в Одессе ударными темпами // Эхо (http://eho-
ua.com/2012/09/18/udar_lishajut_bigbordov_v_odesse_udarnymi_tempami.html). – 2012. –
18.09).

Полтавська область

Снижение популярности Партии регионов в Полтавской области вынудило
руководство организации искать наиболее безопасные способы участия в парламентской
гонке.  В итоге «сине-белые»  решили поддержать в двух одномандатных округах
административного центра области кандидатов, самостоятельно пробующих свои силы в
парламентской кампании. Они входят в команду действующего мэра Полтавы и
«регионала» Александра Мамая. Таким образом, самовыдвиженцы смогут собрать голоса
протестного электората и использовать административный ресурс.

Наиболее интересная предвыборная борьба развернулась в 144-м округе Полтавы,
где испытать свои силы в парламентской кампании решил бывший руководитель города
Андрей Матковский. Формально г-н Матковский самовыдвиженец, но при этом не
скрывает готовности сотрудничать со всеми «конструктивными силами».

Еще несколько лет назад Андрей Всеволодович состоял в блоке Юлии Тимошенко.
Но с приходом к власти «регионалов» спешно покинул ряды «бело-сердечных». Такая
резкая смена политических предпочтений не помешала ему стать фаворитом местной
парламентской гонки: согласно результатам опроса, проведенного в 144-м округе Полтавы
студией коммуникаций Politlab, его поддерживают 20,9 % имеющих право голоса
полтавчан. Во многом такой рейтинг политик обеспечил себе правильным
позиционированием: в своей агитационной работе экс-мэр предпочитает не критиковать
ни власть, ни оппозицию и подчеркивает свою позицию «конструктивного» политика.

Составить конкуренцию бывшему градоначальнику в предвыборном забеге способен
ставленник действующего мэра Полтавы и руководитель фракции партии «Совесть
Украины» в облсовете Александр Залужный. Собственно, этот претендент на депутатскую
неприкосновенность и является кандидатом от власти.

По данным Politlab, сегодня за кандидатуру А. Залужного готовы голосовать около
14 % полтавчан. Тем не менее административный ресурс, на который опирается этот
кандидат,  никто не отменял.  И ближе к выборам позиции г-на Залужного,  скорее всего,
улучшатся.

Более предсказуемой выглядит ситуация во втором полтавском округе (№ 145).
Здесь безусловным фаворитом на выборах выступает пользующийся поддержкой власти
самовыдвиженец Владимир Макар. Этот претендент на место под куполом также работает
в организации «Наш дом – Полтава», подконтрольной мэру А. Мамаю.

Поэтому предвыборная кампания г-на Макара сшита по тем же лекалам,  что и его
коллеги по организации, баллотирующегося в соседнем 144-м округе. В ход идет раздача
еды, активная обработка пенсионеров, показной ремонт социальных объектов и т. д. И эта
стратегия дает неплохой результат: согласно опросу Всеукраинской службы
социологического мониторинга В. Макара готовы поддержать 33,7 % избирателей.

Чувствовать себя уверенно Владимиру Романовичу помогает и отсутствие
достойных конкурентов. От оппозиции здесь баллотируются сразу два кандидата, которые
только мешают друг другу.  Партия «УДАР» выдвинула в депутаты и.  о.  директора ООО
«Бік-Майстер» Бориса Лозовского. Но кампания «ударника» очень неубедительна.
Поэтому рейтинг Лозовского на данный момент составляет всего 10 %.

Более активно действует в округе член ВО «Свобода», сельский голова села
Ковалевки Полтавского района Юрий Бублик (Подарочный набор // ДеПо.ua
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(http://www.depo.ua/ru/delovaja-stolica/2012_arhiv-nomerov-ds/sentjabr_2012/39-
593/89596.htm). – 2012. – 22.09).

Рівненська область

Из состава Ровенской городской организации партии «Наша Украина» вышли сразу
восемь ее членов.  Это произошло за пять дней до приезда 19  сентября главы партии
Виктора Ющенко в Ровно.

Заявления о выходе из партии написали глава городской организации Сергей
Васильчук, его заместитель Марьян Года и еще 6 членов политсовета. Они объяснили, что
не видят смысла в дальнейшем сотрудничестве. По их мнению, партия проиграла все
выборы – и президентские, и парламентские, и местные.

«Личные амбиции лидеров партии оказались сильнее партийных. В партии стали
возникать междоусобные конфликты и распри», – сказано в заявлении.

«Было несколько бездарных и непродуманных попыток объединить вокруг партии
другие политические силы, но это привело к потере доверия избирателя. Целесообразным
было бы участие кандидатов в народные депутаты от «Нашей Украины» исключительно в
мажоритарных округах. Это дало бы возможность провести своеобразное обновление
партии», – считают экс-партийцы.

«Поскольку этого не произошло, мы заявляем, что не поддерживаем решение
руководства партии об участии в парламентских выборах», – говорится в заявлении.

Во время своего визита в Ровно Ющенко отреагировал на эту новость вяло и назвал
экс-однопартийцев просто попутчиками. Хотя шестеро из них были членами НУ со
времени ее основания.

«Не хочу посыпать голову пеплом, я тех людей не знаю. А для Ровенской области
характерна мистическая судьба карьеризма,  хитрые ходы –  они никогда не были мне
интересны», – комментирует экс-президент (В Ровно из партии «Наша Украина»ушло
все руководство – Ющенко не расстроился // Главком: Новости политики и
экономики (http://glavcom.ua/news/92556.html). – 2012. – 19.09).

Сумська область

Партии регионов нужны открытые выборы. Об этом во время предвыборных дебатов
заявил председатель фракции Партии регионов в Сумском городском совете Юрий
Перепека.

«Партия регионов не заинтересована в каких-либо фальсификациях, ведь всю
ответственность нести нам. Поэтому я уверяю всех, что с нашей стороны выборы пройдут
открыто и демократично», – цитирует Ю. Перепеку пресс-служба городской организации
партии.

Оппозиция на такое заявление отреагировала по-своему и обвинила Партию
регионов в «использовании административного ресурса». На подобную провокацию
Ю. Перепека справедливо заметил, что «не нужно манипулировать сознанием людей, ведь
большинство депутатов в Сумском городском совете представляют именно
оппозиционные силы».

«Мы должны понимать, что административный ресурс – это не какой-то неуловимый
механизм воздействия, а делается он именно представителями власти на местах. По этому
поводу хочу сделать акцент, что сейчас в городском совете Партию регионов
представляют только 9  депутатов из 75  депутатов.  Так кто же имеет большую власть на
местном уровне и давление на избирателей?..» (Партии регионов нужны открытые

http://glavcom.ua/news/92556.html
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выборы // «СУМЫ ИНФО»
(http://sumyinfo.com/10898_partii_regionov_nuzhni_otkritie_vibori.html). – 2012. – 17.09).

Тернопільська область

З кожним днем виборча кампанія набирає все більших обертів. Кандидати у народні
депутати вкотре з усіх сил обіцяють виборцям, що відстоюватимуть їхні інтереси у
парламенті. Проте виборці їм вже не вірять.

Так, останнім часом у Тернополі помітна стійка тенденція до зростання рейтингу
одного з кандидатів у депутати Верховної Ради України.

Серед місцевої еліти часто звучить думка про те, що Тернополю потрібні нові
обличчя у владі – і саме такою людиною вони вважають Юрія Олійника.

За словами деяких тернопільських бізнесменів, на сьогоднішній день вони вже
втомилися від бездіяльності і непрофесіоналізму діючих можновладців, яких раніше
підтримували, бо бачать, що крім популістських заяв, ті ні на що не здатні.

Як каже один з тернопільських олігархів,  вони ставлять ставку на Ю.  Олійника –
кандидата, який дійсно прагне змінити щось на краще не для себе, а для міста: «Я мав
можливість спілкуватись з Ю. Олійником і можу сказати, що це дуже розумний, відкритий
і чесний чоловік. Він вразив мене своїм бажанням змінити щось на краще у нашому краї, з
повагою ставиться до оточуючих,  потреби людей ставить вище власних амбіцій.  Він
компетентний у багатьох господарських питаннях, має досвід управлінської роботи, і, я
впевнений, зможе вирішити чимало місцевих проблем, як тільки матиме повноваження».

У своїх колах тернопільські олігархи говорять про те, що навіть якщо Ю. Олійник не
переможе на виборах до Верховної Ради, то в майбутньому має всі шанси очолити
Тернопільську обласну державну адміністрацію. Саме тому, вони орієнтуються на
Ю. Олійника (Тернопільські олігархи «зливають» Надала і Кайду і підтримують Юрія
Олійника // Нова Ера (http://www.novaera.te.ua/). – 2012. – 17.09).

***

Міський голова Тернополя Сергій Надал пропонує новий формат відносин народних
обранців і громади. Територіальна громада, яка надає представницький мандат своєму
представнику, має всі підстави вимагати від нього відстоювання її інтересів у конкретних
справах. Десять найнагальніших проблем міста, які не можуть бути вирішені без
фінансування з державного бюджету України, визначені життям. Більшість з них могли б
вже давно бути вирішеними, якби народні депутати, вихідці з Тернополя, не забували про
своє місто, ставши народними депутатами. Ця ініціатива повинна стати прецедентом, який
започаткує нову традицію на всі наступні вибори до Верховної Ради України.

С. Надал закликає до публічного підписання даної декларації кандидатами у
депутати Верховної Ради України по мажоритарному виборчому округу № 163
(м. Тернопіль) або висловлення їх позиції щодо зазначених у декларації проблем.

Публічна декларація зобов’язань кандидата у народні депутати України від міста
Тернополя перед громадою

У разі обрання мене народним депутатом України,  беру на себе зобов’язання
докласти максимум зусиль для реалізації та фінансування з Державного бюджету
протягом терміну своєї каденції наступних десяти інфраструктурних проектів, які мають
принципове значення для розвитку Тернополя:

1. завершення будівництва терапевтичного корпус 3-ї міської лікарні;
2. забезпечення щорічних фінансових субвенцій для капітального ремонту шкіл і

дошкільних навчальних закладів міста;
3. будівництво станції знезалізнення води Тернопільського водозабору;

http://sumyinfo.com/10898_partii_regionov_nuzhni_otkritie_vibori.html
http://www.novaera.te.ua/


75

4. утеплення та капітальний ремонт багатоповерхових житлових будинків,
збудованих більше 30 років тому;

5. комплексна реконструкція міської системи водовідведення дощових вод;
6. завершення будівництва середньої школи в мікрорайоні Кутківці;
7. будівництво вулиці Галицької з повною заміною інженерних мереж та

комунікацій;
8. завершення капітального ремонту вулиці Гайової (2-га черга);
9. укріплення берегової смуги і реконструкція набережної Тернопільського ставу;
10. капітальний ремонт об’їзної дороги Тернополя (вул. С. Будного – Протасевича).
Зобов’язуюсь щорічно відкрито і публічно звітувати перед міською громадою про

виконання цих завдань (Надал хоче зобов’язати кандидатів-мажоритарників
підписати декларацію на вірність Тернополю // Місто (http://gazeta-
misto.te.ua/news/надал-хоче-зобовязати-кандидатів-ма/). – 2012. – 18.09).

Харківська область

На Харківщині штучно створюються проблеми з видачею актів на землю.
Про це йде мова у відкритому зверненні депутата Харківської облради (фракція

«Батьківщина»), кандидата в народні депутати України Івана Варченка до керівників
органів державної влади та місцевого самоврядування в Дергачівському та Харківському
районах і м. Люботин.

«На території кожної сільської, селищної, міської ради є проблема з оформленням
актів на землю під хатою та на земельні наділи. Населення роками не може отримати ці
акти. Чимало людей померло, так їх і не дочекавшись» – йдеться у зверненні,
оприлюдненому прес-службою І. Варченка.

Депутат наголошує, що вирішення цієї проблеми належить виключно до
повноважень місцевих рад та адміністрацій.

«Для цього не потрібно додаткових витрат з державного та місцевих бюджетів, а тим
більше залазити до кишень громадян. Акти мають бути видані безкоштовно!» –
підкреслив кандидат в нардепи.

І. Варченко також звертає увагу на те, що «є села, де акти оформлені, але не
видаються людям, які мають на них законне право».

Розцінюючи зволікання з видачею актів, як умисний саботаж, політик закликає
керівників «припинити знущатися над людьми і виконати свій обов’язок» (Варченко: На
Харківщині штучно створюються проблеми з видачею актів на землю // Сайт
Політичної партії «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина»
(http://byut.com.ua/news_region/12434.html). – 2012. – 18.09).

***

Под стенами Дома советов, где началась внеочередная сессия Харьковского
облсовета, проходит пикет. В пикете принимают участие несколько десятков активистов
ВО «Свобода» и КПУ. Они держат в руках флаги с символикой своих партий.

Представители ВО «Свобода» выступают против приватизации Харьковской ТЭЦ-5
и крупных предприятий в целом.

Коммунисты в свою очередь протестуют против ликвидации коммунальных аптек и
требуют взять под государственный контроль цены на лекарства.

Соответствующие заявления пикетчики обещают сделать и на сессии.
Внеочередная 16-я сессия Харьковского облсовета VI созыва проходит 20 сентября.

Планируется рассмотреть 8 вопросов и раздел «Разное». В числе прочего, речь пойдет о
внесении изменений в областной бюджет и создании «Центра экстренной медицинской
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помощи и медицины катастроф» (Сессию Чернова пикетируют «свободовцы» и
коммунисты // Комментарии: Харьков
(http://kharkov.comments.ua/news/2012/09/20/101719.html). – 2012. – 20.09).

Херсонська область

Депутаты от ПР разных уровней в области обратились с официальным заявлением к
жителям Херсона. В своем обращении регионалы напоминают, что «Херсонцы уже
ощущают первые результаты стабильности, получив в большинстве районов города
круглосуточное водоснабжение, возможность приобретать товары в новых супермаркетах
вблизи жилых домов, перспективу удобного транспортного сообщения между
крупнейшими городскими микрорайонами ХБК и Таврический. Город живет и хорошеет,
возрождается промышленность, развивается система образования и здравоохранения.
Делается все, чтобы в условиях ограниченных финансовых возможностей, поддерживать
жилищно-коммунальное хозяйство. Мы надеемся, что эта стабильность сохранится. В
Верховной Раде, также прекратятся «боевые действия», вопросы будут решаться в
деловом и конструктивном порядке…»

Кроме того ПР в области заявляет, что «В украинском парламенте обязательно будут
представители нашего города: Владимир Сальдо и Василий Федин. Успешные
организаторы и опытные руководители, они доказали свою эффективность, но им нужна
поддержка большинства народных депутатов, чтобы принести максимальную пользу
стране и родному городу».

В обращении к херсонцам также сказано: «Предлагаем принять это Обращение ко
всем херсонцам и предложить общественным организациям, представителям
конструктивно настроенной оппозиции подписать Меморандум о проведении честных и
прозрачных выборов на территории нашего региона» (Регионалы области просят
честных выборов в Херсоне // «Херсонщина За» (http://ksza.ks.ua/?p=12390). – 2012. –
17.09).

***

19 сентября на встрече с жителями Херсона глава партии «ВО «Свобода» Олег
Тягнибок призвал неравнодушных, патриотически настроенных херсонцев поддержать
единых оппозиционных кандидатов на мажоритарных округах – выдвиженцев «ВО
«Батькивщина».

В частности О. Тягнибок поддерживает депутата Херсонского горсовета и
известного предпринимателя Алексея Урсуленко (территориальный избирательный округ
№ 182, Суворовский и Днепровский районы Херсона) и поэта, лауреата Шевченковской
премии, голову Комитета по защите украинского языка Анатолия Кичинского
(территориальный избирательный округ № 183, Комсомольский и Белозерский районы,
Антоновка и Степановка) (Олег Тягнибок призвал херсонцев поддержать Алексея
Урсуленко и Анатолия Кичинского // «ХЕРСОН Онлайн»
(http://khersonline.net/2012/09/20/oleg-tyagnibok-prizval-hersoncev-podderzhat-alekseya-
ursulenko-i-anatoliya-kichinskogo.html). – 2012. – 20.09).

***

В 2011 г. в Херсоне и Херсонской области было зарегистрировано около 48 тыс.
безработных. Об этом заявил лидер КПУ Петр Симоненко во время встречи со студентами
Международного университета бизнеса и права в Херсоне.

http://kharkov.comments.ua/news/2012/09/20/101719.html
http://ksza.ks.ua/?p=12390
http://khersonline.net/2012/09/20/oleg-tyagnibok-prizval-hersoncev-podderzhat-alekseya-ursulenko-i-anatoliya-kichinskogo.html
http://khersonline.net/2012/09/20/oleg-tyagnibok-prizval-hersoncev-podderzhat-alekseya-ursulenko-i-anatoliya-kichinskogo.html
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По его словам, Херсонская область – одна из тех, где каждый год сохраняется
достаточно высокий уровень безработицы. Так, в прошлом году эта цифра приблизилась к
48 тыс. человек, что составляет 9 % от трудоспособного населения при общем
национальном показателе 7,9 %.

При этом, уточнил П. Симоненко, вакантных мест на предприятиях Херсонщины –
1,9 тыс., что дает нагрузку в 25 человек на рабочее место. Особенно, подчеркнул лидер
коммунистов, эта проблема касается молодежи.

«Сегодня каждый второй молодой человек в Украине не может устроиться на работу
после окончания ВУЗа», – заявил П. Симоненко.

Подытоживая, лидер КПУ добавил, что в этом контексте Компартия разработала не
только программу создания новых рабочих мест, но также программу обеспечения
молодых специалистов гарантированным первым рабочим местом (Петр Симоненко:
Херсонская область – среди лидеров по безработице в Украине // Компартія України
(http://www.kpu.ua/petr-simonenko-xersonskaya-oblast-sredi-liderov-po-bezrabotice-v-
ukraine/). – 2012. – 20.09).

Хмельницька область

У Хмельницькій області у виборчому окрузі № 190 представники опозиційних сил
зафіксували фальсифікацію документів під час роботи окружної виборчої комісії,
повідомляє прес-служба партії УДАР.

За словами представників УДАРу, в 190-му виборчому окрузі окружна виборча
комісія упереджено підійшла до формування дільничних комісій.

18 вересня заяви кандидатів у члени дільничних виборчих комісій від партії УДАР
перевірялися представниками окружкому близько двох годин, у той час як одна з нікому
невідомих партій подала 47 заяв і ці заяви були схвалені протягом декількох хвилин,
повідомляється в прес-службі УДАРу.

Представники опозиційних партій, за словами УДАРу, відмітили, що подібний підхід
є маніпуляцією, адже «технічні» партії можуть зареєструвати тисячі кандидатур для
роботи в дільничних комісіях, залишивши опозицію взагалі без представництва в
дільничних виборчих комісіях (УДАР:  У Хмельницькій області опозицію усувають від
участі в роботі дільничних комісій // Корреспондент.net
(http://ua.korrespondent.net/ukraine/politics/1398278-udar-u-hmelnickij-oblasti-opoziciyu-
usuvayut-vid-uchasti-v-roboti-dilnichnih-komisij). – 2012. – 23.09).

Черкаська область

Тривають робочі зустрічі народного депутата Віктора Коржа із місцевим населенням
Черкащини. Люди з радістю діляться з народним обранцем своїми думками та
проблемами, розповідають про потреби та долучаються до конструктивної співпраці.

Так, під час зустрічі з громадою с. Дмитрівка Золотоніського району Черкаської
області до Віктора Петровича звернулися селяни-пайовики, яким не доплачують за оренду
землі.

«Наші паї орендує інвестор СТОВ «Пальміра» (група компаній «Кернел»), –
розповідає сільський голова с. Дмитрівка Любов Ільїчова. – Згідно з тими договорами,
вони мають платити 5  %  від вартості паю.  Але нещодавно пройшла індексація землі на
державному рівні, тож згідно з договором орендна плата має зрости на 800 грн».

«Земля та паї – це питання державної важливості, – сказав В. Корж. – У програмі, яку
пропонує уряд і Президент, передбачено збільшення базової ціни паю та збільшення

http://www.kpu.ua/petr-simonenko-xersonskaya-oblast-sredi-liderov-po-bezrabotice-v-ukraine/
http://www.kpu.ua/petr-simonenko-xersonskaya-oblast-sredi-liderov-po-bezrabotice-v-ukraine/
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орендної плати по всій країни. Сьогодні є розпорядження Кабінету Міністрів, яким
передбачено індексацію вартості землі. Тож ваш інвестор зобов’язаний підняти орендну
плату».

Громада села передала народному депутату лист-звернення з проханням допомогти
розібратися у цьому питанні.

«Якщо протягом 15 днів інвестор не вирішить питання з оплатою, я звернуся до
прокуратури і буду захищати ваші інтереси», – пообіцяв В. Корж.

Жителі села просили народного депутата сприяти і ремонту доріг, адже відрізок
дороги з Домантово до Дмитрівки важко назвати дорогою.  Місцеві жителі кажуть,  що
легше цей відрізок проїхати полями.

«Це непроста робота, але я протягом трьох тижнів вів переговори із керівництвом
Укравтодору, і 67 млн уже виділено на ремонт доріг Черкащини, – відзначив В. Корж. – Є
дороги на балансі села, є на балансі райдержадміністрації, є у державному
підпорядкуванні. Зараз я працюю над тим, щоб кошти на ремонт відповідних відрізків
доріг були передбачені в обласному та державному бюджеті й на наступний рік» (Віктор
Корж:  «Треба навести лад у питаннях оренди землі:  за паї мають платити по
закону» // Черкаський край (http://www.kray.ck.ua/politika/vibori/item/1391-viktor-korzh-
treba-navesti-lad-u-pitannyah-orendi-zemli-za-payi-mayut-platiti-po-zakonu). – 2012. –
19.09).

Чернівецька область

20 вересня 2012 р. пройшло жеребкування щодо включення кандидатур до складу
дільничних виборчих комісій в 201 одномандатному виборчому окрузі. Зі 108-ми дільниць
Всеукраїнське об’єднання «Свобода» отримало 10 місць.

Як повідомив керівник виборчого штабу ВО «Свобода» у місті Чернівці Олег
Дяконюк, окружна виборча комісія до свого засідання підготувалася вкрай незадовільно.

«Не надали копії документів, які вимагали уповноважені представники партій, не
могли дати відповіді на елементарні питання присутніх, перервали процедуру
жеребкування в її ході, і просто перетворили усе на фарс», – зазначив свободівець.

Жеребкування було проведено у незрозумілий спосіб: витягли номери по порядку, а
далі, з подачі ЦВК, незрозуміло яким способом і чином розкидали представників партій
по дільницям, з допомогою комп’ютерної програми.

Робота ОВК викликала багато заперечень з боку уповноважених представників
партій та не меншу кількість запитань у журналістів. У результаті такого жеребкування,
опозиційні сили, в тому числі і ВО «Свобода», усунуті від формування ДВК у м. Чернівці.

Дільниці сформовані з осіб, яких подали нікому не відомі партії, а фактично – з
прибічників Партії регіонів. «Ми чудово усвідомлюємо, що процедуру жеребкування
умисно ускладнили та заплутали.

Запропонована процедура, яка по факту є ніби чесною, насправді дозволила ввести
до складу ДВК осіб, які начебто належать до тих партій, про існування яких у Чернівцях
ніколи ніхто не чув. Ми переконані, що членами ДВК від цих невідомих партій будуть або
члени, або прибічники Партії регіонів. Виходячи з цього, ми маємо підстави подавати до
суду. І «Свобода» планує це робити», – підкреслив О. Дяконюк (Опозицію знову обділили
і «Свобода» подаватиме до суду // Буковинська правда
(http://bukpravda.cv.ua/news/suspilstvo/item/3975-опозицію-знову-обділили-і-свобода-
подаватиме-до-суду.html#.UGAWo3XHpIg). – 2012. – 23.09).

http://www.kray.ck.ua/politika/vibori/item/1391-viktor-korzh-treba-navesti-lad-u-pitannyah-orendi-zemli-za-payi-mayut-platiti-po-zakonu
http://www.kray.ck.ua/politika/vibori/item/1391-viktor-korzh-treba-navesti-lad-u-pitannyah-orendi-zemli-za-payi-mayut-platiti-po-zakonu
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Чернігівська область

Исследование, проведенное на территории Черниговской области, показало, что по
этому региону в Верховную Раду проходят ВО «Батьківщина», Партия регионов, «Удар» и
ВО «Свобода».

Опрос для определения политических симпатий жителей Черниговской области
накануне парламентских выборов был проведен с 1 по 10 сентября «Северским центром
социальных исследований».

Респондентам задавали вопрос: «Собираетесь ли Вы участвовать в выборах
народных депутатов Украины 28  октября?»  и «За какую бы партию Вы проголосовали,
если бы выборы в Верховную Раду состоялись в это воскресенье?».

Точно принять участие в выборах на это время собираются 67,3 % черниговцев. Еще
15,2 % опрошенных колеблются относительно своего участия. 17,5 % респондентов
скорее всего на выборы не пойдут.

«Северский центр социальных исследований» определил процент поддержки партий,
которые войдут в избирательный бюллетень, среди всех опрошенных и отдельно среди
респондентов, скорее всего примут участие в выборах. Среди тех, кто намерен принять
участие в выборах, в Черниговской области 5 % барьер преодолевают 4 партии:
объединенная оппозиция ВО «Батьківщина», Партия регионов, «Удар» и ВО «Свобода».

Результаты опроса, проведенного «Северским центром социальных исследований»:
Объединенная оппозиция ВО «Батьківщина» – 24,1 % (19,9 % от общего количества

опрошенных);
Партия регионов – 18,0 % (14,9 % от общего количества опрошенных);
«Удар» – 9,3 % (7,7 % от общего количества опрошенных);
ВО «Свобода» – 6,4 % (5,3 % от общего количества опрошенных);
КПУ – 4,1 % (3,4 % от общего количества опрошенных);
«Радикальная партия О. Ляшко» – 2,4 % (2,0 % от общего количества опрошенных);
«Украина – Вперед!» – 2,1 % (1,7 % от общего количества опрошенных).
9,3 % опрошенных (7,7 % от общего количества) отдали бы свои голоса за другую

партию из списка (за каждую отдельно – менее 1,5 %) (Соцопрос: По Черниговской
области в Раду проходят «Батьківщина», ПР, «Удар» и «Свобода» // Утро-Украина
(http://www.utro.ua/ru/politika/sotsopros_po_chernigovskoy_oblasti_v_radu_prohodyat_batki
vshchina_pr_udar_i_svoboda_1347955752). – 2012. – 18.09).

Партійні акції, заходи

14 вересня у Чернівцях партії «УДАР» організувала акцію протесту проти відміни
кількох поїздів.

Усі мешканці міста та прилеглих райцентрів звикли користуватися зручними та
доступними послугами Укрзалізниці. Для багатьох громадян важливу роль відігравала не
лише швидкість, а й помірна ціна залізничних сполучень. Але за новим розкладом руху по
станції Чернівці на 2012–2013 рр. скасовано пасажирські поїзди у напрямку Львова,
Одеси, Сімферополя, Окниці та Москви. Такий стан речей є ганебним та несправедливим.
Боротися зі свавіллям, що панує на Західній залізниці, вирішила Чернівецька міська
організація політичної партії «УДАР Віталія Кличка». Готувались до акції впродовж двох
тижнів.

Як результат, було зібрано 450 підписів людей, які протестують проти відміни
поїздів. «Дана ситуація негативно впливає на можливість пересування громадян у межах
області та України. Найбільшим вразливими у цьому питанні виявились пенсіонери та

http://www.utro.ua/ru/politika/sotsopros_po_chernigovskoy_oblasti_v_radu_prohodyat_batkivshchina_pr_udar_i_svoboda_1347955752
http://www.utro.ua/ru/politika/sotsopros_po_chernigovskoy_oblasti_v_radu_prohodyat_batkivshchina_pr_udar_i_svoboda_1347955752
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пільгові категорії населення»,  –  зазнала кандидат по 201  в/о від партії УДАР Галина
Марараш, яка разом із активістами бореться за права людей. Скасування руху потягів
дальнього слідування та приміських маршрутів – лише вершина айсбергу досить
серйозної проблеми.

«Не всі ми задумуємось, що стоїть за цією проблемою, а як почнемо розбиратися, то
побачимо, що так звана «оптимізація» і бізнес призвели до того, що вантажні транспортні
потоки рухаються найкоротшими маршрутами, тобто коліями, що з’єднують міста
України. Натомість пасажирські поїзди скеровано об’їзними найдовшими шляхами.
Залізничні перевезення контролює партія влади. Як результат, ми бачимо, що пасажирські
потяги скорочуються, їм немає місця на залізниці.

Бо там, де раніше проходив пасажирський залізничний транспорт, йдуть прибуткові
транспортні вантажопотоки. Це призводить до того, що структура залізниць не може
пропустити пасажирські поїзди, тому їх скасовують», – пояснює причину протесту
Г. Марараш. Своє бачення так званих змін на «Укрзалізниці» ініціатори акції –
представники політичної партії «УДАР Віталія Кличка» та учасники мітингу виклали у
тексті звернення, до якого додаються підписи учасників. Лист одразу ж було відправлено
Генеральному директору Укрзалізниці Козаку В.В. для ознайомлення з проблемою, що
виникла після відміни поїздів.

Та все ж, і сюди потрапила ложка дьогтю. Хоч і начальника вокзалу заздалегідь
повідомили про проведення акції,  його у цей день на робочому місці не знайшли.  А
черговий по станції повідомив,  що його у той день більше не буде.  Тож,  прийнявши
«гостинну»  зустріч,  активісти УДАРу змушені були піти.  Але це не кінець!  УДАР буде
стояти на своєму і обов’язково отримає перемогу! (Буковинські УДАРівці завдають
удару по свавіллю Укрзалізниці // «Буковинська правда»
(http://bukpravda.cv.ua/news/chernovtsy/item/3855-буковинські-ударівці-завдають-удару-
по-свавіллю-укрзалізниці-фото.html). – 2012. – 16.09).

***

Коммунистическая молодежь требует перемен! Под таким девизом 17 сентября
прошла акция протеста у стен Харьковской областной государственной администрации.
Организаторами акции выступили Ленинский коммунистический союз молодежи
Украины и коммунисты Харькова.

В ходе акции протеста было принято и передано органам власти заявление с
основными программными положениями КПУ в молодежной политике Украины.

В акции протеста принимала участие первый секретарь Харьковского областного
комитета Компартии Украины, народный депутат Украины Алла Александровская.

МОЛОДЕЖИ УКРАИНЫ – ДОСТОЙНУЮ ЖИЗНЬ!
Заявление участников пикета Харьковской областной государственной

администрации
Для того, что бы молодой человек чувствовал себя уверенно, мог обеспечить семью,

получить образование, необходимо три условия, которые должны поддерживаться
государством, а именно:

– здоровье, здоровый образ жизни, начиная с детского садика доступ к качественным
продуктам, отдыху;

– доступное образование, от начального до университетского;
– первое рабочее место по специальности, с достойной заработной платой,

позволяющей содержать семью, приобрести или взять в рассрочку жилье.
Ни один из этих пунктов не выполнен и не сможет быть выполнен ни сегодня,  ни

завтра при условии рыночной экономики, власти капитала.
На протяжении последних 20 лет выросло целое поколение людей, у которых

отобрали страну, право на доступное образование, жилье, работу.

http://bukpravda.cv.ua/news/chernovtsy/item/3855-����������-�������-��������-�����-��-�������-�����������-����.html
http://bukpravda.cv.ua/news/chernovtsy/item/3855-����������-�������-��������-�����-��-�������-�����������-����.html
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Большинство молодых людей в Украине не связывают свое будущее с ней, готовы
при первой возможности покинуть страну. Молодежь не видит перспектив и возможности
реализоваться здесь, в Украине, не чувствует уверенности в завтрашнем дне. 20 лет
непродуманных, антинародных реформ фактически уничтожили науку, культуру,
гарантированные права каждого из нас. В то же время породили коррупцию,
безответственность власти, олигархов и мажоров, для которых закон не писан.

Статистика это подтверждает – молодежь в Украине лишена возможности
реализации своих возможностей.

С резким ухудшением социально-экономического состояния большей части
населения, Украина узнала, что такое детская наркомания, алкоголизм, молниеносное
распространение ВИЧ-инфекции.

В школе каждый ученик теряет минимум треть своего здоровья, 80 % абортов
делают в возрасте 18–34 года, расстройства психики у детей порождают самоубийства,
средний возраст наркомании – 26 лет! Мы занимаем одно из лидирующих мест по
детскому алкоголизму. А в 2010 г. Украина побила «рекорд» зарегистрировав 20,5 тыс.
новых случаев ВИЧ-инфекции!

Данные Центра медицинской статистики Минздрава Украины, гласят, что за
последние 10 лет у наркомании появилось – «молодое лицо». За это время количество
несовершеннолетних детей, принимающих наркотики увеличилось в 6–8 раз, а смертность
увеличилась в этой группе в 40 раз!

Несколько сотен тысяч беспризорников не нужны сегодняшней Украине. При
рыночных отношениях возвратилась безграмотность. По данным ЮНЕСКО, 300 тыс.
детей в Украине не имеют доступа к образованию, произошла дифференциация
возможностей – не у каждого есть равные шансы поступить на престижные
специальности, и даже в высшее учебное заведение, практически все зависит от
финансовых возможностей родителей.

Хорошее образование в Украине превратилось в привилегию для избранных. Когда
образование и знания стают товаром, а не правом – тогда нарушается фундаментальное
право человека на реализацию своих возможностей.

Сегодня в очереди на получения жилья стоит 1 млн 150 тыс. семей. При нынешнем
движении очереди, замыкающий получит квартиру через 250–300 лет. Для того что бы
отложить с зарплаты надо примерно столько же времени.

За 20 лет так и не создана полноценная система кредитования или кооперации для
приобретения жилья молодежью.

Молодежь не обеспечена работой. На 2011 год, количество молодых безработных
составило почти миллион человек, или 54,6 % всех официальных безработных. Первое
рабочее место так и осталось на бумаге, ежегодно увеличивается количество
нетрудоустроенных выпускников.

Право на работу в капиталистическом строе – это право бороться за кусок хлеба и за
возможность случайного подработка.

Под каждые выборы нас убеждают в том, что скоро все будет хорошо, жизнь
наладится и капиталистический «рай» наступит.

Однако, реальность такова, что заставляет полностью отбросить все эти обещания, и
взглянуть на мир таков, как он есть. В Евросоюзе, США, других странах молодежь
борется за возможность учиться и работать, борется против сокращения социальных
выплат и пособий студентам и рабочим. Молодежь во всем мире требует реальных
перемен!

2012 год для всех нас, в особенности для молодежи, судьбоносный и решающий. Мы
можем выбрать честную власть, опираясь на собственный разум, а не следуя
политтехнологиям.

Мы поддерживаем и призываем всю молодежь поддержать инициативы
коммунистов, чтобы вместе реализовать все требования.
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… Только в осознанной борьбе можно реализовать свое право быть человеком. Мы
призываем молодежь Украины сделать правильный выбор в борьбе за достойное будущее!

ВЕРНЕМ СТРАНУ НАРОДУ! (Коммунистическая молодежь требует перемен! //
Компартія України (http://www.kpu.ua/kommunisticheskaya-molodezh-trebuet-peremen/). –
2012. – 18.09).

***

Киевляне при поддержке партий «Батьківщина»,  «Свобода»  и УНП организовали
пикетирование Киевского городского совета с требованием не допустить принятия
решения о внедрения двуязычия в столице Украины.

Пикетирующие держат плакаты: «Я – за українську мову». В это время проходит
митинг, во время которого представители киевской общины обращаются к депутатам,
которые собираются на сегодняшнее заседание сессии Киевсовета, и на которое внесен
вопрос «реализации в Киеве закона о языка», с просьбой оставить в Киеве
государственный язык – украинский.

В целом, возле Киевсовета собрались более 400 человек. Однако часть из них
пришла с целью поддержать проект решения о выделении земли гаражным кооперативам,
а также защитить Гостиный двор на Подоле (Под Киевсоветом собралось три пикета //
Утро-Украина
(http://www.utro.ua/ru/politika/pod_kievsovetom_sobralos_tri_piketa1348127720). – 2012. –
20.09).

Громадські організації у підтримці партій

17 вересня під стінами Погоджувальної ради депутатських фракцій (груп) Верховної
Ради України представники ВГО Молодий Народний Рух разом з іншими громадськими
організаціями протестували проти виставлення законопроекту № 2450 «Про мирні
зібрання» на голосування в парламенті під час сесійного тижня 18–21 вересня.

Представники громадських організацій підготували звернення до Голови ВРУ,
голови Комітету ВРУ з прав людини, представника Президента у Верховній Раді,
Погоджувальній раді депутатських фракцій (груп).

Заступник голови Молодого Народного Руху Сергій Митрофанський зачитав
присутнім текст звернення:

«Верховна Рада України планує розглянути 20 вересня 2012 р. на своєму пленарному
засіданні у другому читанні та в цілому законопроект № 2450 «Про порядок проведення і
організації зборів, мітингів і демонстрацій».

У разі ухвалення цього законопроекту в Україні буде обмежено свободу зібрань –
надзвичайно важливу для всіх українців свободу. Буде обмежено право, яке сьогодні є
практично єдиним способом для захисту прав українських громадян.

Зокрема, проект 2450 встановлює занадто великий термін повідомлення про зібрання
– 2  робочих дні.  Цей термін з одного боку не дасть можливості громадянам оперативно
реагувати на суспільно важливі події у суспільному житті, а з іншого – надасть виконавчій
владі можливості заборонити усі зібрання, які їй не подобаються.

Зокрема, у проекті 2450 не встановлюється вичерпний перелік заборонених для
проведення зібрань місць і це дасть можливості ухвалювати нормативні акти, які
заборонятимуть збиратися біля органів влади або у інших місцях.

Я також вважаю, що закон про мирні зібрання необхідно ухвалювати лише разом із
виключенням з Кодексу України про адміністративні правопорушення статті 185-1, яка

http://www.kpu.ua/kommunisticheskaya-molodezh-trebuet-peremen/
http://www.utro.ua/ru/politika/pod_kievsovetom_sobralos_tri_piketa1348127720
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дає можливості затримувати і судити учасників мирних зібрань та із змінами до Кодексу
адміністративного судочинства України, які б надали учасникам зібрань оскаржувати
судові рішення про заборону.

Я вимагаю зняти з голосування у парламенті проекту № 2450 і суттєво його
доопрацювати відповідно до висновків Венеціанської комісії та вимог українського
громадянського суспільства».

Проте активістів не пропустили на засідання Погоджувальної ради,  де мала
розглядатися доля цього законопроекту. Натомість до протестуючих вийшов Голова
Комітету з питань прав людини, національних меншин і міжнаціональних відносин, який
так і не зміг довести активістам громадських організацій необхідність прийняття
законопроекту № 2450.

У ході бесіди активісти, зокрема, акцентували увагу на відсутності висновків
Венеціанської комісії щодо нинішньої редакції законопроекту № 2450, а також наявністю
більш нагальних для держави і громадян проблем,  які має вирішувати Верховна Рада,  а
ніж обмеження свободи мирних зібрань.

У ході акції учасники пропонували депутатам,  котрі заходили до будівлі
Погоджувальної ради, підписатися проти законопроекту № 2450. Свої підписи поставили
лише Володимир Яворівський, Микола Мартиненко, Михайло Волинець та Юрій
Одарченко (Молодорухівці виступили проти прийняття законопроекту № 2450 //
Oфіційний сайт Народного Руху України
(http://www.nru.org.ua/news/single/article/molodorukhivci-vistupili-proti-priinjattja-
zakonoproekt.html). – 2012. – 17.09).

***

18 вересня відбувся з’їзд молодіжного крила політичної партії «УДАР Віталія
Кличка під керівництвом голови молодіжного руху Світлани Пахольчук.

Було обрано керівників міських та районних молодіжних організацій партії.
На робочу нараду зібралося більше 30 молодих ініціативних хлопців та дівчат, які

насправді бажають змін життя на краще. На зібранні жваво обговорювалися питання
забезпечення виконання в повному обсязі виконання всіх соціальних програм та виплат на
підтримку студентів та молодих спеціалістів,  боротьби з корупцією у вищих учбових
закладах, відстоювання законних прав та інтересів молоді.

Зокрема, створення потужної молодіжної організації, яка б змогла гідно і належним
чином відстоювати інтереси молоді, пропагувати справжні людські цінності, сприяти
отриманню якісної освіти та першого робочого місця, будувати молодіжне житло,
займатися підприємницькою діяльністю, проводити вільний час із користю та
задоволенням.

«Запровадивши якісно нові підходи в управлінні державою, ми зможемо вирішити
проблеми, які найбільше турбують молодь та перетворимо Україну на місце для
комфортного життя», – зауважила С. Пахольчук (Молодіжне крило політичної партії
«УДАР Віталія Кличка» бажає змінити життя на краще // Репортер Житомира
(http://reporter.zt.ua/news/8587-molodizhne-krilo-politichnoyi-partiyi-udar-vitaliya-klichka-
bazhae-zminiti-zhittya-na-krasche). – 2012. – 18.09).

***

Общественная организация «Молодые регионы» организовала вторую свободную
зону Wi-Fi в сквере возле Института культуры и искусств (бывший Дом техники). Об этом
сообщает отдел Луганского горсовета по вопросам семьи и молодежи.

В открытии приняли участие более 100 активистов организации и студенты вуза.
Ребята пришли в сквер со своими ноутбуками и планшетными компьютерами,

http://www.nru.org.ua/news/single/article/molodorukhivci-vistupili-proti-priinjattja-zakonoproekt.html
http://www.nru.org.ua/news/single/article/molodorukhivci-vistupili-proti-priinjattja-zakonoproekt.html


84

мобильными телефонами и протестировали беспроводной Интернет. Кульминацией
флеш-моба стал запуск конструкции из воздушных шаров в виде «Wi-Fi

«Благодаря проекту «Интернет на свежем воздухе», который стартовал в июне,
луганчане и гости нашего города уже сегодня могут воспользоваться бесплатной услугой
Wi-Fi в двух скверах – сквер Памяти по ул. Оборонной и возле бывшего Дома техники», –
сообщил председатель молодежной организации, депутат Луганского городского совета
Виталий Охмат.

В рамках проекта «Интернет на свежем воздухе» планируется оснастить свободным
Wi-Fi все парки и скверы Луганска («Молодые регионы» открыли вторую свободную
зону Wi-Fi в Луганске // Остров (http://www.ostro.org/lugansk/society/news/406355/). –
2012. – 18.09).

***

Громадський форум Києва, головою якого є колишній Президент України Леонід
Кравчук, звернеться до депутатів Київської міської ради із закликом не визнавати в
столиці України російську мову регіональною.

Про це він сказав під час виступу на ІІ зборах Громадського форуму Києва, членами
якого є представники понад 100 підприємств і установ, більше 120 громадських
організацій.

«Я, напевно, не пережив би, якби почув, що українська столиця стала
російськомовною. Ви розумієте, що відбувається? Ми дочекаємося, що у нас буде
румунська Україна, угорська Україна, болгарська Україна і вся велика російська Україна,
а столиця буде російськомовною... Це ж невігласи пропонують, там, у Верховній Раді, так
звані патріоти,  які готові розтоптати все,  що є,  тому що вони служать тим організаціям,
які існують в Україні, але їх центр в Москві. І не тільки в Москві», – сказав Кравчук.

У свою чергу, голова Київської міської державної адміністрації Олександр Попов,
який був присутній на зборах, запевнив Кравчука і всіх учасників заходу, що позиція
КМДА – не підтримувати двомовність у Києві. «Ми ніколи не будемо провокувати це
питання на своєму рівні в частині двомовності в Києві», – сказав він.

«І я б вас дуже просив, якщо це можливо, зробити окрему резолюцію з цього
питання від Громадського форуму. Компетенція прийняття рішення – Київрада. І я думаю,
що ваша авторитетна думка з цієї проблеми і офіційне направлення міській Раді – це
запорука того,  що ніхто ніколи не буде це питання там піднімати.  І таким чином ми як
мінімум на найближчі часи збалансуємо нашу об’єктивну думку, як повинно бути в Києві.
Адже Київ – це не тільки політична столиця і адміністративний центр, це ще і культурний
центр України, культурна столиця. Безсумнівно, які тут можуть бути дискусії з приводу
української мови», – зазначив голова КМДА.

Відомий співак і громадський діяч Олег Скрипка, який був присутній на засіданні,
висловив думку, що мовний закон був прийнятий людьми, які не знають рідної мови і
лінуються її вивчити. На його переконання, відсутність знання мови – це просто
безкультур’я.

«І справа в тому, що велика кількість українців, так склалося історично, вони не
володіють державною мовою, не володіють нашою історичною мовою. І простіше
прийняти якісь закони і підтримати цю лінь або безкультур’я та відсутність знання.  Але
насправді ми робимо крок назад. Світ йде до навчання, до окультурення, вивченню мов, а
ми йдемо у зворотному напрямку. Ми не можемо собі дозволити вивчити нашу історичну
мову.  Ми підтримуємо законами безграмотність людей»,  –  наголосив Скрипка (Кравчук
заявив, що не переживе, якщо «українська столиця стане російськомовною» //
Корреспондент.net (http://ua.korrespondent.net/kyiv/1396579-kravchuk-zayaviv-shcho-ne-
perezhive-yakshcho-ukrayinska-stolicya-stane-rosijskomovnoyu). – 2012. – 18.09).

http://ua.korrespondent.net/kyiv/1396579-kravchuk-zayaviv-shcho-ne-perezhive-yakshcho-ukrayinska-stolicya-stane-rosijskomovnoyu
http://ua.korrespondent.net/kyiv/1396579-kravchuk-zayaviv-shcho-ne-perezhive-yakshcho-ukrayinska-stolicya-stane-rosijskomovnoyu
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***

США собираются контролировать украинские выборы через «Громадський
консорціум виборчих ініціатив», и татарский Меджлис.

«Основная структура американского «контроля» избирательного процесса в Украине
образца 2012 г. – «Громадський консорціум виборчих ініціатив», в который входят такие
объединения,  как:  ВМГО «ОПОРА»  (руководитель О.  Айвазовская);  ВГО «Комітет
виборців України» (руководитель А. Черненко); Общественная организация «Лабораторія
законодавчих ініціатив» (председатель И. Когут); «Український незалежний центр
політичних досліджень» (директор К. Михайличенко)», – утверждает один из авторов
интернет-сайта Борис Симонов.

По его словам, в контексте подготовки к парламентским выборам структуры
американского присутствия тесно контактируют с лидерами крымско-татарских
националистов. В частности, функционерами МРИ разработана программа оказания
помощи Меджлису в вопросах продвижения его представителей в парламент Украины по
результатам выборов 2012 г.

«В рамках реализации этой программы американские специалисты, в частности
М. Дракмен, совместно с активистом Меджлиса Р. Чубаровым, разрабатывают
соответствующие варианты, которые предусматривают как формирование новой
политической силы с доминированием в ней крымских татар, так и включение их
представителей в проходную часть списка партий, с которыми сотрудничал МРИ. В
первую очередь, это ВО «Батьківщина», «Фронт Змін» и «Наша Україна», – пишет
Б. Симонов.

«К работе с крымскими татарами МРИ также привлекает тюркскоговорящих
тренеров из Азербайджана, Казахстана и Турции для формирования с представителями
Меджлиса тактики работы с избирателями, ведения партийной агитации, обучения
основам организации массовых мероприятий, решения внутрипартийных конфликтов,
манипуляции общественным мнением и т.д. Средства под эту программу поступают из
Азербайджана, затем легализуются через USAID», – отмечает автор.

«Для влияния на развитие общественно-политической ситуации в Украине
американские и западноевропейские структуры присутствия активно используют
разветвленную сеть финансово зависимых медиаструктур и социологических компаний
путем реализации различных информационных кампаний, тенденциозно подготовленных
исследований,направленных на получение заведомо запрограммированных результатов в
отношении деятельности украинской власти», – отмечает Б. Симонов.

По его мнению, наиболее активными в этом виде деятельности являются созданные,
контролируемые и финансируемые Госдепом США через сеть неправительственных
фондов такие организации, как «Репортеры без границ» (Франция), «Интерньюз Нетворк»
(США), «Международная сеть журналистов-расследователей SCOOP» (Дания),
«Международная федерация журналистов» (Бельгия) и т.д. (Американцы создали
структуру для контроля за выборами в Украине // PRESIDENT.org.ua
(http://president.org.ua/news/news-325848/). – 2012. – 19.09).

***

Нещодавно м. Горохові відбулася зустріч за круглим столом «Просвіта та активізація
молоді у виборах до Верховної ради України 2012 року». До участі були запрошені лідери
та активісти місцевих молодіжних громадських організацій.

Головна мета зустрічі –  дискусія про роль молодіжних організацій під час
цьогорічних парламентських виборів, вироблення ключових завдань, а також визначення
найбільш ефективних методів просвіти та активізації молоді.

http://president.org.ua/news/news-325848/
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Круглий стіл був організований Горохівською районною молодіжною громадською
організацією «Молоді регіони». Чим в очах молодого виборця відрізняється один
кандидат від іншого?  І чому треба йти на вибори і вірити,  що твій голос буде
вирішальним? Ці та інші питання цікавлять особливо молодь.

Дискусія була доволі жвавою. Обговорено 14 кандидатів, які зареєстровані по
20 виборчому округу (Горохівський, Локачинський, Луцький, Рожищенський, Турійський
райони). Розглянуто автобіографії, досягнення та їхній вклад в розбудову нашої держави,
Волинської області та Горохівського району. В активному обговоренні взяли участь члени
молодіжної громадської організації «Молоді регіони» та заступник голови Горохівської
партійної організації Партії регіонів (Молоді регіони: Твій голос важливий // Волынская
областная организация Партии Регионов (http://www.volynregion.org/news/2340-molodi-
rehiony-tvii-holos-vazhlyvyi.html). – 2012. – 19.09).

***

Представители движения «ЧЕСТНО» предоставили центральному офису Партии
регионов списки кандидатов в нардепы, которые не отвечают критериям порядочности.
Вмести со списками, регионалам вручили вязку чеснока.

По словам организаторов акции, движение проверило проходные списки шести
партий, у которых больше всего шансов попасть в парламент. Было обнаружено
284 кандидата, которые нарушили четыре критерия порядочности: отсутствие фактов
нарушения прав и свобод человека; отсутствие незадекларированных доходов;
неизменность политической позиции; непричастность к коррупции.

По словам организаторов,  в списках ПР нарушителей больше всего –  106,  в ВО
«Батьківщина» – 90 кандидатов. Нарушители есть и у других политсил: 31 – «Удар», 16 –
ВО «Свобода», 12 – «Украина – Вперед!».

К участникам акции вышел нардеп Ярослав Сухой, который пообещал, что
руководство партии обязательно учтет эту информацию.

Отметим, что участники акции получили от ПР подарок – пакеты с блокнотами,
ручками и программой партии (В Киеве регионалов обвинили в непорядочности и
вручили связку чеснока // Независимое Бюро Новостей
(http://nbnews.com.ua/news/57603/). – 2012. – 19.09).

***

У Рівному координатори,  експерти та активісти руху «ЧЕСНО»,  який мав би
неупереджено перевіряти політиків на предмет доброчесності, є залежними від виборчих
штабів окремих кандидатів у депутати і поєднують громадську діяльність із веденням
передвиборчої агітації. Особи, які «чесноміряють» рівненську політику, є керівниками
обласних осередків політичних партій, працюють помічниками-консультантами депутатів
Верховної Ради України, є членами виборчих штабів кандидатів-мажоритарників або в
інший прямий чи опосередкований спосіб задіяні у виборчій кампанії.

Як відомо,  однією з базових цінностей,  яку декларує «ЧЕСНО»,  є незалежність,
тобто рух не підтримує жодного політика чи політичну силу. Його представники не мають
обіймати керівних посад у політичних партіях або виборчих штабах та не
балотуватимуться до Верховної Ради України.  Також керівництво «ЧЕСНО»  стверджує,
що в разі реєстрації кандидатом у народні депутати, довіреною або уповноваженою
особою чи в інший передбачений законом спосіб взявши участь у виборах до Верховної
Ради України 2012 р., член координаційної ради «ЧЕСНО» автоматично вибуває з її
складу.

Цікаво, що цих принципів абсолютно не дотримується рівненське регіональне
представництво «ЧЕСНО».  Зокрема,  на посадах координаторів Руху у Рівному

http://www.volynregion.org/news/2340-molodi-rehiony-tvii-holos-vazhlyvyi.html
http://www.volynregion.org/news/2340-molodi-rehiony-tvii-holos-vazhlyvyi.html
http://nbnews.com.ua/news/57603/
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перебувають Віталій Примак та Олексій Сидорець (про що вказано на офіційному сайті
організації), які є представниками рівненської Фундації Регіональних Ініціатив (ФРІ).
Окрім визначення чесності кандидатів у народні депутати України, вони задіяні в роботі
виборчих штабів. Цікавий факт: обласний керівник ФРІ Зураб Кантарія працює
керівником виборчого штабу кандидата-мажоритарника Віктора Матчука. Також
З. Кантарія є головою Рівненського обласного осередку «Молодіжного союзу Наша
Україна» – припартійної громадської організації, яка входить у поле впливу політичної
партії «Наша Україна», тобто партії, за списком якої В. Матчук став депутатом Верховної
Ради поточного скликання. Нагадаємо, що пан Матчук тривалий час був головою
Рівненської обласної організації НСНУ,  а отже,  між цими особами є прямий зв’язок
посадового підпорядкування, що вже дозволяє ставити під сумнів будь-які висновки
рівненських «чесноків».

Ще один учасник рівненського осередку «ЧЕСНО» Назарій Поліщук поєднує
діяльність у «ЧЕСНО» з керівництвом обласною організацією Радикальної партії Олега
Ляшка і є помічником-консультантом того ж таки народного депутата. Цікаво, що
рівненська «ЧЕСНО» навіть не намагається це приховати і вказує посаду Н. Поліщука
навіть на офіційному сайті.

На цьому перелік політично заангажованих діячів руху «ЧЕСНО» на Рівненщині не
завершується. Ще один громадський активіст Руху «ЧЕСНО» Костянтин Беседюк очолює
Рівненську обласну організацію «Християнсько-демократичний союз молоді». Як відомо,
ця організація є молодіжним крилом політичної партії Християнсько-демократичний союз
(ХДС),  який входить до складу виборчого блоку Наша Україна – Народна Самооборона,
тобто саме того блоку, завдяки якому до парламенту потрапив той же В. Матчук.

Наведені факти свідчить, що у Рівному Рух «ЧЕСНО» має тісні зв’язки з виборчим
штабом кандидата-мажоритарника В. Матчука і цілком імовірно перебуває під його
афілійованим контролем, що дозволяє припустити використання Руху «ЧЕСНО» для
боротьби з політичними конкурентами.

На думку експертів, саме В. Матчук на цих виборах виконує функцію «технічного»
кандидата від влади, основним завданням якого є постійні інформаційні атаки на
кандидата від об’єднаних сил опозиції Олега Осуховського – найбільш імовірного
переможця виборів.

Потрібно зазначити, що такі факти руйнують віру громадян у незалежний контроль
за виборчим процесом і ставлять під сумнів об’єктивність висновків громадських
організацій (У Рівному рух «Чесно» планують використати для боротьби з
політичними конкурентами? // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/032843/). – 2012. – 19.09).

***

20 вересня представники телевізійних телеканалів і громадських організацій
підписали меморандум «Відкриті новини заради чесних виборів»

Мета ініціативи – забезпечити право українців на відкриту, повну збалансовану
інформацію про парламентські вибори і рівний доступ політичних сил до засобів масової
інформації.

У рамках меморандуму буде проведений незалежний моніторинг, який
проводитимуть незалежні експерти з України та Наглядова рада,  у складі якої будуть
іноземні експерти.

Зокрема, вони промоніторять, як телеканали дотримуються основних принципів
висвітлення виборів. Мова йде про незаангажованість і висвітлення суспільно важливих
тем.

http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/032843/
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За словами виконавчого директора Інституту масової інформації Вікторії Сюмар,
планується підготувати два звіти про результати моніторингу – один на початку жовтня, а
другий – після виборів.

Поки що під документом підписалися телеканали «Інтер», ICTV, «Новий канал»,
СТБ і «Україна», а також громадські організації «Академія української преси»,
«Телекритика», Асоціація «Спільний простір», Інститут масової інформації та
Міжнародний фонд «Відродження».

До меморандуму можуть приєднається всі зацікавлені телеканали, які поділяють
його цілі та завдання (Пыргару Н. Громадські організації будуть стежити за
незаангажованістю українських телеканалів // Golos.ua
(http://ua.golos.ua/suspilstvo/12_09_20_obschestvennyie_organizatsii_budut_sledit_za_nezaa
ngajirovannostyu_ukrainskih_telekanalov). – 2012. – 20.09).

***

Избиратели должны потребовать от кандидатов в депутаты четко заявить о своей
позиции по ключевым вопросам, от решения которых зависит дальнейший путь Украины.
С таким предложением выступил лидер общественного движения «Украинский выбор»
Виктор Медведчук.

По словам политика, необходимо изменить систему, в которой политики
манипулируют избирателем, не предлагая реальных путей решения существующих
проблем. «Граждане фактически лишены права осмысленно выбирать будущее своей
страны – взамен реальных стратегий и власть, и оппозиция предлагают народу лишь
мелькающие клипы телевизионно-зомбирующего сериала», – отмечает В. Медведчук.

Лидер общественного движения «Украинский выбор» определил восемь
стратегических вопросов, ответы на которые должны прозвучать с уст политиков во время
предвыборной кампании. По словам В. Медведчука, каждый кандидат должен предложить
свой проект реформирования системы государственного устройства, формы правления и
обеспечения истинного народовластия. В. Медведчук также уверен, что украинских
граждан волнуют проблемы языка, продажи земли, борьбы с коррупцией,
внешнеэкономической интеграции и вопрос введения двойного гражданства.

«Украинские избиратели, прежде чем отдать свои голоса за ту или иную
политическую силу или кандидата в народные депутаты, вправе знать их позицию по этим
вопросам. Отказ от прямого ответа будет означать, что политикам есть что скрывать от
своих избирателей», – подытожил Медведчук (Виктор Медведчук: избиратели вправе
знать истинные цели тех, кто идет во власть // vgorode.ua
(http://lg.vgorode.ua/news/136853/). – 2012. – 21.09).

***

21 сентября Всеукраинская молодежная общественная организация «Молодые
регионы» провела акцию к Международному дню мира, в которой призвала оппозицию
задуматься над событиями, происходящими в стране, и начать конструктивный диалог с
властью.

«Молодые регионы» указали на актуальные проблемы Украины, призвали поставить
большую и жирную точку в политических распрях. Они создали «кладбище» самых
болезненных проблем Украины – 10 символических топоров с названиями проблем,
мешающих эффективному демократическому развитию страны: топоров войны,
языкового противостояния, политической халатности, нестабильности, расовой
дискриминации, неравноправия, беспощадной коррупции, социальной пассивности,
равнодушия, безответственности».

http://ua.golos.ua/suspilstvo/12_09_20_obschestvennyie_organizatsii_budut_sledit_za_nezaangajirovannostyu_ukrainskih_telekanalov
http://ua.golos.ua/suspilstvo/12_09_20_obschestvennyie_organizatsii_budut_sledit_za_nezaangajirovannostyu_ukrainskih_telekanalov
http://lg.vgorode.ua/news/136853/
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Как отметил народный депутат Украины, член парламентской фракции Партии
регионов, Председатель ВМОО «Молодые регионы» Андрей Пинчук: «Со стороны
демократической оппозиции требуется ответственное отношение к диалогу с властью,
отказ от бескомпромиссной критики, способной вызвать негативные для
демократического процесса последствия. В механизме принятия решений приоритетными
должны быть базовые демократические ценности, а не конъюнктурные соображения. На
сегодняшний день оппозиция очень слабо взаимодействует с украинскими властями, но
именно такая «коалиция» способствует эффективному проведению реформ в стране. Этой
акцией мы хотели призвать оппозицию активизироваться и попытаться достичь
консенсуса с властью» («Молодые регионы» провели акцию к Международному дню
мира и призвали оппозицию подумать над тем, чтобы «закопать топор войны» //
Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/505c77c3c4ca424919000514). – 2012. – 21.09).

Оперативні прогнози

Прийняття законопроектів у парламенті вночі негативно позначиться на
рейтингу Партії регіонів. Про це заявив президент Аналітичного центру «Відкрита
політика» Ігор Жданов.

«Більшість належить Партії регіонів.  Я думаю,  що,  роблячи таку заяву,  керівник
фракції Партії регіонів, напевно, розраховував на підтримку своїх соратників. Думаю,
ініціатива буде реалізована», – підкреслив експерт.

З одного боку, зазначив він, ПР говорить про підвищення соціальних стандартів, але
людям можна нагадати про те, що фракція приймає рішення, якими просто скасовуються
пільги, влаштовуються афери, які продають землі за безцінь.

«І це негативно вплине на сприйняття виборцями Партії регіонів. До того ж,
потрібно розуміти, що такі речі, коли чомусь вночі, а не в нормальному режимі
приймаються законопроекти, виборці сприймають негативно», – додав І. Жданов.

На його думку, нормальна робота парламенту набагато краще сприймається
виборцями, ніж нічний режим прийняття документів.

Голова фракції Партії регіонів О.  Єфремов виступив з ініціативою про те,  щоб
Верховна Рада працювала в пленарному режимі всього один день, але «до упору». Таким
чином, парламент буде приймати всі важливі рішення вночі (Штепура А. «Нічні»
законопроекти негативно відіб’ються на рейтингу Партії регіонів – експерт //
Golos.ua
(http://ua.golos.ua/politika/12_09_17_nochnyie_zakonoproektyi_negativno_otrazyatsya_na_re
ytinge_partii_regionov__ekspert). – 2012. – 17.09).

***

Якщо парламентські вибори в Україні відбудуться чесно і демократично, це
зміцнить позиції країни як головуючої в Організації безпеки і співробітництва в
Європі в 2013 р.

Таку думку висловила член міжнародної делегації Національного демократичного
інституту, колишній губернатор штату Нью-Джерсі Крістін Тодд Вітмен під час прес-
конференції.

За її словами, від прийдешніх парламентських виборів залежить майбутнє України як
учасниці міжнародних процесів. Так, зокрема, за словами К. Т. Вітмен, якщо результати
виборів будуть визнані українським народом як такі, що відображають його волю,

http://www.partyofregions.org.ua/news/505c77c3c4ca424919000514
http://ua.golos.ua/politika/12_09_17_nochnyie_zakonoproektyi_negativno_otrazyatsya_na_reytinge_partii_regionov__ekspert
http://ua.golos.ua/politika/12_09_17_nochnyie_zakonoproektyi_negativno_otrazyatsya_na_reytinge_partii_regionov__ekspert
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легітимність парламенту та уряду «виросте в очах українців та міжнародної
спільноти».

Крім того, на думку члена делегації НДІ, чесні вибори також допомогли б країні
вирішити й найбільш складні внутрішні проблеми. Зокрема, провести економічні реформи
та боротьбу з корупцією. Також парламентські вибори підготують грунт для майбутніх
президентських виборів 2015 р., до яких буде залучено ще більше уваги.

При цьому К. Т. Вітмен підкреслила, що найбільш важливим критерієм даних
виборів буде оцінка їх населенням (Чесність парламентських виборів вплине на позиції
України в ОБСЄ – Вітмен // Golos.ua
(http://ua.golos.ua/politika/12_09_17_chestnost_parlamentskih_vyiborov_povliyaet_na_pozitsi
i_ukrainyi_v_obse__vitmen). – 2012. – 17.09).

***

Фракція Партії регіонів може «розвести, як кошенят» своїх виборців. Таку
думку висловив політолог Олександр Палій,  говорячи про ініціативу голови фракції ПР
Олександра Єфремова встановити один парламентський день в тиждень, коли депутати
будуть працювати «до упору».

«На сьогоднішній день вся влада в парламенті – у Партії регіонів, тому вони можуть
пронести в парламент дуже багато ініціатив», – зазначив він.

Тим більше, підкреслив політолог, що на сьогоднішній день ніхто не знає, скільки
людей в парламенті голосують насправді. «За одні рішення – 150, за інші – 110, за третє –
60, а скрізь пишуть, що проголосували більше 226», – додав О. Палій.

За його словами, відмова від «фізичного голосування» – це масштабна фальсифікація
законодавчого поля України, яка триває.

У той же час політолог зазначив, що через майбутні вибори Партія регіонів змушена
рахуватися з громадською думкою.

«Але в Партії регіонів багато що залежить від суб’єктивних причин: хто з якої ноги
встав, хто з якою ідеєю до чийогось вуха добіг. Може бути все, що завгодно. Сьогодні
Партія регіонів обіцяє одне, а проводить інше, а потім будуть казати, що розвели
виборців, як кошенят», – заявив О. Палій.

Також експерт зазначив, що, якщо Партія регіонів дійсно вирішить впровадити свою
ініціативу в роботу Верховної Ради, то їй потрібно буде врахувати і «ефект медіа» від цих
дій.

«Люди ж розуміють, що це робиться, щоб легалізувати усілякі антисоціальні
ініціативи», – підкреслив він (Штепура А. Регіонали знову будуть «розводити»
виборців, як кошенят – політолог // Golos.ua
(http://ua.golos.ua/politika/12_09_17_regionalyi_opyat_budut_razvodit_izbirateley_kak_kotya
t__politolog). – 2012. – 17.09).

***

Парламентські вибори 2012 р. можуть стати своєрідним політичним Рубіконом
для українців, перейшовши який вони муситимуть остаточно визначатися із тим,
який шлях вибирає Україна. Настає час боротьби,  але не тільки політичних сил,  а й
усього українського соціуму, в якого в цій боротьбі з’являється шанс трансформуватися у
громадянське суспільство.

У жовтні 2012 Україна отримує своєрідне завдання на майбутнє. Та за умов, коли в
Україні й досі немає чітких правил для визначення балансу політичних сил,  відсутність
незалежної судової влади може після парламентських виборів тільки посилити конфлікт.
Тому в перспективі чітко проглядається Майдан-2.

http://ua.golos.ua/politika/12_09_17_chestnost_parlamentskih_vyiborov_povliyaet_na_pozitsii_ukrainyi_v_obse__vitmen
http://ua.golos.ua/politika/12_09_17_chestnost_parlamentskih_vyiborov_povliyaet_na_pozitsii_ukrainyi_v_obse__vitmen
http://ua.golos.ua/politika/12_09_17_regionalyi_opyat_budut_razvodit_izbirateley_kak_kotyat__politolog
http://ua.golos.ua/politika/12_09_17_regionalyi_opyat_budut_razvodit_izbirateley_kak_kotyat__politolog
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Власне, 2012 р. може стати апофіозом «своєрідної» незалежності України. Тому в
Партії регіонів так ретельно і передбачливо готуються до «чесних» і «демократичних»
виборів.  Адже очікувати на перемогу з підтримкою менше ніж у 20  відсотків населення
регіоналам явно не варто, а намалювати підсумкові «правильні» результати, то вже зовсім
інша справа.

Хоча вже і сьогодні очевидно, що видати парламентські вибори за чесні і
демократичні, ніяк не виходить. Адже без участі в них лідерів опозиції Ю. Тимошенко і
Ю. Луценка демократичній світ навряд чи готовий ці вибори визнавати взагалі.

Результати виборів можна спрогнозувати вже зараз, Партія регіонів, застосовуючи
адміністративний ресурс, переважаючу чисельність своїх представників у виборчих
комісіях та інші маніпулятивні важелі впливу під час підрахування голосів, здобуде
«більшість» голосів виборців, і цю «перемогу» вони будуть доводити українцям і світові
за допомогою сили. За ситуації, коли для хворих дітей і пенсіонерів грошей немає,
«донецькі» з легкістю викидають мільярди лише для того, аби утриматися при владі. І як
можна взагалі назвати державу, в якій міліції втричі більше, ніж було в часи УРСР, як не
поліцейською державою?

Якщо українці не проявлять політичної активності і не будуть боротися за свою
свободу і свої права, то вони можуть розпрощатися зі своєю країною, котра повністю
перейде під владу паханату і остаточно заживе по понятіям. Адже Конституція для
януковичів не що інше, як порожній звук, а права людини віджилий архаїзм.

Тому для українців важливо визначитися із тим, хто вони – безсловесний електорат,
від волевиявлення якого абсолютно нічого не залежить, чи громадяни своєї країни, які
готові відстоювати своє право на власну державу.

Після парламентських виборів «донецькі» поділять Україну вже не на Схід-
Захід чи Південь-Північ, а на тих, хто стоятиме по той чи інший бік щитів і
водометів. На сьогодні януковичів і їхніх прислужників у сотні разів менше, ніж
українців, і вони розраховують тільки на те, що режим підтримуватимуть зі «службового
обов’язку», ті, кого примушуватимуть виконувати злочинні накази проти свого народу.

Для українців найбільш нагальним політичним питанням на сьогодні є – якою може
бути Україна після парламентських виборів? Адже режим «донецьких», котрий з кожним
місяцем усе більше перетворюється на режим Януковича, його родини і їхніх довірених
лакиз, стає найжорсткішим режимом за усі роки новітньої української історії, абсолютно
ігноруючи при цьому стратегічні інтереси Української держави.

І нині не лише пересічні українці, а й навіть олігархи не можуть бути впевненими у
тому, що на них чекатиме завтра. Очевидно, що коли український народ просто
знищують, то він має повне право чинити спротив. А легітимність влади, котра в
неконституційний спосіб внесла зміни до Конституції у вересні 2010 року, і незаконним
шляхом «тушкування» отримала більшість у Верховній Раді, є взагалі сумнівною.

Можна сказати, що Україна наблизилась до ситуації, коли легітимація
парламентських виборів уже зараз є проблематичною. Бо коли довіра до екзіт-полів
підірвана ще на минулих президентських виборах, а результати опитувань
проведених центрами соціальних досліджень (частина яких з’являється чомусь саме
перед виборами), часто є непевними і сумнівними, то мова вже може йти навіть не
про фальсифікацію виборів, а про те, яким результатам взагалі можливо довіряти
(Каспрук В. Якою може бути Україна після парламентських виборів? // Замкова гора
(http://zamkova.info/topnews/13833-yakoyu-mozhe-buti-ukrayina-pslya-parlamentskih-
viborv.html). – 2012. – 17.09).

http://zamkova.info/topnews/13833-yakoyu-mozhe-buti-ukrayina-pslya-parlamentskih-viborv.html
http://zamkova.info/topnews/13833-yakoyu-mozhe-buti-ukrayina-pslya-parlamentskih-viborv.html
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***

Объединенная оппозиция набирает меньше голосов, чем Партия регионов,
потому что люди не видят в опросниках фамилии экс-премьера Юлии Тимошенко.
Так объяснила директор Фонда «Демократические инициативы» Ирина Бекешкина .

Отвечая на вопрос, почему Партия регионов обгоняет «Батьківщину», которая еще
летом занимала лидирующую позицию, Бекешкина сказала:

««Батьківщина» начала терять позиции еще в нашем опросе, который был в середине
августа. Это связано, по моему мнению, с тем, что в бюллетене опросника не было
фамилии Тимошенко. Раньше она была. Я думаю, что много людей, не увидев этой
фамилии, перешли в категорию тех, кому «трудно сказать» или еще какую-то».

По словам социолога, именно это могло снизить рейтинг оппозиции на 2–3 %.
«На рейтинг «Батьківщини» влияет партия «Удар» Кличко, потому что ее

электорат сейчас возрастает в центре и на западе. И у них тот же электорат, что и в
«Батьківщини». Кличко отбирает молодой электорат», – объяснила Бекешкина.

Что касается роста рейтинга «Партии регионов», то, по ее словам, это
предполагалось еще раньше.

«Предполагалось,  что рейтинг их будет расти.  Потому что куда делся электорат
Януковича выборов 1-го тура (президентских выборов)? Там было 30 %. Куда он делся?
Немного отошло коммунистам, а часть возвращается назад к Партии регионов», –
отметила социолог.

Вместе с тем она добавила, что до выборов ситуация еще может измениться.
«Есть резерв неопределенных –  по одним опросам 15  %,  за другими 17  % тех,  что

пойдут на выборы. Здесь резерв довольно значительный и в оппозиции, и в Партии
регионов», – сказала она.

Однако Бекешкина прогнозирует, что большинство в Верховной Раде
достанется регионалам.

«Оппозиция не получит большинство, если учитывать мажоритарные округи,
потому что оппозиция практически сдала много округов, не вставив там сильных
кандидатов. А к Партии регионов перейдут нейтральные, самовыдвиженцы. Во
многих округах победу получат представители бизнеса, потому что это те, что могут
что-то сделать для округа. А бизнес не будет ссориться, он будет, как минимум,
лояльный к власти до президентских выборов», – сказала социолог.

«То, что большинство будет у власти – для меня сомнений нет. Но насколько новый
парламент будет послушный?  Следующая Верховная рада не будет такой послушной,  и
каждый раз придется договариваться c мажоритарщиками. Следующий парламент будет
намного более сложным», – подытожила Бекешкина (Оппозиция не зря дралась за
фамилию Тимошенко // From-ua – Новости из Украины (http://www.from-
ua.com/news/48ad816d2cbb6.html). – 2012. – 17.09).

***

Процесс приватизации Одесского припортового завода может начаться сразу
после выборов в парламент 2012 г. Такое мнение выразил лидер Компартии Украины
Петр Симоненко на встрече с работниками Одесского припортового завода.

По его словам,  процесс приватизации этого предприятия отложен,  потому что в
Украине идет избирательная кампания.

П. Симоненко считает, что приватизация Одесского припортового завода в
очередной раз показала бы недальновидность украинской власти в отношении экономики
страны, а также ее желание пополнить «свои карманы», а не работать в интересах народа.

«Яркий пример – «Криворожсталь», которая была самым лучшим предприятием
Украины. Когда его продавали, обещали 24 млрд грн в бюджет, но что мы имеем сегодня?

http://www.from-ua.com/news/48ad816d2cbb6.html
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4 млрд грн каждый год идет в чужой карман.  20  тыс.  работников сокращены.  Уголь для
предприятия поставляется не из Донецка, а из Австралии, Польши и США. А социальная
инфраструктура полностью разрушена», – отметил лидер КПУ.

Он добавил, что на сегодняшний день Одесский припортовый завод является
достаточно успешным предприятием с высокими зарплатами и социальным пакетом для
сотрудников.

В то же время П. Симоненко подчеркнул, что если выборы-2012 не изменят
власть, приватизация этого завода неминуема.

«И тогда завод ждет та же судьба,  что и «Криворожсталь»,  –  подытожил лидер
Компартии (Петр Симоненко: Приватизация Одесского припортового завода может
начаться сразу после выборов // Компартія України (http://www.kpu.ua/petr-simonenko-
privatizaciya-odesskogo-priportovogo-zavoda-mozhet-nachatsya-srazu-posle-vyborov/). –
2012. – 17.09).

***

Министр экономического развития и торговли Петр Порошенко уверен, что
опасностью сегодняшнего времени для Украины являются будущие парламентские
выборы.

«Первая опасность выборов – если сейчас Украина не продемонстрирует честное,
свободное волеизъявление граждан без каких-либо фальсификаций, Украина имеет
не только шанс, а гарантированно останется в мировой изоляции, поскольку такая
Украина не нужна ни собственному народу, ни Европе, ни России, никому из наших
потенциальных союзников», – сказал министр.

Он также отметил, что сегодня ключевая задача для власти, государства, оппозиции
и гражданского общества – обеспечить честный избирательный процесс.

«Второй риск выборов – перед выборами политики всегда врут. Они обещают то, что
они никогда не собираются выполнять. К сожалению, мне не известен никто, кто бы мог
обойти это искушение. Потому что пустыми обещаниями хотят завоевать ваше доверие.
Не завоевать, извините, а купить ваш голос пустыми, несбыточными обещаниями. Еще в
политической, 20-летней истории Украины никто не выполнял взятых обязательств», –
сказал Порошенко.

Выступая на 9-й Ялтинской ежегодной встрече 14 сентября, Порошенко объявил о
наступлении эры продовольственных и водных ресурсов.

«В следующем десятилетии более привилегированными странами в мире станут
те, которые обладают достаточными запасами воды и продуктов питания, тогда как
прошедшее десятилетие было за странами с нефтью и газом», – сказал П. Порошенко
(Порошенко рассказал о том, как боится выборов // NEWSru.ua
(http://rus.newsru.ua/ukraine/18sep2012/pf.html). – 2012. – 18.09).

***

Украинская власть боится повторения Майдана, а оппозиция не настроена на
радикальные действия. Такое мнение высказал политолог Владимир Фесенко.

«Сами термины –  свержение конституционного строя,  терроризм –  это тематика
статей УК. Это постановление правительства – по сути, отображение «комплекса
Майдана», который есть у многих представителей нынешней власти. Майдан не прошел
даром – его помнят, боятся повторения, и эти страхи подпитываются ростом социального
напряжения во время нынешней кампании. Остро стоит вопрос о легитимации выборов»,
– отметил эксперт.

«Но власть явно преувеличивает опасность – в обществе есть большое социальное
напряжение, но есть недоверие людей, как к властям, так и к остальным политикам. Ради

http://www.kpu.ua/petr-simonenko-privatizaciya-odesskogo-priportovogo-zavoda-mozhet-nachatsya-srazu-posle-vyborov/
http://www.kpu.ua/petr-simonenko-privatizaciya-odesskogo-priportovogo-zavoda-mozhet-nachatsya-srazu-posle-vyborov/
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политики идти на улицы сегодня готово меньшинство людей. Нынешние лидеры
оппозиции вряд ли пойдут на радикальные действия – им нужны депутатские
мандаты, а не революция. Ю. Тимошенко и могла бы все поставить на кон и
опрокинуть ситуацию радикально, но нынешние оппозиционные лидеры гораздо
более умеренны», – добавил Фесенко (Политолог: Украинская оппозиция не решится
повторить Майдан // Утро.UA
(http://www.utro.ua/ru/politika/politolog_ukrainskaya_oppozitsiya_ne_reshitsya_povtorit_may
dan1347976301). – 2012. – 18.09).

***

Социальные инициативы, которые заложены в проекте бюджета на 2013 г., не
будут выполнены. Об этом заявил лидер КПУ Петр Симоненко.

По его словам, проект бюджета на 2013 г. уже поступил в Верховную Раду и вскоре
депутаты приступят к его рассмотрению.

В то же время,  по мнению П.Симоненко, бюджет не будет рассмотрен до начала
выборов в парламент, поскольку власти будет невыгодно озвучивать тот факт, что в
этом проекте практически не заложены обещанные социальные программы.

Лидер КПУ считает, что есть несколько причин, по которым социальные программы-
2013 не будут финансироваться.

П. Симоненко объяснил, что во-первых, недавно из Украины уехала миссия МФВ,
которая четко поставила требования о поднятии цен на тарифы и сокращении социальных
программ.

«Во-вторых, бюджет Украины-2013 – это 360 млрд грн, а долг Украины в этом году –
95  млрд.  И это все деньги,  которые могли пойти на «детей войны»,  инвалидов,
«чернобыльцев», «афганцев» и т. д.», – сказал он.

Более того, добавил П. Симоненко, предварительно народные депутаты приняли
норму об изменениях в бюджет, благодаря которой правительство имеет полное право не
финансировать социальные программы, если у Кабмина на это не хватает средств.

«Вы же понимаете, что средств в любом случае не будет хватать. И,
соответственно, социальные программы-2013 не будут реализованы, если выборы в
парламент ничего не изменят», – резюмировал П. Симоненко (Петр Симоненко:
Социальные программы-2013 не будут реализованы властью // Компартія України
(http://www.kpu.ua/petr-simonenko-socialnye-programmy-2013-ne-budut-realizovany-
vlastyu/). – 2012. – 19.09).

***

Западные страны будут критиковать результаты выборов в Украине, но
воздержатся от призывов к их отмене. Такое мнение на пресс-конференции в Киеве
высказал директор Американского института в Украине Энтони Салвия.

«Результаты выборов вряд ли будут служить достаточным основанием для призывов
к мобилизации в пользу их отмены. Если результаты в целом будут соответствовать
данным опросов и экзит-полов,  Западу будет сложно поставить их под сомнение»,  –
заявил Энтони Салвия.

«Поскольку Запад все еще рассматривает Украину, как поле для конкуренции с
Россией, он не захочет предпринимать неудачную попытку оспаривания, которая
лишь подтолкнет Киев к дальнейшему сближению с Москвой», – добавил эксперт
(Запад не будет настаивать на отмене результатов выборов в Украине – эксперт //
Независимое Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/news/57624/). – 2012. – 19.09).

http://www.utro.ua/ru/politika/politolog_ukrainskaya_oppozitsiya_ne_reshitsya_povtorit_maydan1347976301
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http://www.kpu.ua/petr-simonenko-socialnye-programmy-2013-ne-budut-realizovany-vlastyu/
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***

«Если в приближающихся выборах в Украине международные наблюдатели
зафиксируют нарушения, это приведет к международной изоляции нашей страны», –
такое мнение выразил народный депутат Украины Валерий Шаманов.

По мнению политика, однозначно о честности и правдивости этих парламентских
выборов можно будет сказать только после их проведения.

«Но хочу сказать сразу, что если они будут не честными или не прозрачными, а об
этом скажут международные организации, направившие к нам в Украину наблюдателей, –
то это приведет к международной изоляции Украины. Если мы до сих пор стремились в
Европу, то с такими сомнительными выборами мы туда точно не попадем. Вновь появится
«железный занавес», только построит его не наша страна, как это было во времена СССР,
а они. Тогда мы защищали социалистическую идеологию. Сегодня Европа стоит на
страже своих ценностей, в которые как раз и входят: демократия, свобода личности,
независимость СМИ и прозрачные выборы. Украинская власть это понимает. Поэтому ей
очень важно доказать всему миру, что выборы пройдут прозрачно и демократично», –
отметил В. Шаманов (Украине нужны прозрачные выборы, чтобы сделать еще один
шаг в Европу, – Валерий Шаманов // Паралель-Медiа (http://paralel-
media.com.ua/p51834.html). – 2012. – 20.09).

***

Если зафиксированный международными наблюдателями уровень честности и
прозрачности выборов в Украине будет слишком низким, то Евросоюз может
перейти «от слов к действию». Об этом рассказал экс-премьер Польши, депутат
Европарламента Ежи Бузек

«В этом случае Европейский Союз наверняка перейдет от слов к действиям и, в
частности, к принятию определенных решений, которые продемонстрируют, что
тесное сотрудничество с нынешней властью на данном этапе невозможно. Это
приведет к уменьшению наших взаимных контактов, которые являются гарантией
независимости и чувства безопасности Украины», – сказал он.

Бузек не исключает, что нынешняя украинская власть может быть сама
заинтересована в реализации этого сценария, чтобы заставить Европу подтолкнуть
Украину в объятия России, а потом обвинить в провале европейской интеграции
самих европейцев. «В политике возможно практически все. Вы – и только вы – рeшите,
за кого хотите голосовать, какую партию выбрать», – отметил он.

«Мы относимся к Украине как к европейской стране, а к украинцам как к
европейцам. Но если избирательный процесс и политическая ситуация в вашей стране не
будут соответствовать стандартам, которые мы предъявляем к европейским странам, мы
не хотели бы прекращать всяческие контакты с вашей страной. Мы будем поддерживать
определенный уровень контактов с Украиной, но сконцентрируемся на отношениях с
украинцами, продолжая считать вас европейцами. Однако я все еще надеюсь, что мы
избежим реализации этого сценария…», – сказал европарламентарий (Евродепутат:
Если выборы в Украине будут нечестными,  ЕС перейдет от слов к действиям //
Главком: Новости политики и экономики (http://glavcom.ua/news/92597.html). – 2012. –
20.09).

***

Результат виборів буде «не таким вже і передбачуваним». Основна боротьба
кандидатів у народні депутати України розгорнеться не під час виборчого процесу, а
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після – в судах. Таку думку висловив політичний консультант, оглядач видання «Хвиля»
Максим Михайленко під час круглого столу в Києві.

За його словами, вже зараз в експертному співтоваристві встановилася думка, що
Партія регіонів «візьме» 2/3 округів.  Однак,  на думку М.  Михайленка,  результат виборів
буде «не таким вже і передбачуваним».

Так, на переконання політконсультанта, після самих виборів в українських судах
розгорнеться справжня боротьба за округи, що приведе до великої кількості
скасованих результатів. Так, зокрема, не зважаючи на існування кандидатів від влади та
опозиції в окремих округах,  громадські діячі (такі як Тетяна Монтян та Ігор Луценко)
ведуть свою «цікаву» боротьбу в них. Однак при цьому експерт відзначив, що
оскаржуватися «на вулиці» вибори не будуть (Мамаева М. Основна боротьба
кандидатів у депутати буде не на виборах, а в судах – експерт // Golos.ua
(http://ua.golos.ua/politika/12_09_19_osnovnaya_borba_kandidatov_v_deputatyi_budet_ne_n
a_vyiborah_a_v_sudah__ekspert). – 2012. – 20.09).

***

Нынешняя избирательная компания фактически приближает Украину ко
второй волне экономического кризиса. Такое мнение в ходе пресс-конференции
высказал политолог Константин Бондаренко.

«За последние три месяца политсилами и кандидатами в мажоритарных
округах потрачены средства эквивалентные Госбюджету Украины. В будущем это
негативно отразится на отечественной экономике, ухудшив ее и без того сложное
положение», – считает г-н Бондаренко.

Он также отметил, что максимум средств будет вложено именно в последний месяц
избирательной компании.

О том, что основные средства в текущей избирательной компании на политрекламу
будут потрачены в октябре, говорил и основатель компании Research and Branding Group
Евгений Копатько (Избирательная компания ведет Украину к кризису – политолог //
Независимое Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/news/57767/). – 2012. – 20.09).

***

Если Запад и Восток не признают парламентские выборы в Украине, то
руководству страны грозят финансовые санкции. Такое мнение выразил экс-президент
Украины Виктор Ющенко.

По его словам, выборы будут единственным тестом, на базе которого будут
формироваться коррекции изменения отношений к Украине.

В. Ющенко считает, что если выборы не признают, то появятся финансовые
ограничения для определенного круга, дипломатические запреты, демарши
дипкорпуса и другое.

«И одна дорога только – к Белокаменной. Мое ощущение, что к Белокаменной
власти не хочется», – сказал он. «Не хочется делиться страной, мне так кажется. А куда
хочется – в Европу – не пускают», – добавил В. Ющенко.

Поэтому, по его мнению, власть «бессознательно» не пойдет на выборы,
которые не признают. «Это инстинкт самосохранения. И мне кажется, если эти
ребята трезво мыслят, то они должны поступать в данном случае согласно
национальным интересам»,  –  сказал В.  Ющенко (Ющенко рассказал об инстинктах
Януковича // МинПром – информация бизнес-класса
(http://minprom.ua/news/104234.html). – 2012. – 20.09).
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***

Рейтинг комуністів зріс в 2–3 рази і може побити власний рекорд. Про це
повідомив директор Агенції соціальних комунікацій Сергій Бєлашко.

«Наведені дані свідчать, що Україна не залишилася осторонь від загальносвітової
тенденції зростання лівих настроїв на тлі наявної економічної кризи.  Проте в цілому
зростання рейтингу КПУ обумовлено переважно внутрішніми причинами», – зазначив
експерт.

На його думку, значна частина лівого електорату відвернулася від основних
суб’єктів українського політикуму, і цей процес продовжується. Різке зміщення
«Батьківщини» вправо і активне поглинання партією Тимошенко правоцентристського
електорату «Нашої України» спровокували відтік від неї лівих прихильників в Центрі та
на Заході України. З іншого боку, розчарування в Партії регіонів зробило прихильниками
Компартії лівих виборців Півночі, Сходу і Півдня країни, що виводить комуністів на інші
позиції в цих регіонах.

«По-третє, кампанія КПУ сконцентрована на консолідації власного електорату
навколо простих і зрозумілих пересічному виборцю гасел. Цим вона суттєво відрізняється
від кампаній Партії регіонів і «Батьківщини», суть яких зводиться до прямих звинувачень
один одного і практично не містить конструктивних пропозицій, що не сприяє зростанню
їхніх прихильників в умовах погіршення економічної ситуації», – зазначив експерт.

Таким чином, на думку експерта, звільняється досить серйозна електоральна
ніша для освоєння КПУ. Її обсяг можна оцінити в межах 20 %, тобто, Компартія
теоретично має шанси повернути собі рівень популярності, як мінімум 2002 р.
(Рейтинг комуністів зріс в 2–3 рази і може побити власний рекорд – експерт //
Golos.ua
(http://ua.golos.ua/politika/12_09_20_reyting_kommunistov_vyiros_v_23_raza_i_mojet_pobit
_sobstvennyiy_rekord__ekspert_). – 2012. – 20.09).

***

З огляду на тотальну перевагу пануючого класу над всіма іншими
опозиційними групами, варто зайнятися поствиборчим прогнозуванням, оскільки не
сам факт завершення виборчого процесу буде визначальним для подальшої долі
країни, а події, що відбудуться одразу після завершення виборів.

Виходячи з цього, можна спрогнозувати два поствиборчих сценарії, які
складаються з переплетення стратегічних ліній основних політичих гравців, що
володіють матеріальними ресурсами та зв’язками з іншими державами та міжнародними
організаціями. а) Революційний сценарій –  конфлікт між трьома сторонами на фоні
міжнародної ізоляції України та складної економічної ситуації. Дестабілізація може
завершитися перемогою опозиції, яка буде змушена проявляти лояльність до міжнародних
структур, які їй допоможуть подолати правлячий клас. При перемозі влади та придушенні
всіх революційних потуг – відбудеться відмова навіть від церемоніальної демократії.
Відбудеться скочування до авторитарного режиму з повною зачисткою інформаційного,
економічного, культурно-історичного просторів, що зумовить відкидання країни на
10 років назад та існування у фарватері держав з подібною владною формацією (Росією та
Білорусією). б) Сценарій «Зради». За результатами виборів ні одна зі сторін не отримує
контрольовану більшість голосів у парламенті. Ситуація доводиться до точки кипіння і
одна з політичних сил, «заради збереження стабільності» увійде у переговорний процес та
створить «широку більшість», яку підтримає західні та східні партнери, які збережуть свої
інтереси. «Зрада» може відбутися, як зі сторони опозиційних сил, так і зі сторони
«правлячого класу», який перейде на бік переможця виборчого процесу.

http://ua.golos.ua/politika/12_09_20_reyting_kommunistov_vyiros_v_23_raza_i_mojet_pobit_sobstvennyiy_rekord__ekspert_
http://ua.golos.ua/politika/12_09_20_reyting_kommunistov_vyiros_v_23_raza_i_mojet_pobit_sobstvennyiy_rekord__ekspert_
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Коментар «Привид сепаратизму» координатора Міждисциплінарної дослідницької
групи «Politosophia» Святослава Вишинського:

«Чинна влада всіма засобами намагатиметься зберегти контроль над
парламентом – проте навіть якщо вона зможе досягнути цілі, домовившись із
«ображеними» опозиціонерами, це тільки продовжить її повноваження на два
найближчі роки, але вони вже не будуть такими «безхмарними». Президентські
вибори 2015  р.  (або спроба змінити Конституцію і перенести вибори до парламенту)
неуникно спровокують маси – далі за карти візьмуться кілька гравців одночасно, жоден із
яких в особі Віктора Януковича не зацікавлений: «ліберальна» опозиція та олігархія, яка
на неї поставить; «ліберальний» Захід; «тоталітарна» Росія з її видами на більш гнучкого
партнера; антисистемна опозиція, яка підніме вулицю; і сам український народ, для якого
це стане останньою краплею терпіння.

Сценарій прогнозований: західноукраїнські області через органи регіонального
самоврядування просто не визнають результатів виборів або змін до Конституції,
починається блокада обласних державних адміністрацій, піднімається вулиця і влада на
місцях переходить до опозиції («привид сепаратизму»), революційна ейфорія після
перших успіхів перекидається до столиці, що змушує підтягнутись «лібералів» і гостро
реагувати Захід (і навіть Росію), доки всі ключові органи влади достроково не припинять
своїх повноважень. «Тараном» революційних перетворень стане конкретна політична
сила, котра після нового переділу влади на порядок збільшить свій вплив і життя
стане цікавішим. Вибори до Верховної Ради 2012 р. – генеральна репетиція, тому
«рити траншеї» необхідно вже сьогодні. Хоча слід було відучора» (Шморгун М. Після
виборів. Революція, Зрада чи Перемога? Привид сепаратизму / Блогова мережа
«ВКурсі» // Час (http://www.chas.cv.ua/index.php?newsid=6960). – 2012. – 20.09).

***

Некоторые социологи и политики в последнее время стали активно «пророчить»
партии спортсмена-политика «серебро» на выборах. Как ни странно, такой расклад
выгоден, в первую очередь, не «Удару», а Партии регионов.

Среди причин, зачем регионалам нужна партия «Удар» на втором месте –
раскрутка кандидатуры Кличко как наиболее подходящего спарринг-партнера для
В. Януковича на президентских выборах. Дескать, против политика-спортсмена,
если он пройдет во второй тур, нынешний Президент выстоит. Тогда как с другим
условным конкурентом (например, Яценюк) проблем не избежать.

«Регионалы надеются, что Кличко – неопытным политиком – можно будет
манипулировать в парламенте, в том числе и при конструировании электорального
поля на президентских выборах 2015 г.», – отмечает политолог Вадим Карасев.

Шансы Кличко на президентских выборах социологи оценивают выше, чем шансы
его политсилы на выборах в ВР. Согласно исследованию «Социса» в рейтинге
потенциальных кандидатов на президентских выборах лидирует В. Янукович с 22,1 %, а
В. Кличко занимает второе место – с 11,9 %. На третьей строчке разместилась
Ю.  Тимошенко,  на четвертой – П.  Симоненко,  и А.  Яценюк пока «получает» лишь пятое
место.

По мнению В. Карасева, регионалам выгодно в результате всех манипуляций
провести во второй тур президентских выборов вместе с Януковичем именно Кличко.

«Регионалы считают, что Кличко – не конкурент Януковичу, – говорит В. Карасев. –
Его рейтинг растет не в силу политических причин, а в силу отсутствия альтернатив у
избирателя, а также спортивной узнаваемости политика». Работая в парламенте, уверяет
эксперт, лидер УДАРа, «безусловно, будет допускать серьезные политические ошибки –
как неопытный политик». Да и его «личные шансы», по мнению политолога, несколько
завышены. «Против Кличко пока никто не играл серьезно. Основная война идет
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между партией власти и объединенной оппозицией. А вот когда за него возьмутся –
он опасности ни для регионалов, ни для Объединенной оппозиции составлять не
будет. Власть на выборах 2015 г. может либо выбирать, с кем ей лучше играть – с
Яценюком или Кличко, либо стравливать две политсилы и ждать пока они сами
друг друга уничтожат» (Регионалы считают, что Кличко – не конкурент Януковичу,
– эксперт // ГЛАВКОМ (http://glavcom.ua/news/92784.html). – 2012. – 21.09).

***

Председатель Верховной Рады Украины Владимир Литвин уверен, что после
проведения парламентских выборов не будет повторения Майдана.

«Майдана у нас не будет, и я надеюсь, что сработает естественный предохранитель,
который присущ нашим людям, и здравый смысл возобладает в участников
избирательного процесса», – сказал спикер.

«Если я не ошибаюсь, Адам Михник сказал, что худшее в коммунизме то, что
наступает после коммунизма. Перефразируя, я скажу, что худшее в Майдане то, что
наступает после Майдана», – считает Литвин.

По его словам, очевидно «транзитные страны», которые переходят из одного
состояния в другое, уже пережили «цветные революции», и им на смену приходят
сетевые революции, когда нет очевидного вождя, митингов (Литвин не исключает
после выборов «сетевую революцию» // Газета «Известия в Украине»
(http://www.izvestia.com.ua/ru/news/41258). – 2012. – 22.09).

***

Сьогоднішня влада готується до переходу к парламентсько-президентській і у
2015 р. спробує обрати собі Президента у парламенті. Про таке заявив народний депутат
від КПУ Євген Царьков.

«Я впевнений, що сьогодні готується перехід до парламентської республіки, і в
2015 р., перевірете мої слова через 2 роки, Президент буде обиратися через парламент
– це по-перше. А друге – ні для кого не секрет, що дивлячись на Росію, сподобався
двоголовий орел, хочуть продовжити термін повноважень Президента до семи років.
Тому потрібно розуміти, що до 28 жовтня, як мінімум до 2022 р., буде зроблений
вибір», – заявив Царьков.

«Все йде до того,  що ті кого зараз підтримує партія влади на виборах,  плюс
можоритарники, плюс «Україна – Вперед!» та інші, однозначно створять більшість із
трьохсот голосів і в 2015 р.  будуть вибирати собі Президента в парламенті»,  –  зауважив
комуніст (У КПУ вважають, що у 2015 Президента буде обирати парламент //
«Західна інформаційна корпорація» (http://zik.ua/ua/news/2012/09/22/369812). – 2012. –
22.09).

***

В последнюю треть избирательной гонки ожидается яростная борьба между
кандидатами в народные депутаты от объединенной оппозиции и партии Виталия
Кличко «УДАР». Об этом во время пресс-конференции заявил заместитель директора
Агентства моделирования ситуаций Алексей Голобуцкий.

«Ни с Партией регионов, ни с коммунистами, ни с кем-либо еще объединенная
оппозиция не враждует. Их политтехнологи определили, что не списки, а именно
присутствие на выборах кандидатов от «УДАРА» является главной проблемой оппозиции.
Поэтому в ближайшее время будет происходить ожесточенная борьба «Батьківщини» и
«УДАРа», – сказал г-н Голобуцкий.

http://glavcom.ua/news/92784.html
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В то же время, по мнению аналитиков, пока две фактически оппозиционные силы
будут выяснять между собой отношения, «самовыдвиженцы» смогут нормально работать
с электоратом, демонстрируя и дальше «горлопанство оппозиционеров, показывать, что
кроме пустых разговоров от представителей оппозиции ничего больше люди не получат».

Кроме того, г-н Голобуцкий отмечает, что в Киеве, который раньше славился
избранием оппозиционных депутатов, представители команды Леонида Черновецкого
договорились как с Партией регионов,  так и с БЮТ о том,  что против них не будут
выдвигаться сильные кандидаты (Основным противником ВО «Батьківщина» является
«УДАР» – аналитики // Независимое Бюро Новостей
(http://nbnews.com.ua/news/58229/). – 2012. – 24.09).
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